
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی رئیس 
جمهور صبح روز گذشته در سفری یکروزه و غیر رسمی به 
قم آمد. وی علاوه بر زیارت حرم مطهر حضرت معصومه )ع( 
با تعدادی از مراجع معظم تقلید دیدار و گزارشی از فعالیتهای 

دولت ووضعیت کشور ارائه و از رهنمودها و توصیه های آن 
بزرگواران بهره مند شد. روحانی در بدو ورود به قم از سوی 
استاندار و جمعی از مقامات ارشد محلی مورد استقبال قرار 

گرفت....

ائتلاف علی لاریجانی و محمدرضا عارف برای ریاست مجلس این روزها از حد گمانه زنی های رسانه ای فراتر رفته و به 
موضع گیری های رسمی اطرافیان در نفی و یا تایید آن رسیده است. در این میان اصلاح طلبان نیز بر سر دوراهی بزرگی قرار گرفته 

و باید به سود و ضرر انتخاب تاکتیکی »با لاریجانی« یا »بر لاریجانی« بیندیشند...

محمدرضاعارف:

برای رسیدن
 به قدرت از اخلاق 

عبور نمی کنیم 
 منتخب نخست مردم تهران در مجلس دهم با بیان 
اینکه برای رسیدن به قدرت از اخلاق عبور نمی کنیم گفت: 
به رقبایمان توصیه می کنیم که دست از تحلیل ها بردارند 
تا چند روز دیگر صبر کنند و قدرت فراکسیون امید را 
پنجشنبه  روز  عارف  محمدرضا  ببینند.  دهم  مجلس  در 
عالی  شورای  انتخاباتی  فعالان  هم اندیشی  نشست  در 
سیاست گذاری اصلاح طلبان با بیان اینکه اعتماد مردم به 
لیست امید مسئولیت اصلاح طلبان را بسیار سنگین کرده 
است گفت: حماسه ارزشمند خرداد 92 برای حاکمیت اخلاق و 
عقلانیت در کشور انجام شد و مردم نیز مطالبه شان در جامعه 
رعایت همین ویژگی هاست. وی با بیان اینکه باید ادامه دادن 
مسیر اسفند 94 در دستور کار اصلاح طلبان قرار گیرد اظهار 
داشت: اولویت دادن به منافع ملی، گذشت از منافع حزبی، 
داشتن نگاهی عمیق نسبت به آینده و توجه به مطالبات مردم 
و اولویت کشور مواردی بوده که در نهایت منجر به ائتلاف امید 
شده است. ان فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه عده ای 
مطرح می کنند که ائتلاف امید تا درب مجلس بوده است و نه 
پس از آن تصریح کرد: این روزها سخنانی به گوش می رسد که 

عده ای مطرح می کنند ...
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اسدالله بادامچیان:

مصلحت نیست عارف رئیس مجلس شود

آیت الله سیدحسین موسوی تبریزی:

ارزش ها در دولت قبل آسیب جدی دیدند

اصلاح طلبان بر سر دوراهی بزرگ

»با  لاریجانی« 
یا  »برلاریجانی«؟!

میلاد با سعادت حضرت مهدی )عج( را تبریک می گوئیم

 خبری خوش برای کارکنان دولت

در سفر غیر رسمی رئیس جمهور به قم صورت گرفت:

استقبال گرم مراجع از روحانی
 آیت الله وحید خراسانی: باید با زبان نرم با دنیا سخن گفت و تعامل سازنده داشت

 آیت الله صافی گلپایگانی: دعاگوی رییس جمهوری و مسئولان دولت هستم
 آیت الله مکارم شیرازی: نباید انتظار داشت مشکلات یک شبه حل شود

 دکتر روحانی: دولت بر حل مشکلات مردم مصمم است
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روزنامه صبح ایران

 یادگار امام با اشاره به »احیاء تفکر دینی« به عنوان پیام انقلاب اسلامی، گفت: اگر امروز 
از این گفتمان مراقبت نکنیم، آسیب های آن را شناسایی نکنیم و کسانی که صاحبان، 
حافظان و حاملان این گفتمان هستند واقعا متعلق به آن نباشند گفتمان انقلاب اسلامی 

ممکن است به ضدّ خود تبدیل شود.
حجت الاسلام و المسلمین سید حسن خمینی در دیدار اعضای شورای سیاستگذاری 
همایش بین المللی اسلام سیاسی امام خمینی و جهان معاصر که در جماران برگزار شد، 
با بیان اینکه »انقلاب اسلامی ایران یک مقطع بزرگ تاریخ معاصر جهان است«، به سه 
گام این انقلاب اشاره و اظهار کرد: تغییر نظام سیاسی اولین گام انقلاب اسلامی است که 

مانند سایر انقلابات سیاسی دنیا منجر به تغییر مدیران و نیز سیستم سیاسی 
کشور شد.

وی دومین تغییر انقلاب اسلامی را دگرگونی در جایگاه طبقات اجتماعی 
ذکر کرد و افزود: از علل تفاوت بنیادین انقلاب ما با تحولات قبل از 

خود این است که طبقات اجتماعی را در هم ریخت؛ البته این اتفاق 
با عوارضی همراه بود اما باعث تحول اجتماعی شد و بسیاری از 

کسانی که اکنون در طبقات بالا نشسته اند پیش از انقلاب 
طبقه اجتماعی متفاوتی داشتند...

آیت الله  سیدحسن خمینی: 

از گفتمان انقلاب حمایت نکنیم به ضدّ خود تبدیل می شود 
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صداوسیما سیاست هایش را تغییر دهد
آیت الله هاشمی رفسنجانی:
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در انتظار کنش هوشمندانه
 هوشمندی سیاسی و توفیق در تصمیم گیری سنجیده 
و سرنوشت ساز در مسیر هم نوایی با خرد جمعی و مهار 
تمایلات نفسانی در کسب مقام و موقعیت اجتماعی، آزمون 
بزرگی بود که دکتر عارف در سال 92 با سربلندی هرچه 
تمام تر از عهده آن برآمد و به پاس همین ایثار و تعامل 

مثبت با انتظارات ملی است که امروز عارف دیگر نه صرفاً یک نخبه علمی و مدیر اجرایی 
توانمند که یکی از سیاست ورزان محبوب و سرمایه ملی و در قامت رهبران بزرگ جریان 
اصلاح طلب کشور ظاهر شده است. در اردوگاه جریان اصولگرایی نیز شاهد مراتبی از این 

ارتقاء موقعیت و ترمیم جایگاه و نقش سیاسی در شخصیت دکتر علی لاریجانی هستیم.
دکتر لاریجانی طی چند سال اخیر با اتخاذ مواضعی عقلانی و اعتدا ل گرایانه به ویژه در 
فرایند تعامل مثبت با دولت در به سرانجام رساندن مذاکرات هسته ای و برجام، توانست از 
چهره ای محبوب و مطلوب عناصر تندرو در جبهه اصولگرایی، به چهره ای معتدل و نماد 

اصولگرایان معقول و تعامل گرا تبدیل شود. 
در این گذار سرنوشت ساز دکتر لاریجانی هزینه های سنگین ناشی از انفصال نسبی از 
مواضع تندروها را پرداخت تا آنجا که در انتخابات اخیر به انواع خشم و کینه انتقام جویانه 
این آنان نواخته شد و اگر رویکرد قدرشناسانه اصلاح طلبان و اعتدال گرایان به حمایت 
از لاریجانی و دوستانش نپرداخته بود قطعاً عزم تندروها برای تخریب وجهه لاریجانی 
و دوستانش به ثمر نشسته بود و آنان از راهیابی به مجلس باز می ماندند. اکنون که 
دکتر لاریجانی و معدود دوستانش از مسیر رویکرد تعامل گرایانه اصلاح طلبان و اصولگرایان 
معتدل به کرسی نمایندگی مجلس دست یافته  اند، این دوستان در معرض آزمون بزرگی 
قرار گرفته اند که تا حد زیادی مشابه شرایط دکتر عارف در انتخابات 92 است. لاریجانی هم 
می تواند با هوشمندی و تصمیم گیری سنجیده به عارف دیگری در مجموعه سیاست ورزان 
محبوب کشور تبدیل شود و مقام و موقعیت رفیع و عقلانی کسب شده خود را استحکام 
ببخشد، هم می تواند در دام وسوسه های نفسانی و ترغیب و تشویق تندروها گرفتار آید و از 

این منزلت کسب شده ساقط گردد.
لاریجانی می تواند با اتخاذ مشی ورود به رقابت حذفی با دکتر عارف، بازی باخت - 
باختی را برای خود رقم بزند چرا که اگر حتی لاریجانی به ظاهر پیروز این میدان هم 
باشد، این نتیجه، مستلزم بازگشت لاریجانی به هم سویی و همراهی با تندروهایی است که 
تا دیروز سایه اش را به تیر می زدند و امروز فرصت طلبانه به حمایت از وی برمی خیزند و 
او را وامدار خویش می گردانند و لاجرم لاریجانی یکبار دیگر وادار می شود در هیأت یک 
سیاستمدار محبوب تندروها ظاهر شود و این بازگشتی خسارت بار برای لاریجانی است. 
همچنین لاریجانی با اتخاذ این مشی، مجموعه مردمی که امیدوارانه به لیست امید رأی 
دادند تا شاهد تغییر و اصلاح مواضع مجلس باشند از احتمال تغییرات در حد مطلوب 
ناامید می گرداند و این امر به منزله ناامیدی مردم از ثمر بخش بودن رویکرد ائتلاف گرایانه 
اصلاح طلبان خواهد بود که بدست خود لاریجانی و دوستانش را در لیست امید قرار دادند 
و اکنون این انتخاب، سد راه تغییرات مطلوب آنها شده است و این به موقعیت ملی و کلان 

لاریجانی آسیب جدی وارد می کند.
اما اگر لاریجانی در این رقابت حذفی، شکست بخورد به نحوی مضاعف متحمل 
شکست خواهد شد زیرا پروژه ناموفق تندروها که در مرحله انتخابات مجلس، عزم را جزم 
کرده بودند تا لاریجانی را به جرم اتخاذ مواضع اعتدال گرایانه مجازات کنند و او را از کرسی 
نمایندگی باز دارند با اندکی تأخیر به ثمر خواهد نشست و شکست و ناکامی لاریجانی در 
کسب ریاست را که طبیعتاً به علت قرار گرفتن در موضع تخاصم و تقابل با اصلاح طلبان 
نیز به نیرویی شکست خورده تبدیل می شود از جایگاه مناسب و نقش آفرین در مجلس 
محروم می کند؛ اما اگر لاریجانی هوشمندانه و به نحوی تعامل گرایانه از ورود به رقابتی 
حذفی با عارف پرهیز نماید بی تردید منطق عقلانی و قدرشناسانه اصلاح طلبان، وامدار 
این موضع خردورزانه لاریجانی خواهند بود و موقعیت وی و دوستانش را در سطوح دیگر 
مدیریتی مجلس و حتی در دیگر مصادر مرتبط با دولت ارج خواهند نهاد و اکثریت مردم 
طرفدار تغییر در مواضع مجلس نیز از رویکرد مشارکت طلبانه و مشروعیت بخش خود به 
نظام و انتخابات پشیمان نخواهند گشت و این بهترین نتیجه برای ارتقاء مشروعیت نظام 
و تقویت امنیت ملی است که قاعدتاً لاریجانی و دوستان اصولگرایش قدر و منزلت آن را 

دست کم نخواهند گرفت. 
طی 9 روز آینده چشم ها به نظاره خواهند نشست تا هوشمندی مورد انتظار را از 
مجموعه دکتر لاریجانی و اصولگرایان معتدل شاهد باشند تا آنان را در این مسیر که طی 
دو سال اخیر پیموده اند، همچنان رو به صعود و کمال بیابند یا خدای ناکرده، آنان را مجدداً 
همسو با طیف مقابل در مسیر سقوط به جرگه آنها ارزیابی کنند. تک تک نمایندگان 
منتخب منتسب به جریان  اعتدال گرایی به ویژه آنان که که وامدار حمایت  مردم  از لیست 
امید هستند و نیز بزرگان و شخصیت های ذی نفوذ و معقول و مؤثر هر دو جریان عمده 

سیاسی باید به صحنه آیند تا چنین بازی باخت - باخت شکل نگیرد.
* عضو شورای مرکزی حزب اتحاد ملت ایران

آیت الله امامی کاشانی:

دولت با اقتدار مصوبه اخذ 
غرامت از آمریکا را پیگیری کند

خطیب نماز جمعه تهران با تقدیر از نمایندگان مجلس شورای اسلامی به خاطر تصویب 
کلیات طرح الزام دولت به دریافت غرامت از آمریکا، گفت: ان شاءالله دولت با اقتدار آن طور 

که مصلحت می داند این قانون را اجرا کند و به جلو ببرد.
آیت الله امامی کاشانی در خطبه های این هفته نماز جمعه تهران با اشاره به بیانات 
اخیر مقام معظم رهبری مبنی بر لزوم مواظبت نسبت به اقدامات دنیای استکبار و آمریکا و 
هم پیمانان آن ها درباره ایران ستیزی و اسلام ستیزی، اظهار کرد: آن چه که کف روی آب 
است از بین خواهد رفت و همه این سروصداها با ظهور امام عصر )عج( خاموش خواهد شد.

امامی کاشانی با تأکید بر این که »مسلمانان باید در این زمینه با یکدیگر متحد باشند«، 
اظهار کرد: مسلمانان باید در مقابل آمریکا و هم پیمانان آن ها در دنیا و همچنین حوادث 
یمن، عراق، سوریه،  فلسین و لبنان و جنایات کفار و گروه های اراذل و اوباشی همچون 
داعش بیدار باشند. وی با بیان این که »به لطف خدا و به برکت وجود امام عصر )عج( ملت 
ایران بیدار و از انسجام کاملی برخوردار است«، خاطرنشان کرد: در این مملکت، ملت به 
امام عصر )عج(  اعتقاد دارد. همچنین در این عصر بر این موضوع که ولی فقیه جانشین امام 
عصر)عج( است ملت معتقد هستند و امام خمینی )ره( نیز با تکیه بر این موضوع توانستند 

انقلاب اسلامی را پیروز کنند و رهبری مقام معظم رهبری نیز بر همین اساس است.
امام جمعه موقت تهران با تأکید بر این که »جهان اسلام باید به دولت های مزدور دنیا 
دست رد بزند«، اظهار کرد: جهان اسلام باید وحدت کلمه پیدا کند و در مقابل داعش و 

تکفیری ها سقوط نکند بلکه قیام کند و حکام پلید آن ها را عقب بزند.
وی تأکید کرد: برخی حاکمان و همچنین عربستان پول های خود را در این راه خرج 
می کنند و صهیونیست ها نیز تکفیری ها را هدایت می کنند. آمریکا نیز از این گروه ها حمایت 

می کند. در این شرایط دنیای اسلام باید توجه کند و وظایف خود را به خوبی دریابد.
وی با اشاره به وضعیت کشور از لحاظ امنیتی،  خاطرنشان کرد: ملت ایران باید به امنیت 
و انسجام امروز کشور اهمیت دهند و مبادا برخی رفتارها در مسأله وحدت و امامت امت و 

ملت و رهبری ضعفی ایجاد کند.

آیت الله حسینی بوشهری:

قدرت تخریب شبیخون فرهنگی 
از موشک ها بیشتر است

از  امام جمعه قم گفت: قدرت تخریب شبیخون فرهنگی و نرم افزارهای دشمن 
موشک های نظامی بیشتر است، چراکه موشک ها جان انسان ها را هدف گرفته اما ابزارهای 

فرهنگی فکر و باور انسان را فرا می گیرند.
آیت الله حسینی بوشهری با بیان اینکه از نیروی انسانی و ظرفیت های فرهنگی نظام 
اسلامی به شیوه مطلوب استفاده نمی شود، ادامه داد: جوانان کنونی نظام اسلامی جوانان 
دوران دفاع مقدس هستند زیرا این افراد با شناختن حقیقت جنگ نرم با تمام وجود وارد 
صحنه می شوند اما باید شرایط حضور این افراد را نیز ایجاد کنیم.  وی با تأکید بر اینکه 
جوانان ایران اسلامی نسبت به آرمان های امام و رهبری دغدغه مند هستند، گفت: با تقویت 
ایمان جوانان می توانیم از رسیدن دشمن به اهداف جلوگیری کنیم. حسینی بوشهری از 
تاریخ آغاز تحریم های اقتصادی آمریکا علیه ایران اسلامی یاد کرد و ادامه داد: افرادی 
که می گفتند آمریکا ایران را به خاطر انرژی هسته ای تحریم کرده باید بدانند که تحریم 
اقتصادی آمریکا با پیروزی انقلاب اسلامی آغاز شد و در آن دوران انرژی هسته ای وجود 
نداشت؛ تکیه بر ظرفیت های داخلی و تحقق ارکان اقتصاد مقاومتی تنها راه برون رفت از 
مشکلات است. وی با اشاره به اینکه سوم خرداد حادثه بزرگی در تاریخ انقلاب اسلامی 
است، یادآور شد: بسیجیان، سپاهیان و رزمندگان نظام اسلامی حافظ امنیت و استقلال 
کشور هستند به همین علت باید قدردان این افراد باشیم و با تقویت عنصر سلحشوری 
این اقشار در پیشبرد اهداف نظام اسلامی نقش آفرینی کنیم. حسینی بوشهری تأکید کرد: 
هنرمندان به جای اینکه به دنبال سریال های بدون تأثیر در جامعه باشند باید قهرمانی های 
عملیات آزادسازی خرمشهر را به تصویر بکشند تا این آثار برای جامعه اسلامی ماندگار شود، 

چراکه نسل جوان و نوجوان جامعه اسلامی از دوران دفاع مقدس آگاهی مناسبی ندارند.
امام جمعه قم با بیان اینکه آل سعود کارشکنی های بسیاری را انجام داده است، مطرح 
کرد: اینکه مردم نمی توانند امسال در حج حضور یابند نشان از پیگیری نکردن سازمان های 
مربوطه نظام اسلامی نیست بلکه کارشکنی ها و توطئه های دولت سعودی مانع اجرای 
مناسک حج توسط مردم ایران است. وی گفت: مسؤولان باید برای جلوگیری از فتنه افکنی 
دشمنان در حد امکان تلاش کنند اما اگر به نتیجه نرسیدند کارشکنی های دولت سعودی 
را به دنیا اعلام کنند. حسینی بوشهری با اشاره به دیدار اخیر رهبری با طلاب مطرح کرد: 
هدایت فکری، دینی، سیاسی و اجتماعی رسالت روحانیت است و اکنون این قشر باید علاوه 
بر مقابله با تهاجم فرهنگی، اسلام ناب را در مقابل اسلام آمریکایی و تکفیری به دنیا صادر 

کنند؛ ورود روحانیت در حرکت های طول تاریخ پیروزی را به دنبال داشته است.

آیت الله سیدحسین موسوی تبریزی:

ارزش ها در دولت قبل آسیب جدی دیدند
دبیر مجمع محققین و مدرسین حوزه علمیه قم تاکید کرد: در سال های دولت قبل 

ارزش ها آسیب جدی دید.
آیت الله سیدحسین موسوی تبریزی صبح روز پنجشنبه در نشست هم اندیشی فعالان 
انتخاباتی استان های شورای عالی سیاست گذاری که در تالار نیایش سعادت آباد برگزار شد، 
گفت: اتفاقاتی که در طول هشت سال دولت نهم و دهم دررابطه با بیت المال رخ افتاد 
موجب یک عقبگرد اخلاقی و فرهنگی در جامعه ما شد تا آنجا که در کشور اسلامی ما 
که در سال های اول انقلاب، ایمان،  ایثار و گذشت را تجربه کرده بودیم اکنون به وضعیت 
رسیده ایم که دیگر این ارزش های اخلاقی را در جامعه نمی بینیم و این بزرگترین ضرری 
بود که در طول آن هشت سال اتفاق افتاد. وی افزود:  البته مدام نباید گفت که دیگران 
آمدند و بردند و خوردند چرا که ما اصلاح طلبان هم ضعف نشان دادیم و گاهی اختلافات 
ما باعث سوء استفاده دیگران شد که بیایند و ببرند و بخورند. دادستان کل انقلاب در زمان 
امام با بیان اینکه اگر جبهه اصلاحات ایثار و گذشتی را که در سال 92 از خود نشان داد در 
سال 84 تا 88 نیز نشان می داد دوران هشت ساله دولت های نهم و دهم شکل نمی گرفت،  
اظهار داشت: بدون گذشت و ایثار کارها پیش نخواهد رفت. ما با رعایت مصالح جمعی و 
ترجیح آن به مصالح گروهی و جناحی در سال 92 و 94 به موفقیت رسیدیم و که یکی 
از عوامل موثر در پیروزی آقای روحانی نیز گذشت آقای عارف به خاطر خدا و خدمت به 
مردم بود. موسوی تبریزی با اشاره به نتایج انتخابات مجلس دهم تصریح کرد: آنچه مردم 
در این انتخابات می خواستند تقدیر بود و پاداش آن ها نیز این است که مجلس دهم در حل 
مشکلات اقتصادی و ایجاد عدالت اجتماعی کوشا باشد و در برابر قانون گریزی که خیلی ها 
به آن عادت کرده اند و می گویند تا آخر عمر می توانند رد صلاحیت کنیم ایستادگی کنیم. 
وی با اشاره تلویحی به ماجرای مینو خالقی خاطرنشان کرد: اگر در جایی یک نماینده پس 
از به دست آوردن آرای مردم به ناحق رد صلاحیت شد، کسی حق ندارد برخلاف قانون 
بگوید جایگزین آن نماینده باید در انتخابات میان دوره ای مجلس مشخص شود بلکه بنا 
بر قانون باید نفر بعدی که 25 درصد آرا را به دست آورده جایگزین آن نماینده شود. البته 
جایگزینی نفر بعدی به جای نماینده مردم به معنای این نیست که از حق او بگذاریم چرا 
که گذشتن از حق یک نماینده گذشتن از حق یک ملت است و زیر پا گذاشتن قانون 

مسلم محسوب می شود.

سید عبدالواحد موسوی لاری:

 مجلس دهم نباید سد راه دولت باشد
نایب رئیس شورای عالی سیاستگذاری انتخاباتی اصلاح طلبان گفت: مجلس دهم نباید 

دولت ساخته و سد راه برنامه های دولت باشد.
سید عبدالواحد موسوی لاری روز پنجشنبه در نشست هم اندیشی فعالان انتخاباتی 
استان های شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبانافزود: ما گام اول را در سال 92 و گام 
دوم را در سال 94 برداشتیم اما این پایان راه نیست و گام سوم را باید استوارتر برداریم. وی 
ادامه داد: هم اکنون به مجلسی کارآمد و قوی که مصالح عمومی را به ماجراجویی های 
گذشته ترجیح دهد و منافع ملی و عمومی را در سطح بین المللی و داخلی قرار دهد، نیاز 
داریم. نایب رئیس شورای عالی سیاستگذاری انتخاباتی اصلاح طلبان یادآور شد: مجلس 
دهم باید مجلسی باشد که دولت را مورد حمایت قرار دهد و در عین حال از چنان قدرتی 
برخوردار بوده که اجازه سوء استفاده های چند هزار میلیاردی به افراد معمولی که این کار را 
انجام داده و مجلس دم نیاورد، ندهد. موسوی لاری خاطرنشان کرد: ما به عنوان یک جریان 
و جبهه سیاسی که برآمده از متن انقلاب و اندیشه های امام راحل و رهبری داریم باید 
یکپارچگی خود را حفظ و برای گام سوم مستحکم تر عمل کنیم و به ساماندهی مجلسی 
بپردازیم که یک مجلس نمونه باشد. وی در بخش دیگری از سخنان خود یادآور شد: در 
سال 84 شرایطی را پشت سرگذاشتیم که اگر به آن نگاه کنیم، می بینیم که می توانستیم 
بهتر عمل کنیم و اگر کمی از دقت نظر که از سال 92 به کارگرفتیم آن روز هم استفاده می 
کردیم شاید کشور به آنچه در طول ریاست هشت ساله اصولگرایان مواجه نمی شد. نایب 
رئیس شورای عالی سیاستگذاری انتخاباتی اصلاح طلبان ادامه داد: حضور اصولگرایان در دو 
قوه مقننه و مجریه شرایط را به سمتی برد که هشت سال بعد از آن کشور در وضعیتی قرار 
گیرد که نتوانیم از آن به نیکی یاد کنیم. وی خاطرنشان کرد: شاید یکی از دلایل وضعیتی 
که در سال های 84 تا 92 شکل گرفت این بود که اصلاح طلبان به اکسیر حیات بخش 

همدلی و درک متقابل توجه نکردند.

حجت الاسلام محسن رهامی:

نمی خواهیم جای کسی را تنگ کنیم
دبیرکل مجمع مدرسین دانشگاه ها گفت: رقابت ها تمام شده است و ما رقیب کسی 
نیستیم بلکه رفیق همه مسوولان کشور هستیم و دستمان را به سوی همه جریان ها دراز 

کردیم تا مجلسی در تراز نام امام راحل و جمهوری اسلامی ایران تشکیل شود.
حجت الاسلام و السلمین محسن رهامی روز پنجشنبه در نشست هم اندیشی فعالان 
انتخاباتی استان های شورای عالی سیاست گذاری انتخاباتی اصلاح طلبان افزود: ما اصلاح 
طلبان اعلام می کنیم برای ساختن کشور و ارائه برنامه برای آینده ایران و به ارمغان آوردن 
امید آمده ایم. وی ادامه داد: ما با رهبر معظم انقلاب، مسوولان نظامی و انتظامی و کشوری 
هستیم و نمی خواهیم جای کسی را تنگ کنیم. این فعال سیاسی تصریح کرد: مجلس 
پارلمان ملی است و اصلاح طلبان نیز در انتخابات با برنامه و بستن میثاق با مردم به صحنه 
آمده اند تا اگر رای مردم را اخذ کردند به برنامه هایشان عمل کنند. رهامی یادآور شد: 
بنابراین ما در چهارسال آینده در مجلس دهم باید نشان دهیم که برای توسعه کشور برنامه 
داریم. وی در ادامه به وظیفه نظارتی مجلس اشاره کرد و گفت: آنچه در هشت سال فعالیت 
دولت های نهم و دهم بر سر ملت آمد براثر کم کاری، کوتاهی و نبود نظارت مجلس بود. 
دبیرکل مجمع مدرسین دانشگاه ها یادآور شد: اگر مجلس نظارت دقیق داشت بخشی از 
بودجه این ملت از کشور خارج نمی شد. رهامی تصریح کرد: نظارت مجلس برای همه 
ارکان کشور حاکم است و اگر در گوشه ای از ارکان این حکومت کوتاهی، اشکال و اختلاس 

انجام شود، مسوولیت مستقیم آن برعهده نمایندگان مجلس است.

حسین مرعشی:

انتخابات مجلس دهم 
نمایش وحدت اصلاح طلبان بود

عضو هیأت رئیسه شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان گفت: نتیجه انتخابات 
مجلس دهم نتیجه فوق العاده هماهنگی،  یکپارچگی و وحدت میان اصلاح طلبان و تحت 

رهنمودهای رئیس دولت اصلاحات بود.
حسین مرعشی صبح روز پنجشنبه در گردهمایی شوراهای اصلاح طلبان سراسر کشور 
که به میزبانی شورای عالی سیاست گذاری انتخاباتی اصلاح طلبان در سالن نیایش برگزار 
شد با بیان اینکه پیام انتخابات مجلس دهم این بود که هیچ جناحی طردشدنی نیست 
اظهار کرد: حاکمیت دوازده ساله اصولگرایان در مجالس هفتم،  هشتم و نهم به لطف خدا 
پایان یافته است و امروز مهمترین وظیفه دلسوزان انقلاب، امام )ره( و کشور استفاده از 

دستاوردهای انتخابات مجلس دهم است. 
وی با اشاره به تشکیل فراکسیون امید ادامه داد:  دوستان ما در مجلس دهم همت کردند 
و با راه کارهای آقای عارف فراکسیون امید را تشکیل دادند و ما انتظارمان از منتخبان مردم 
و نیز کسانی که به طور خاص در لیست امید قرار داشته اند این است که در آینده در قالب 
یک کار جمعی در فراکسیون امید مجلس نقش آفرینی کند. مرعشی با بیان اینکه در خارج 
از مجلس نیز باید با تکیه بر دستاوردهای مجلس دهم عملکرد خود را برنامه ریزی کنیم 
اظهار کرد: ما باید با استفاده از سرمایه ای که در انتخابات مجلس دهم به دست آوردیم و 
نمایش فوق العاده ای از هماهنگی یکپارچگی و وحدت میان اصلاح طلبان تحت رهنمود 
سید محمد خاتمی بود را در آینده نیز ادامه دهیم و زمینه شکل گیری مجلسی هم گام و 
همراه با دولت را فراهم کنیم. سخنگوی حزب کارگزاران سازندگی در پایان گفت: ما پیش 
از پایان شهریورماه راهکارهای ادامه وحدت را که در شورای هماهنگی جبهه اصلاحات 

تدوین خواهد شد اعلام خواهیم کرد.

حسین کمالی:

اصلاح طلبان باید هیأت رئیسه مجلس 
را در اختیار داشته باشند

دبیر کل حزب اسلامی کار گفت: اصلاح طلبان بر اساس یک تصمیم جمعی برنامه ای 
را برای اداره کشور ارائه کرده اند که در جهت اجرای آن باید هیأت رئیسه مجلس را در 

اختیار داشته باشند.
حسین کمالی ظهرروز پنجشنبه در گردهمایی شوراهای اصلاح طلبان سراسر کشور 
که در مرکز همایش های بین المللی نیایش در حال برگزاری است با اشاره به پیروزی 
اصلاح طلبان در انتخابات مجلس دهم اظهار کرد: ما در این انتخابات یک برنامه کلی به 
مردم ارائه کردیم و تصمیم گرفتیم که اگر مردم به ما رای دهند آن برنامه را به اجرا در 
آوریم؛ بنابراین باید به عهدی که با مردم بسته ایم عمل کنیم چرا که اگر آن ها رفتار درستی 
از اصلاح طلبان نبینند یا ما آنچه گفته ایم را فراموش کنیم جامعه از ما روی برمی گرداند. 
وی ادامه داد: نمایندگانی که در لیست امید قرار گرفته اند و بر این اساس رای آورده اند باید 
حساب حیثیت و آبروی همه اصلاح طلبان کشور را که در گروی انتخابات مجلس گذاشته 
شد بکنند و این طور نباشد که فکر کنند خودشان به صحنه آمدند،  خودشان باید کار را 

جلو ببرند و تنها خودشان باید تصمیم بگیرند. 
دبیر کل حزب اسلامی کار ادامه داد: ما در یک تصمیم جمعی به این پیروزی رسیدیم، 
در یک تصمیم جمعی برنامه دادیم و در یک تصمیم جمعی نیز برنامه را اجرا کنیم. کمالی 
با تاکید بر اینکه اصلاح طلبان برای اجرای برنامه هایشان نیاز دارند هیأت رئیسه مجلس را 
در اختیار داشته باشند اظهار کرد: شایسته اصلاح طلبان نیست که در برخی از تعارفات و 
یا بحث و گفت وگوهایی که این روزها صورت می گیرد وارد شوند که اگر این اتفاق ادامه 

داشته باشد مخرب سابقه آن ها در دیدگاه مردم خواهد شد.

یادداشت

اخبـــار

نظام  رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
گفت: هیچ کس در دانشگاه آزاد اسلامی سهم 
ندارد و در این دانشگاه مالک نیست و استفاده 

شخصی نمی شود.
هاشمی  اکبر  الله  آیت  ایرنا،  گزارش  به 
رفسنجانی روز پنجشنبه در مراسم سی و 
چهارمین سالگرد تاسیس دانشگاه آزاد اسلامی 
و چهارمین جشنواره فرهیختگان افزود: نیت 
خیر اساس کار ایجاد دانشگاه آزاد اسلامی بود 

و هیچ کس سهمی در آن ندارد. 
وی خاطرنشان کرد: می خواستیم دانشگاه 
آزاد را وقف کنیم تا کسی به آن دست درازی 
نکند که در حال حاضراین اقدام متوقف شده 
است، همانطور که کسی مالک مسجد نیست 
دانشگاه آزاد هم به کسی تعلق ندارد. رئیس 

هیات موسس و هیات امنا دانشگاه آزاد تصریح کرد: امکانات 
شعب این دانشگاه در سراسر کشور برای منافع مادی نیست 
بلکه کاری است که فقط به خاطر خدا و در جهت رشد کشور 
و خدمت به اسلام و اهل بیت )ع( است. هاشمی رفسنجانی 
تاکید کرد: نیت خیر اساس کار در راه اندازی دانشگاه آزاد 
بود و این نیت خیر با تکیه به مردم به شکوفایی قابل توجهی 
در تولید علم رسیده است. وی با بیان این که حسودان و 
دشمنان انقلاب همیشه در کمین هستند، افزود: دانشگاه آزاد 
نیاز به حراست دارد و باید همیشه مواظب بود. وی ادامه داد: 
بیایند ببینند که کسی از این دانشگاه استفاده شخصی ندارد 

تا خیالشان راحت شود و مزاحمت ایجاد نکنند.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام به عملکرد صدا 
و سیما در پوشش اخبار مربوط به دانشگاه آزاد اشاره کرد و 
گفت: اگر مشکلی در این دانشگاه ایجاد شود صدا و سیما آن 
را پررنگ می کند اما خبرهای اساسی این دانشگاه خط قرمز 
رسانه ملی است که امیدواریم با تغییر ریاست، این خط مشی 
نیز تغییر یابد. هاشمی رفسنجانی به مطرح شدن طرحی در 
مجلس اشاره کرد و یادآور شد: چندی پیش جبهه پایداری 
ها طرحی را در مجلس مطرح کردند که براساس آن هر چه 
خواستند به دانشگاه آزاد بدهند در حالی که از اول قرار بود 
طبق مصوبه مجلس، هیات امنا دانشگاه آزاد را اداره کند. وی 

افزود: این مطلب نیز آورده شد که اگر شورای عالی انقلاب 
فرهنگی مصوبه ای تصویب کند از این موضوع مستثنی است 
ما آن مصوبه را داریم اما هنوز کارشکنی هایی انجام می شود. 
رئیس هیات موسس دانشگاه آزاد همچنین اظهارداشت: 
آنچه امروز با آن مواجه هستیم این است که این دانشگاه 
وارد یک مساله کاملا جدیدی شده است که رسالت دانشگاه 
با این بخش تکمیل می شود. هاشمی رفسنجانی در ادامه 
به تولید علم در واحدهای دانشگاه آزاد اسلامی اشاره کرد و 
خاطرنشان کرد: داشتن چنین دانشگاهی برای کشورهایی 
مانند ایران که به تولیدات پیشرفته دنیا وابسته هستند الزامی 
است و اکنون بعد از گذشت 33 سال از تاسیس دانشگاه آزاد 
به حدی دستاورد داشته ایم که 54 درصد فارغ التحصیلان 
کشور از این دانشگاه هستند. وی تاکید کرد: ایمان وعلم هم 
جامعه و هم انسان را بالا می برد، زمانی که انقلاب اسلامی به 
پیروزی رسید حدود 60 درصد مردم به کلی بی سواد بودند 
که در آن زمان نیاز واقعی به تحصیل احساس شد، سال 
های بعد از پیروی انقلاب شرایطی پیش آمد که دانشگاه 
ها تعطیل شدند گرچه با آن مخالف بودم اما کاری نمی شد 
کرد. رئیس هیات موسس دانشگاه آزاد اسلامی افزود: در 
آن زمان تمام دانشگاه ها به اتاق جنگ تبدیل شده بودند 
و شورش ها مشکلاتی ایجاد کرده بود که منجر به تعطیلی 

دانشگاه ها شد. 

هاشمی رفسنجانی ادامه داد: ما فکر کردیم 
که نمی شود تمام جوانان در جنگ شهید یا 
اسیر شوند چون تمام دنیا با ما می جنگید و ما 
تنها بودیم، به این نتیجه رسیدیم که با کمک 
مردم کاری کنیم که به تاسیس دانشگاه آزاد 
اسلامی رسیدیم، در آن زمان کار غیردولتی 
کردن ارتداد بود چون همه چیز دولتی شده 
بود. وی ادامه داد: معلوم بود ما را از اول نمی 
خواستند و هنوز هم که 33 سال از تاسیس 
دانشگاه آزاد اسلامی می گذرد هنوز جبهه 
گیری ها وجود دارد و حرف هایی می زنند. 
وی همچنین گفت: در حال حاضر برای ما 
مزاحمت ایجاد می کنند اگر با چند نفر مخالف 
باشند شهری را خراب می کنند تا آن چند 
نفر زیر آوار بمانند. رئیس مجمع تشخیص 
مصلحت نظام افزود: ما در آن زمان طرح تاسیس دانشگاه 
آزاد را با امام راحل در میان گذاشتیم، امام خمینی )ره( بسیار 
باهوش بودند وقتی این پیشنهاد را شنیدند با خوشحالی بسیار 
و صورتی بشاش گفتند که کار خوبی است، ما اظهارداشتیم 
پول نداریم، ایشان فرمودند من هدیه کوچکی می دهم بقیه 
پول را خودتان پیدا کنید و بعد از آن کم کم کار شکل گرفت 
و در حال حاضر به درجه بالای علمی رسیده است اما هنوز 
برخی از دولتی ها که دوستان ما نیز هستند برای دانشگاه 
آزاد مزاحمت ایجاد می کنند و مصوبه ای درست کرده اند تا 
دست این دانشگاه را کاملا ببندند. هاشمی رفسنجانی گفت: 
طرحی را تهیه کرده اند که مصوب رشته ها را باید وزارت 
علوم، تحقیقات و فناوری انجام دهد در حالی که قرار ما این 
بود که خودمان دانشگاه آزاد را اداره کنیم. وی در ادامه به 
ایجاد شرکت های دانش بنیان اشاره کرد و گفت: در ابتدا نیز 
دانشگاه آزاد مراکز رشد داشت و اکنون نیز ایجاد شرکت های 
دانش بنیان را بنا گذاشتیم. رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام اظهارداشت: چون دانشگاه آزاد در سراسر کشور حتی 
در شهرهای کوچک نیز فعال است این وظیفه ملی یعنی 
تولید علم را می تواند در تمام کشور اشاعه دهد و اهالی 
آن منطقه با استفاده از امکانات دانشگاه می توانند خودشان 

مخترع و باسواد شوند.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

صداوسیما سیاست هایش را تغییر دهد
اخبار

علی محمد حاضری *

 یادگار امام با اشاره به »احیاء تفکر دینی« به عنوان 
پیام انقلاب اسلامی، گفت: اگر امروز از این گفتمان مراقبت 
نکنیم، آسیب های آن را شناسایی نکنیم و کسانی که 
صاحبان، حافظان و حاملان این گفتمان هستند واقعا 
متعلق به آن نباشند گفتمان انقلاب اسلامی ممکن است 

به ضدّ خود تبدیل شود.
آیت الله سید حسن خمینی در دیدار اعضای شورای 
امام  سیاسی  اسلام  بین المللی  همایش  سیاستگذاری 
خمینی و جهان معاصر که در جماران برگزار شد، با بیان 
اینکه »انقلاب اسلامی ایران یک مقطع بزرگ تاریخ معاصر 
جهان است«، به سه گام این انقلاب اشاره و اظهار کرد: 
تغییر نظام سیاسی اولین گام انقلاب اسلامی است که 
مانند سایر انقلابات سیاسی دنیا منجر به تغییر مدیران و 

نیز سیستم سیاسی کشور شد.
وی دومین تغییر انقلاب اسلامی را دگرگونی در جایگاه 
طبقات اجتماعی ذکر کرد و افزود: از علل تفاوت بنیادین 
انقلاب ما با تحولات قبل از خود این است که طبقات 
اجتماعی را در هم ریخت؛ البته این اتفاق با عوارضی همراه 
بود اما باعث تحول اجتماعی شد و بسیاری از کسانی که 
اکنون در طبقات بالا نشسته اند پیش از انقلاب طبقه 

اجتماعی متفاوتی داشتند.
یادگار امام با اشاره به خطبه ای از نهج البلاغه که مرحوم 
آیت الله طالقانی در ابتدای انقلاب بدان اشاره می کردند، 
حکومت  پذیرش  از  پس  امیرالمومنین)ع(  شد:  یادآور 
فرمودند »قسم به خدا، من شما را آزمایش خواهم کرد و 
شما را غربال خواهم نمود تا بالا و پایین شوید. آن هایی که 
به ناحق بالا رفته، پایین آیند و آن هایی که به ظلم عقب 
مانده اند جلو افتند و در جایگاه خویش قرار گیرند«. اتفاقی 
که در دهه 1360 رخ داد این بود که یک طبقه متوسط 
بسیار فربه شکل گرفت که هم پشتوانه اصلی انقلاب شد 
و هم مانع هرگونه به هم ریختگی در تداوم انقلاب گردید؛ 
این طبقه ساختار اصلاح گرانه قوی در جامعه ایجاد کرد 

تا آن را همواره در مقابل آفت های درونی واکسینه کند.
سیدحسن خمینی، رقم زدن انقلابی فراتر از مرزهای 
تاریخی و جغرافیایی را سومین گام انقلاب اسلامی خواند و 
گفت: این مسأله در مورد چند انقلاب بزرگ دیگر دنیا نیز 

صدق می کند؛ مانند انقلاب روسیه که سوسیالیسم پیام 
اصلی آن بود و به مدت هفتاد سال در تمام دنیا در راستای 
و حرکت های  بین الملل  گروه ها، کمینترن  احزاب،  آن 
مختلفی ایجاد شد تا این پیام فراگیر شود، اگرچه ابزارهایی 
همچون سلاح اتمی، جنگ سرد و... نیز پشتوانه آن بود. 
در انقلاب فرانسه نیز که با اشتباهات فراوانی به وقوع 
پیوست، جامعه این کشور پس از خسته شدن از روند طی 
شده، به دستاوردی به نام نظام دموکراتیک در مقابل نظام 
استبدادی رسید و در آمریکا در جریان جنگ های شمال و 
جنوب نهضت ضد برده داری شکل گرفت که پیامی فراتر از 

تاریخ و جغرافیای آمریکا داشت.
وی با اشاره به پیام بزرگ انقلاب اسلامی ایران، تصریح 
کرد: ممکن است پیام انقلاب ما غلط فهمیده شده باشد 
اما این مشکل مانند بسیاری از حرکت های بزرگ است؛ 
فِیَّ  »هَلَکَ  می فرمایند  امیرالمومنین)ع(  که  همانگونه 
رَجُلَانِ مُحِبٌّ غَالٍ وَ مُبْغِضٌ قَالٍ« )دو تن به خاطر من تباه 
شدند: دوستی که اندازه نگاه نداشت و دشمنی که بغض- 

مرا- در دل کاشت(.
به گزارش جماران، یادگار امام احیاء تفکر دینی، تمدن 
اسلامی و بازگشت به معنویت را پیام انقلاب اسلامی 
خواند و یادآور شد: قرائت غلط از این پیام در جریاناتی 
چون داعش نمود پیدا می کند که نمی توان آن را فرزند 
مشروع و خود خواسته انقلاب اسلامی ایران خواند و از 
سوی دیگر مخالفانی هستند که از سردمداران کفر جهانی 

ریشه می گیرند و این معنویت را برنمی تابند.
وی افزود: در میان این مخالفت ها و برداشت های غلط، 
صاحبان اندیشه انقلاب موظفند که پیرایه های افراط و 
تفریط را از گفتمان سیاسی امام و انقلاب اسلامی بزدایند. 
ما باید در مقابل این پیرایه ها که از یکسو در بنیادگرایی اهل 
سنت در داعش بروز می یاید و بازگشتی مرتجعانه، مبتذل و 
خبیث است که در هیچ دوره ای قابل دفاع نیست و از طرف 
دیگر در قالب جریانات مخالف احیاء معنویت در جامعه 

انسانی بروز می یابد، بایستیم.
سید حسن خمینی دوره های 40، 50 ساله را مقطع 
کودکی گفتمان های اثرگذار دانست و یادآور شد: گفتمان 
انقلاب اسلامی به تازگی شراره گرفته است و یکی دو نسل 

باید بگذرد تا به اوج خود برسد و سپس به مرحله ثمردهی 
برسد؛ همانگونه که در سایر گفتمان های تاریخی دیده ایم 
در دوره های ده تا 15 سال اول جوانه می زنند و سپس 
رشد می کنند، اما اگر امروز از این گفتمان مراقبت نکنیم، 
آسیب های آن را شناسایی نکنیم و کسانی که صاحبان، 
حافظان و حاملان این گفتمان هستند واقعا متعلق به آن 
نباشند گفتمان انقلاب اسلامی ممکن است به ضدّ خود 
تبدیل شود. وی ادامه داد: گفتمان انقلاب اسلامی فراتر از 
گفتمان سیاسی است و باید آن را گفتمان اسلام حقیقی 
دانست که بر گرفته از اندیشه مهدویت راستین است؛ 
گفتمانی که بازگشت جامعه جهانی به معنویت، دین، خدا 
و تأثیرگذاری عالم ماوراء الطبیعه در زندگی ماست و مغایر 
است با انواع و اقسام گفتمان ها که عمدا یا غیرعمد برای 

گمراهی آن ایجاد شده است.
یادگار امام گفت: حقیقت اسلام توحید و نبوت است و 
واقعیت نبوت، امامت و ولایت است که روح آنها در هویت 

مهدویت مستتر شده است.
وی با بیان اینکه ما همه امیدواریم که شاهد بر پایی 
نظام عدالت و معرفت مهدوی باشیم، افزود: جهان تشنه 
آرامش و حقیقت است و این جز در جامعه ای که در آن 
آرمان های حجت ابن الحسن)ع( تحقق یافته باشد ممکن 
نیست و انقلاب اسلامی مقدمه انقلاب جهانی حضرت 

صاحب الامر)عج( است.
برگزاری چنین همایش هایی  سید حسن خمینی 
خصوصا در فضای جهان اسلام را بسیار مهم و مورد نیاز 
ارزیابی کرد و اظهار داشت: در داخل ایران این گفتمان 
را می شناسیم و حاملان آن نیز حضور دارند و می توانند 
همیشه در مورد گفتمان سخن بگویند و لذا کسانی هم که 
از این گفتمان تخلف می کنند خطایشان آشکار می شود اما 
پیام جهانی این گفتمان محتاج آن است که دائما افرادی از 

سراسر جهان نسبت به موضوع آگاه شوند.
وی با تشکر از دست اندرکاران همایش بین المللی 
اسلام سیاسی امام خمینی و جهان معاصر، دکتر صالحی را 
دارای همت بالا و شناخت و دغدغه لازم نسبت به موضوع 
همایش دانست و تأکید کرد: هرچه زمان می گذرد، نیاز به 

چنین همایش هایی بیشتر می شود.

آیت الله  سیدحسن خمینی: 

از گفتمان انقلاب مراقبت نکنیم به ضدّ خود تبدیل می شود 

 منتخب نخست مردم تهران در مجلس 
دهم با بیان اینکه برای رسیدن به قدرت از 
اخلاق عبور نمی کنیم گفت: به رقبایمان 
تحلیل ها  از  دست  که  می کنیم  توصیه 
بردارند تا چند روز دیگر صبر کنند و قدرت 

فراکسیون امید را در مجلس دهم ببینند.
در  پنجشنبه  روز  عارف  محمدرضا 
نشست هم اندیشی فعالان انتخاباتی شورای 
بیان  با  عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان 
اینکه اعتماد مردم به لیست امید مسئولیت 
اصلاح طلبان را بسیار سنگین کرده است 
برای  خرداد 92  ارزشمند  حماسه  گفت: 
حاکمیت اخلاق و عقلانیت در کشور انجام 
شد و مردم نیز مطالبه شان در جامعه رعایت 
همین ویژگی هاست. وی با بیان اینکه باید 
ادامه دادن مسیر اسفند 94 در دستور کار 
اصلاح طلبان قرار گیرد اظهار داشت: اولویت 
دادن به منافع ملی، گذشت از منافع حزبی، 
داشتن نگاهی عمیق نسبت به آینده و توجه 
به مطالبات مردم و اولویت کشور مواردی بوده 
که در نهایت منجر به ائتلاف امید شده است. 
ان فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه 
عده ای مطرح می کنند که ائتلاف امید تا 
درب مجلس بوده است و نه پس از آن تصریح 
کرد: این روزها سخنانی به گوش می رسد که 
عده ای مطرح می کنند ائتلاف امید تا درب 
مجلس پایدار بوده است در حالیکه ائتلاف 

امید برای درون مجلس شکل گرفته و در آن 
پیگیری خواهد شد. عارف یادآور شد: وظیفه 
کسانی که در لیست امید بوده اند این است 
که برای یک تعهد جمعی در زمینه پیگیری 
برنامه های فراکسیون امید در مجلس تلاش 
کنند و گفتن سخنانی مانند اینکه ائتلاف 
انجام شدو حالا تمام شد و رفت، درست بود. 
وی با تاکید بر اینکه برای مقابله با مشکلات 
و مسائل اجتماعی و اقتصادی نیازمند شکل 
گیری فراکسیون های تخصصی متعدد در 
مجلس هستیم اظهار کرد: مردم باید به کار 
تک تک نمایندگان نظارت کنند و دوستانی 

که سخنانی مطرح می کنند و می گویند 
ائتلاف امید تا درب مجلس بوده است از بیان 
بردارند. رئیس شورای  این سخنان دست 
سیاست گذاری اصلاح طلبان با بیان اینکه 
ما برای این انتخابات و برای شکل گیری 
زیادی  ائتلاف، هزینه های  و  امید  لیست 
دادیم، خاطرنشان کرد: کسانی را در لیست 
وارد کردیم که جوانان اصلاح طلب مدتها با ما 
قهر بودند چرا که شرایط ویژه آن دوران را به 
خوبی درک نکرده بودند اما بهتر است کسانی 
که می خواهند صحبت از پایان یافتن ائتلاف 
امید کنند باید با مردم رفتاری صادقانه داشته 

باشند و بگویند ما پیشنهاد ائتلاف داریم اما 
الان کارمان پیش افتاده و دیگر نیازی به 

ائتلاف نداریم.
قدرت فراکسیون امید 

در مجلس دهم نمایان می شود
نخستین  به  اشاره  با  هم چنین  عارف 
جلسه فراکسیون امید که طی روزهای اخیر 
برگزار شد، ابراز داشت: پیش بینی ما از حضور 
نمایندگان با توجه به شرایط زمانی و اطلاع 
رسانی که انجام شده بود حدود 90 تا 95 نفر 
بود اما تشکر می کنم که 105 نفر از نمایندگان 
در این جلسه حضور داشتند. وی در واکنش 
به تحلیل های برخی از رسانه ها درباره کاهش 
نمایندگان حامی فراکسیون امید در مجلس 
عنوان کرد: بعضی ها می آیند و تحلیل هایی 
می کنند و مبنای تحلیل خود را عددسازی 
هایی که نادرست هستند قرار می دهند، اما 
مبنای کار ما در فراکسیون امید رعایت اخلاق 
است. معاون اول دولت اصلاحات با تاکید بر 
اینکه ما برای رسیدن به قدرت از اخلاق عبور 
نمی کنیم، بیان کرد: به طور دقیق تعداد نفرات 
حضور یافته در جلسه فراکسیون را اعلام 
کردیم اما به رقبایمان نیز می گوییم که فعلا 
صبر کنند و دست از تحلیل کردن بردارند و 
اجازه دهند که در هفته آینده مجلس تشکیل 
شود تا در آن زمان قدرت فراکسیون امید را 

در مجلس ببینند.

محمدرضاعارف:

برای رسیدن به قدرت از اخلاق عبور نمی کنیم 

وزیر کشور گفت: در مسیر توسعه با حجمی از انباشتگی قانونی دست و پاگیر مواجه 
هستیم که باید برای پیشرفت، این قوانین را تغییر داد.

 عبدالرضا رحمانی فضلی ظهر روز پنجشنبه در جلسه ستاد اقتصاد مقاومتی استان لرستان 
گفت: برخی موانع اداری نیز در مسیر اجرای اقتصاد مقاومتی وجود دارد که باید با بهره مندی 
از خلاقیت و مشارکت مردم در این مسیر گام برداشت. وی با اشاره به اینکه در مسیر توسعه 
موانع فکری و ذهنی نیز وجود دارد که باید برداشته شوند، اظهار داشت: یکی از مشکلات 
مدیران عدم شناخت از قوانین است و باید مشکلات پیش روی واحدها به ویژه در حوزه 
حقوقی را برطرف کرد. وی با تاکید بر نقش آفرینی همه اقشار مردم در روند توسعه کشور 
افزود: بار توسعه و پیشرفت کشور نباید تنها بر عهده دولت باشد بلکه مردم باید در این مسیر 
نقش اساسی ایفا کنند و مدیران نیز با اعتقاد به مساله اقتصاد مقاومتی فعالیت کنند و چنانچه 
نمی توانند، جای خود را به دیگری بدهند. وی با بیان اینکه اساس توسعه بر دوش مردم است، 
اظهار کرد: در شرایط فعلی که پیشرفت ها سرعت گرفته و علوم تخصصی در حال گسترش 
است، ارتباطات از حالت منطقه ای و محلی خارج و بین المللی شده است. وزیر کشور با تاکید 
بر تامین امنیت به منظور افزایش مشارکت مردم و بخش خصوصی در روند توسعه گفت: در 

حال حاضر با شرایط بسیار سنگین تغییرات مواجه هستیم و باید برای بقا، حضور در بازار تولید 
و اثرگذاری تلاش کنیم. رحمانی فضلی اظهار داشت: پیشرفت کشور در دهه های گذشته 
ادامه داشته و دشمن از کشور اسلامی و مردم می ترسد چرا که پیشرفت 37 ساله نظام، 
حق یک ملت پویا بوده است. وزیر کشور اضافه کرد: باید برای اجرای طرح اقتصاد مقاومتی، 
شاخص و برنامه داشت و استاندار لرستان نیز باید با تمرکز بر این موضوع، یک نظام ارزشیابی 
از دستگاههای مختلف استان تهیه کند. وی اظهار کرد: باید اقتصادی پویا، مقاوم و مبتنی بر 
ظرفیت ها و توان داخلی داشت که این مهم به معنای نفی تکنولوژی، سرمایه و بازار بیرون 
نیست. وزیر کشور با تاکید بر درون زایی و برون گرایی اقتصاد گفت: یکی از مولفه های امنیت 
ملی، توانمندی اقتصادی بوده زیرا حاشیه نشینی، سرقت، اعتیاد و دهها ناهنجاری دیگر به 
دلیل مشکلات اقتصادی است. رحمانی فضلی با بیان اینکه میان توسعه اقتصادی و توسعه 
اجتماعی رابطه وجود دارد، بیان کرد: ذلت، حقارت، تقلید و وابستگی امور فرهنگی هستند که 
ضعف اقتصادی یکی از دلایل ایجاد آنها است. وزیر کشور ادامه داد: ما در چارچوب اختیارات 
و شرایط قانون و دولت حرکت می کنیم، بنابراین باید راهکارهای عملی ارائه داد و این در 

شرایطی است که بنا بر عادت با برخی مقاومت های رسوب گذاری مواجه هستیم.

وزیر کشور:

بار توسعه کشور نباید تنها بر عهده دولت باشد



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,476,000یک مثقال طلا

1,033,300یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,120,000سکه بهار آزاد ی

10,130,000سکه امامی

5,260,000نیم سکه

2,800,000ربع  سکه

1,900,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 37,000,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 31,000,000 پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 35,400,000 پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 32,800,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,300,000 سمند LX سال

EF7 30,300,000 سمند 

ELX 35,800,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 57,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,100,000 سایپا 

SE 141 18,000,000 سایپا 

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 39,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 53,000,000 تیگو 

وزیر اقتصاد:

 ایران آماده تامین روزانه
 200 هزار بشکه نفت خام اندونزی است 

وزیر امور اقتصادی و دارایی ایران روز پنجشنبه از آمادگی کشورمان برای تامین روزانه 200 
هزار بشکه نفت خام مورد نیاز اندونزی در دوران پسابرجام خبر داد. 

به گزارش ایرنا، 'علی طیب نیا' وزیر امور اقتصادی و دارایی در گفت وگو با خبرگزاری رسمی 
اندونزی )آنتارا( اعلام کرد 'من فکر می کنم در حال حاضر اندونزی قادر به واردات روزانه 200 

هزار بشکه نفت خام از ایران و حتی بیشتر است.
وی با اشاره به صادرات روزانه دو میلیون و 500 هزار بشکه ای نفت خام توسط ایران قبل 
از اعمال تحریم های ناعادلانه غرب، گفت: هنگامی که تحریم ها اعمال شد میزان صادرات 
به یک میلیون بشکه در روز کاهش یافت و ما اکنون می خواهیم این میزان را به همان دوره 
قبل از تحریم ها برسانیم.طیب نیا گفت که کشورهایی پس از تحریم کشورمان، نقش ایران 
را به عنوان صادرکننده نفت خام بازی کردند و جایگزین شدند، در حالی که با پایان تحریم 

ایران، باید صادرات نفت خود را کاهش دهند.
وی گفت: این منطقی است و بازگشت به صادرات پیش از تحریم ها جزو حقوق ما و 
یک هدف است، چرا که کشورهای جایگزین ما در صادرات نفت، سود زیادی برده اند. این 
کشورها در حال حاضر باید صادرات خود را کاهش دهند.وزیر امور اقتصادی و دارایی تاکید 
کرد بنابراین، دولت ایران به شدت از تقویت همکاری های اقتصادی با اندونزی حمایت کرده 
و افزایش حجم خرید نفت خام توسط جاکارتا به عنوان یک هدف مورد نظر قرار گرفته است.

وی در این خصوص به همکاری های دو کشور قبل از اعمال تحریم های ناعادلانه غرب اشاره 
کرد که اندونزی برای پاسخگویی به نیازهای خود، نفت خام از ایران وارد می کرد و گفت که 
ظرفیت های زیادی برای همکاری دو کشور در بخش تجارت وجود دارد.این وزیر ایرانی که 
برای شرکت در چهل و یکمین اجلاس هیات عامل بانک توسعه اسلامی به جاکارتا سفر کرده 
است، گفت: من می دانم پالایشگاهی در اندونزی با ظرفیت پالایش 120 هزار بشکه نفت خام 
مطابق با کیفیت و مشخصات نفت خام ایران وجود دارد.اسفند ماه سال گذشته خبرهایی در 
مورد مذاکره ایران و اندونزی برای عقد قرارداد کوتاه مدت به منظور خرید روزانه 120 هزار 

بشکه نفت مورد نیاز پالایشگاه جاوه مرکزی منتشر شد.
نفت خام ایران تنها با پالایشگاه 'کیلاکاپ' اندونزی مطابقت دارد.وزیر اقتصاد هفته  گذشته  
در دیدار با وزیر دارایی اندونزی نیز با اشاره به حجم مناسبات اقتصادی دو کشور که در 
گذشته تا بیش از دو میلیارد دلار رسیده بود اما به دلیل تحریم های ناعادلانه غرب به یک 
دهم کاهش یافت، ابراز امیدواری کرد با توجه به تحولات اخیر، اجرای برجام و عزم رهبران 
دو کشور برای افزایش همکاری ها، حجم مناسبات چند ده برابر شود.بامبانگ بروجونگورو' 
وزیر اندونزیایی نیز توسعه همکاری جاکارتا - تهران در حوزه انرژی را مورد تاکید قرار داد و 
گفت که دولت اندونزی از خرید نفت خام ایران و سرمایه گذاری برای ساخت پالایشگاه در 
این کشور با خوراک نفت خام ایران استقبال می کند.وی اعلام کرد در حال حاضر میزان 
مصرف سوخت در اندونزی دو برابر تولیدات داخلی است و جاکارتا برای حل این مشکل از 
سرمایه گذاری کشورهای دوست استقبال کرده و طرف های علاقمند را به شرکت ملی نفت 

)پرتامینانس( متصل می کند.

  معاون اول رییس جمهور با تأکید بر اینکه آسیا روزی به 
مهمترین کانون توسعه دنیا تبدیل می شود، گفت: مطالعات 
جهانی نشان می دهد قرن 21، قرن جابجایی قدرت های 
اقتصادی در سطح بین المللی است و سهم و نقش کشورهای 
حاشیه اقیانوس هند در عرصه اقتصاد بیش از پیش خواهد 
شد و کشورهای قاره کهن نقش فعال تری در عرصه بین 

المللی ایفا خواهند کرد. 
به گزارش ایسنا، اسحاق جهانگیری روز پنج شنبه در اجلاس 
رؤسای مناطق آزاد اتحادیه کشورهای حاشیه اقیانوس هند با 
مهم خواندن برگزاری چنین اجلاس هایی اظهار امیدواری کرد 
مناطق آزاد و جاذبه هایی که در این کشورها وجود دارد زمینه 
را برای انجام توافق های مهم ایجاد کند و نقش ارزشمندی در 
افزایش فعالیت های تجاری میان کشورهای عضو داشته باشد. 
نیازهای شکل گیری معادلات  از اصلی ترین  وی یکی 
برای کارهای  اتحادیه های نوظهور  ایجاد  را  جدید جهانی 
مهم اقتصادی در آسیا دانست و گفت: مطمئناً تفکر ایجاد 
و برگزاری اجلاس رؤسای مناطق آزاد اتحادیه کشورهای 
حاشیه اقیانوس هند بر اساس همین آینده نگری و جمع 
از سه قاره آسیا،  اقیانوس هند  شدن 20 کشور همسایه 
اقیانوسیه و آفریقا می تواند سهم آنها را در تبادلات اقتصادی 

جهان افزایش دهد. 
معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: مناطق آزاد و بخش 
توسعه  در  می توانند  که  سازمان هایی  سایر  و  خصوصی 
چنین  برگزاری  با  باید  باشند  مؤثر  اقتصادی  برنامه های 
نشست هایی در پیشبرد اهداف عالی ای که برای اتحادیه 

تنظیم شده مؤثر باشد. 
جهانگیری تأکید کرد: اتحادیه باید از فرصت های پیش رو 
برای کسب منافع مشترک اعضاء استفاده کند و در مسیر 
آزادسازی تجاری، کسب موانع دادوستد، جذب سرمایه و 
فناوری و بسترسازی برای همکاری بخش خصوصی گام 

بردارد. 
وی تصریح کرد: از مهمترین اهداف چنین اتحادیه هایی باید 
افزایش درآمد سرانه مردم باشد. بیش از دو میلیارد نفر از 
ساکنان حاشیه اقیانوس هند که در حال حاضر تولید ناخالص 
آنها 7 هزار میلیارد دلار است، باید سهم بیشتری از اقتصاد دنیا 

در اختیار داشته باشند. 
برای  ایران  آمادگی  اعلام  با  جمهور  رئیس  اول  معاون 
توسعه مناسبات اقتصادی با کشورهای شرق به ویژه اعضای 
کشورهای حاشیه اقیانوس هند، ویژگیهای منحصر به فرد 
کشورمان در ابعاد اقتصادی و جغرافیایی را تشریح کرد و 

گفت: ظرفیت های ایران در حوزه انرژی، ذخایر معدنی، نیروی 
انسانی جوان و تحصیلکرده این فرصت را در اختیار کشورهای 
دیگر قرار می دهد تا سرمایه گذاری جدی در بخش های 

مختلف داشته باشند. 
جهانگیری ادامه داد: ایران می تواند کریدور ارتباط کشورهای 
حاشیه اقیانوس هند با بازار 300 میلیونی آسیای میانه و قفقاز 
باشد و در این زمینه برنامه ریزی گسترده ای در زیرساخت ها 

نظیر راه، راه آهن و بنادر انجام داده است. 
معاون اول رئیس جمهور با اشاره به برنامه ریزی کشور برای 
جذب صدها میلیارد دلار در بخش های مختلف گفت: ایران 
بعد از توافق هسته ای در نظر دارد تا پرشی بلند در بخشهایی 

که مزیت نسبی آن محسوب می شود انجام دهد . 
جهانگیری سپس به مزیت های مناطق آزاد کشور به ویژه 
منطقه آزاد چابهار اشاره کرد و اظهار داشت: بندر چابهار نقطه 
ای مهم و استراتژیک برای ایران است که ارتباط کشور با 
آبهای آزاد را میسر می سازد . بنابراین برنامه ای برای توسعه راه 
آهن، صنایع و راه های آن طراحی کرده ایم و امیدواریم اعضای 
اتحادیه مناطق آزاد کشورهای حاشیه اقیانوس هند به ویژه 
هند برای سرمایه گذاری در چابهار سریع تر وارد عمل شود. 

پیش از سخنان معاون اول رئیس جمهور، اکبر ترکان دبیر 
مناطق آزاد با اشاره به اینکه همکاری کشورهای حاشیه 
اقیانوس هند که منطقه شان همواره کانون صلح و ثبات 
بوده می تواند منجر به افزایش مناسبات اقتصادی و تجاری 
این کشورها تبدیل شود، گفت: مناطق آزاد دارای مزیت های 
خاصی نظیر معافیت از قوانین مالیاتی و گمرکی هستند و باید 
با اتکا بر آن سطح همکاری ها را به حدی رساند که برای مردم 

کشورهای عضو رفاه و پیشرفت به دنبال آورد. 
اتحادیه  آزاد  مناطق  رؤسای  اجلاس  دبیر  همچنین 
کشورهای حاشیه اقیانوس هند با ا شاره به اهداف اجلاس، 
ویژگی های مناطق آزاد در توسعه و کشورهای عضو برای 
ارتقاء مناسبات اقتصادی و فرهنگی را برشمرد و گفت: این 
همکاری ها می تواند الگوی مناسبی برای سایر اتحادیه های 

منطقه ای باشد. 
مدیرعامل منطقه آزاد چابهار نیز با اشاره به جایگاه این بندر 
در توسعه و تجارت و احیای مسیر جاده ابریشم گفت: چنین 
همکاری هایی می توانند منجر به هم افزایی میان کشورهای 

منطقه شود. 
معاون اول رئیس جمهور در پایان از جشنواره اقوام و عشایر 

که در حاشیه این اجلاس برگزار شده بود بازدید کرد. 

رئیس سازمان ملی بهره وری کشور گفت: دنیا می داند که رشد و توسعه بلندمدت تمام 
کشورها در گروی بهره وری است. 

به گزارش ایسنا ، طباطبایی در جلسه ستاد شورای برنامه ریزی استان که چهارشنبه برگزار 
شد بیان کرد: بهره وری از مقولاتی است که در سطح فردی، بنگاهی، بخشی و کلان کشور 
مطرح است.  وی افزود: طبق این مقوله باید کاری را که انجام دهیم به بهترین و شایسته ترین 
نحو صورت گیرد. در بنگاه ها نیز باید تکنیک های بهره وری به کار برده شده و به فرآیندهای آن 
توجه ویژه شود. به طور مثال در تعمیر و نگهداری ماشین آلات و تجهیزات باید دقت لازم و 
کافی صورت گیرد.  طباطبایی با بیان اینکه بهره وری مقوله مهمی است که در سطوح مختلف 
مطرح می شود، ادامه داد: در بخش های مختلف مسائل و مشکلات با هم اختلاف دارند به طور 
مثال مسائلی که در بخش کشاورزی وجود دارد با مشکلان حوزه صنعت متفاوت است.  رئیس 
سازمان ملی بهره وری کشور افزود: همچنین در یک بخش نیز مسائل ارتقای بهره وری متفاوت 
است. به طور قطع در بخش صنعت، زیربخش های مربوط به صنایع غذایی وضعیت متفاوتی 
با صنایع شیمیایی و غیره دارند. در همین راستا باید توجه ویژه ای به این مسائل داشته باشیم.  
وی گفت: بهره وری باید از سطح بنگاه ها مورد توجه قرار گیرد و بنگاه های بزرگ، متوسط و 
کوچک برای ارتقای بهره وری به طور ویژه دیده شوند. در گام اول می توانند بنگاه های بزرگ 

ویژه دیده شوند و در ادامه می توانند الگو برای سایر بنگاه های مشابه قرار بگیرند. همچنین 
برای بنگاه هایی که فعالیت شان شبیه آن نیست فعالیت آن الگوبرداری شده و مورد استفاده 
قرار گیرد.  طباطبایی یادآور شد: به طور مثال کشور ژاپن که حال بهره وری بالایی دارد، در 
گذشته کار خود را از تویوتا شروع کرد و آن را الگو برای مابقی بنگاه های ژاپنی قرار داد.  این 
مسئول بیان کرد: سازمان ها و نهادهای مختلفی در حوزه بهره وری فعالیت می کنند که یکی از 
آنها سازمان بهره وری آسیایی است که سال 1961 تاسیس شده و ایران نیز از سال 1965 در 
آن عضویت دارد.  وی ادامه داد: در این سازمان 19 کشور آسیایی عضویت دارند و شامل کره 
جنوبی، ژاپن، سنگاپور، چین، تایلند، تایوان، اندونزی و... هستند. همچنین سازمان  بهره وری 

اروپا نیز در این راستا فعالیت می کند که کشورهای اروپایی در آن عضو هستند. 
طباطبایی اضافه کرد: در حال حاضر دنیا می داند که رشد و توسعه بلندمدت تمام کشورها 
در گرو بهره وری است و کاهش فقر با ارتقای بهره وری انجام می پذیرد. افزایش تولید ناخالص 
سرانه، استاندارد زندگی به بهره وری بستگی دارد. برای همین در سیاست های کلی نظام و 

رهنمودهای مقام معظم رهبری به این مقوله توجه ویژه ای شده است. 
رئیس سازمان ملی بهره وری تصریح کرد: در سیاست های کلی نظام در اقتصاد مقاومتی، 

تولید ملی و کار و سرمایه ایرانی خیلی به این موضوع توجه شده است. 

جهانگیری: 

ایران دارای جاذبه های فراوان برای سرمایه گذاری است 

رئیس سازمان ملی بهره وری کشور  اعلام کرد :

کاهش فقر با ارتقای بهره وری 

معاون بهسازی مسکن روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی :

تسهیلات بهسازی مسکن روستایی در کشور 
افزایش یافت 

معاون بهسازی مسکن روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور گفت: تسهیلات 
بهسازی مسکن روستایی در کشور به 200 میلیون ریال افزایش یافت. 

استان همدان در جمع  زده  روستایی سیل  از  بازدید  عزیزاله مهدیان در جریان 
خبرنگاران افزود:تسهیلات بازسازی مسکن روستایی تا کنون حدود 150 میلیون ریال 
بوده است که با تصویب هیات دولت افزایش یافته و به زودی به بانکهای عامل اعلام 

می گردد.
وی با بیان این که تسهیلات بازسازی و بهسازی مسکن روستایی در راستای مقاوم 
سازی مسکن اعطا می شود، ادامه داد: خراسان رضوی، فارس، همدان و اصفهان بیشترین 
مسکن فرسوده روستایی را دارند. وی تصریح کرد: در سیل های اخیر که بصورت متناوب 
در سطح کشور رخ داده آسیب های بسیاری به روستاهای خوزستان، ایلام، همدان و 

کرمانشاه وارد شده است.
وی ادامه داد: برآورد خسارت های وارده از سیل و لیست آنها به وزارت کشور برای تصویب 

اعتبار بازسازی در دولت ارسال شده است.
وی با اشاره به این که سیل در استان همدان 300 تا 500 واحد خانه فرسوده را تخریب 
کرد و موجب ابگرفتگی یکهزار و 200 واحد شده است که نیاز به تعمیر دارد، افزود: سیل 
به منازل روستایی 10 استان خسارت وارد کرده است که میزان خسارت ها در لرستان، 

کرمانشاه و خوزستان بیشتر بوده است.
معاون بهسازی مسکن روستایی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور با اعلام این که 
بیشترین خسارت ها در زمینه تاسیسات زیربنایی و بخش کشاورزی بوده است، بیان کرد: 
البته مسکن روستایی که از تسهیلات بازسازی برای بهسازی مسکن خود استفاده کرده اند 
کمتر دچار آسیب و خسارت شده اند ولی واحدهایی که از این تسهیلات استفاده نکرده اند، 

بیشترین آسیب را داشته اند.
مهدیان گفت: برخی واحدهای فرسوده روستایی استان همدان بسیار آسیب پذیرند و 
بسیاری از واحدهای روستایی فرسودگی بالایی دارند که باید برنامه لازم برای اصلاح آنها 

تدوین شود.
وی در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به این که 39 درصد منازل روستایی کشور 
مقاوم هستند، افزود: براساس سیاست های مصوب و اسناد بالادستی باید تا سال 1405 

شمار منازل مقاوم به 70 درصد برسد.
وی ادامه داد: برای رسیدن به این هدف سالانه باید 185 هزار واحد روستایی بهسازی و 
مقاوم سازی شود و امسال نیزبرای 200 هزار واحد ، تسهیلات بازسازی در نظر گرفته شده 
که از طریق بانکهای عامل پرداخت خواهد شد.مهدیان اعلام کرد، تا پایان سال 1405، دو 

میلیون و 400 هزار واحد روستایی بهسازی خواهند شد.

رییس انجمن صنفی ماکارونی: 

گندم دولتی از کیفیت لازم 
برخوردار نیست 

با توجه به ممنوعیت واردات گندم، مقرر شد که قیمت گندم آزاد برای صنایع مرتبط 
در سال جاری کیلویی250 تومان ارزان تر از سال گذشته تامین شود اما رییس انجمن 
صنفی ماکارونی می گوید کیفیت گندم دولتی برای تولید این محصول چندان مناسب 

نیست. 
سید مهدی آثاریان در گفت وگو با ایسنا، با بیان این که در گذشته گندم لازم برای تولید 
ماکارونی از وارد کنندگان خریداری می شد، گفت: اخیرا دولت فروش گندم را در اختیار خود 

گرفته است که تضمینی برای کیفیت آن وجود ندارد. 
وی افزود: این در حالی است که تا پیش از این خرید گندم به شکل مستقیم از وارد کنندگانی 
که محصول باکیفیت را وارد می کردند، انجام می شد و عملا بخش عمده ای از گندم مورد نیاز 

تولید ماکارونی در کارخانه های بزرگ از گندم وارداتی تامین می شد. 
رییس انجمن صنفی ماکارونی با بیان این که برای ارتقای کیفیت گندم دریافتی مذاکراتی 
با دولت در حال انجام است، اظهار کرد: با سازمان غله مذاکراتی انجام شده است برای این که 
بتوانیم از دولت گندم دروم دریافت کنیم که شاید این محصول از کیفیت مناسب تری 

برخوردار باشد. 
آثاریان تولید ماکارونی در سال گذشته را بین 600 تا 700 هزار تن اعلام و پیش بینی کرد 

که یک میلیون تن ماکارونی در سال جاری تولید شود. 
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 سعید جعفری: 

روابط ایران و اروپا پس از روی کار آمدن دولت روحانی یک بار دیگر 
روند مثبتی به خود گرفته و شاید بتوان گفت بازگشتی به دو دهه قبل 
داشته است. ما پیشتر هم چنین روابط نزدیک و گرمی را با بروکسل 
تجربه کرده ایم، اما مجموع اتفاقاتی در پاستور و کاخ سفید فضا را تغییر 

داد و تخاصم جای روابط گرم و دوستانه را گرفت. 
با حصول برجام دوباره دیپلمات های غربی برای سفر به ایران صف 
کشیده اند و تهران هر روز میزبان تیم دیپلماتیک جدیدی از پایتخت 
های اروپایی است. برای مطالعه و بررسی چشم انداز این وضعیت 
از دکتر علیرضا ثمودی خواستیم تا به کافه خبر بیاید و پیرامون 
روابط دوجانبه ایران و اروپا به بحث بنشینیم. این کارشناس مسائل 
اروپا می گوید بعد از حصول برجام، ایران در تهدیدهای مردم اروپا، 
تنزل داشته و اروپاییان کمتر به ایران به عنوان یک تهدید می نگرند. 
مشروح گفتگوی خبرآنلاین با عضو هیئت علمی دانشگاه قم را در ادامه 

می خوانید. 
اگر پیشینه روابط ایران و اروپا را بررسی کنیم در می یابیم، 
راهبرد ایران در دولت اصلاحات روند مثبتی داشت، اما با روی 
کارآمدن دولت اقای احمدی نژاد و از آن سو هم سیاستهای 
جورج بوش آن روند مثبت کنار گذاشته شد. چه اتفاقاتی سبب 

تغییر آن روند مثبت شد؟
در دولتهای هفتم و  هشتم  با توجه به در دستور کار قرار گرفتن 
سیاست تنش زدایی در عرصه سیاست خارجی،  روابط ایران با اروپا رو 
به بهبود گذاشت. سفرهای رییس دولت اصلاحات به برخی کشورهای 
مهم اروپایی موجب ارتقای سطح همکاری ها بین دو طرف شد. در 
این دوره است که برای نخستین بار اتحادیه اروپا گروهک منافقین 
سازمان را در فهرست گروه های تروریستی قرارداد، از عضویت ایران در 
سازمان تجارت جهانی حمایت کرد و در سال 2000 پیشنهاد امضای 
موافقتنامه تجارت و همکاری با جمهوری اسلامی ایران را مطرح کرد. 

مقامهای اروپایی بر این باور بودند که با نزدیک شدن به ایران در حوزه 
اقتصادی و سیاسی میتوانند از دولت ایران امتیازهایی را در حوزه های 
مختلف بگیرند. البته پس از مطرح شدن برنامه هسته ای ایران روابط 
تا حدودی دچار مشکل شد، هر چند انتشار بیانیه سعدآباد و پس از 
آن توافق پاریس مانع افزایش تنشها شد، اما در نهایت به دلیل اینکه 
پیشنهادهای ارائه شده از سوی اتحادیه اروپا به ایران دو طرف از هم 

دیگر دور شدند. 
بخش عمده این امر نیز به دلیل ناکافی بودن بسته پیشنهادی بود 
که در حقیقت امتیازهای قابل توجهی در بسته پیشنهادی اروپا وجود 
نداشت. این امر همزمان با پایان دوران اصلاحات و روی کار آمدن 
دولت اصولگرا بود که در عرصه سیاست خارجی دیدگاههای خاصی 
داشت.در واقع، پس از روی کارآمدن آقای محمود احمدی نژاد و 
در دستور کار قرار گرفتن سیاست خارجی تهاجمی در موضوعهای 
مختلف، روابط تهران و بروکسل با تنش های مختلفی رو به رو 
شد و برای نخستین بار در این دوره بود که کشورهای اروپایی از 
تحریم های یکجانبه ایالات متحده حمایت کردند. حتی خود اتحادیه 
اروپا اقدامهایی فراتر از تحریم های سازمان ملل بر ضد جمهوری 

اسلامی ایران وضع کرد.
در واقع شما به این موضوع اشاره میکنید که پیش از این 
اتحادیه اروپا خود هیچگاه راسا دست به تحریم ایران نزده بود؟

بله همین طور است. در دهه 1990 پس از اعمال قانون تحریمهای 
لیبی ایران، اتحادیه اروپا مخالفت خود را با این اقدام یکجانبه آمریکا 
اعلام کرد. تصویب این قانون، بروکسل و واشنگتن را تا آستانه جنگ 
تجاری پیش برد و اروپاییها تهدید کردند که این پرونده را به سازمان 
تجارت جهانی خواهد کشاند. هر چند در انتها و پس از رایزنیهای 
مختلف این مناقشه حل و فصل شد.آمریکا پذیرفت که اگر بروکسل 
این موضوع را در سازمان تجارت جهانی مطرح نکند و با آمریکا در 
سایر موضوعهای همکاری کند، واشنگتن هم نیز شرکتهای اروپایی 
نقض کننده قانون تحریم ایران و لیبی را تحریم نخواهد کرد. پس از 
آن هم ما شاهد سرمایهگذاری شرکتهای اروپایی از جمله توتال در 

ایران بودیم.

به بحث اصلی خومان برگردیم، به موضوع دولت آقای احمدی 
نژاد و تغییر در نگاه روابط ایران و اروپا بپردازیم.

بله همزمان با روی کار آمدن دولت اقای احمدی نژاد به دلیل نوع 
سیاست های دولت نهم و دهم، گفتگوهای انتقادی و سازنده در دوران 
دولتهای پیشین کنار گذاشته شد و از سیاست خارجی دولت پیشین به 
دلیل در پیش گرفتن مواضع نرم در برابر دولت های اروپایی در موضوع 
هسته ای به شدت انتقاد میشد. آقای احمدی نژاد این سیاست را عامل 
تندتر شدن مواضع کشورهای اروپایی و زیاده خواهی آنها می دانست. 
همزمان در آمریکا نیز نومحافظهکاران قدرت را در اختیار داشتند و 
مجموعهای از تندروها در این کشور تلاش میکردند تا پیش از حمله به 
عراق ایران مورد تهاجم قرار بگیرد. در کتاب آقای دکتر ظریف هم به 
این موضوع اشاره شده است که شعار معروف محافظه کاران این بود که 

مردان واقعی به تهران میروند. 
حتی برخی از مقام های دولت بوش نسبت به انجام مذاکره سه کشور 
اروپایی و ایران طعنه می زدند. به عنوان مثال، جان بولتون این پرسش 
را مطرح می کرد که »چند جلسه باید در آژانس بین المللی انرژی 

اتمی برگزار شود تا آنها بتوانند یک لامپ را بپیچانند. 
 کاندولیزا رایس معتقد بود هرگونه مذاکره با ایران بی فایده است و یا 
جورج بوش ضمن رد درخواستها برای گفتگو با ایران به این موضوع 
اشاره می کرد که هدف او آزاد کردن ایران است. مخالفت واشنگتن با 
هر گونه مذاکره با ایران همواره بر گفتگوهای تهران- بروکسل سایه 
می انداخت. عدم تمایل دولت بوش در دوره اول ریاست جمهوری برای 
به انجام مداکره میان تهران و بروکسل، سیاستهای یکچانبه گرایانه 
دولت بوش، ناکافی بودن مشوقهای ارائه شده از سوی اتحادیه اروپا و 
برخی شعارها و سیاست خارجی دولت نهم موجب دور شدن تهران و 

بروکسل از یکدیگر و افزایش تنشها شد.
بحثی که در چند وقت اخیر از زبان مقامهای وزارت خارجه 
برای  ایران  تلاش  موضوع  است،  شده  شنیده  بارها  ایران 
غیرامنیتی کردن پرونده هسته ای و امنیتی زدایی از آن است. 
آیا دولت یازدهم در این امر موفق بوده است؟ اساسا غیرامنیتی 

کردن به چه مفهومی اشاره دارد؟
امنیتی کردن به این معناست که یک بازیگر در عرصه سیاست 
خارجی میتواند با برخی سیاستها، کنش کلامی و با استفاده از رسانه 
های خود موضوعاتی را که اساسا فنی است، تبذیل به یک موضوع 
سیاسی و در نهایت امنیتی کند و راه را برای انجام اقداماتی فراتر از 
هنجارهای بین المللی هموار کند. در خصوص برنامه هسته ای ایران نیز 
آمریکا موفق به انجام این کار شد. نظرسنجی های مختلف نیز در قبل از 
امضای برجام نشان میداد که شهروندان اروپایی در خصوص اینکه ایران 

تهدیدی امنیتی برای آنهاست، متقاعد شده بوند.

دلیل این ادعای شما چیست؟
نظرسنجی های مختلف انجام شده در آن بازه زمانی به خوبی موید 

این موضوع است. به عنوان مثال، 
در نظرسنجی صورت گرفته توسط موسسه نظرسنجی پیو در مه 
2012 بیشتر شهروندان اروپایی و آمریکایی مخالف دسترسی ایران 
به توانمندی هسته ای بودند. بیش از 50 درصد شهروندان سه کشور 
مهم اروپایی فرانسه، انگلیس و فرانسه با حمله نظامی به ایران موافق 
بودند. در این نظر سنجی، 96 درصد شهروندان آلمانی و فرانسوی و 
91 درصد شهروندان انگلیسی با دسترسی ایران به توانمندی هسته ای 

مخالف بودند.
در واقع، تصویر ایجاد شده از سوی مقامهای غربی در خصوص 
از روی  البته پس  بود.  نامطلوب  جمهوری اسلامی ایران، تصویری 
کارآمدن دولت یازدهم و در پیش گرفتن سیاست تنش زدایی در 
عرصه سیاست خارجی و به سرانجام رسیدن گفتگوها و امضای برجام، 

این شرایط تغییر کرد.   
به نظر شما آیا امضای برجام تاثیری بر تغییر نوع نگاه به ایران 
در کشورهای غربی داشته است و گشایشی صورت پذیرفته 

است؟
بله همانطور که عرض کردم سیاست خارجی تنش زدا در دوره دولت 
یازدهم موجب کاهش نگاه منفی به ایران شده است. البته این میزان 
تغییر متفاوت است. در واقع، پیش از شروع به کار دولت نهم، کشورهای 
غربی موفق شدند برنامه هسته ای ایران را از یک موضوع فنی به یک 
موضوع امنیتی تبدیل کنند و در نهایت آن را به شورای امنیت ارجاع 
دهند و زمینه اعمال تحریم های شدید را فراهم کنند. اما در دولت 
یازدهم تلاش شد این روند، روند معکوسی به خود بگیرد. به این معنا 
که تلاش شد فضای ایجاد شده پیرامون برنامه هستهای ایران از بین 
برود و پرونده از شورای امنیت به آژانس بازگردد. این امر نیز با صدور 
قطعنامه 2231 و خارج شدن ایران از فصل هفت منشور شازمان ملل 

تحقق یافت.
امضای برجام چه تاثیری بر پندار شهروندان غربی داشته 
است و آیا چند سال گفتگو نتیجه ملموسی هم برای در پی 

داشته است؟
جمهوری  به  نسبت  اروپایی  شهروندان  نگاه  تغییر  در خصوص 
اسلامی ایران تنها به یک نظرسنجی صورت گرفته پس از امضای 
برجام اشاره میکنم. در نظرسنجی صورت توسط موسسه پیو در 24 
ژوئن 2013، 56 درصد شهروندان اروپایی ایران را تهدیدی برای خود 
میدانستند. در واقع، ایران پس از بیثباتی اقتصادی )با 63 درصد( و بالاتر 
از تهدید داعش )با 55 درصد( با 56 درصد در رتبه دوم تهدیدهای 
امنیتی اروپاییها قرار داشت.اما پس از امضای برجام در نظرسنجی 

صورت گرفته توسط همین موسسه در 14 جولای 2015 در مجموع 
42 درصد شهروندان اروپایی ایران را تهدید برای خود معرفی کرده 
بودند. در حقیقت، ایران پس از تغییرات اقلمی جهانی، بیثباتی اقتصادی 
جهانی و گروه داعش چهارمین تهدید برای شهروندان اروپایی اعلام 
شده بود. این اعداد به خوبی نشان میدهد که کاهش تنشها میتواند به 

ارتقای وجهه ایران در عرصه نظام بینالملل کمک فراوانی کند.
در حوزه اقتصادی چطور؟ آیا کاهش تنشها توانسته است 
به بهبود روابط اقنصادی منجر شود و ترس بانکهای اروپایی از 

انجام معامله با ایران به چه دلیل است؟
نکته نخست اینکه پس از تصویب قطعنامه 1929 در جولای 2010 
در شورای امنیت و متعاقب آن تحریمهای یکجانبه اتحادیه اروپا بر 
ضد ایران موجب شد تا افت محسوسی در روابط اقتصادی تهران و 
بروکسل به وجود بیاید. به عنوان مثال، در سال 2005 حجم تبادلات 
اقتصادی دو طرف بیش از 24.5 میلیارد یورو بود. در حالیکه این 
رقم به هنگام روی کار آمدن دولت آقای روحانی به 6 میلیارد دلار 
رسید و در سال 2015 نیز این رقم کمی بیش از 7.5 میلیارد یورو بود. 
این اعداد به خوبی نشان میدهد که رسیدن به آن حجم از مبادلات 
تجاری یک دهه گذشته تا چه میزان دشوار است. نکته دیگر آنکه با 
وجود امضای قراردادهای تجاری مناسب بین ایران و برخی کشورهای 
اروپایی، بسیاری از بانکهای بزرگ اروپایی همچنان از ورود به تجارت 

با ایران امتناع میورزند.
دقیقا سوال اصلی همین است که عامل اصلی ایجاد این 

شرایط چه بوده است؟
همانطور که در بخش قبلی عرض کردم اگر چه قراردادهای تجاری 
قابل توجهی با طرفهای اروپایی به امضا رسیده است، اما بانکهای اروپایی 
به دلیل تجربه تلخی که از گذشته دارند، بسیار محتاطانه عمل میکنند. 
در پند سال گذشته بانکهای بزرگ اروپایی به دلیل نقض تحریمهای 
آمریکا بر ضد ایران با جریمههای سنگینی رو به رو شدهاند. به عنوان 
مثال بانکهای استاندارد چارترد و HSBC انگلیس در سالهای گذشته 
به ترتیب 669 میلیارد، 1.9 میلیارد، کامرزبانک آلمان 1.45 میلیارد 

دلار جریمه شده اند. 
در این میان، بی انِ پی پاریباس مشمول شدیدترین جریمهها شد 
و با جریمهای 8.9 میلیارد دلاری مواجه شد. در مجموع، نزدیک به 
15 میلیارد دلار بانکهای اروپایی جریمه شدهاند. همچنین برخی از 
این بانکها به آمریکا تعهد دادهاند که تا مدتی از انجام معامله با ایران 
خودداری کنند. البته این بانکها از اقدامات و اظهارات شفاهی مقامهای 
آمریکایی در خصوص عدم ممنوعیت معامله با ایران ناراحت هستند. 
به عنوان مثال، رئیس بانک HSBC از سخنان جان کری و تشویق 
بانکهای اروپایی برای معامله با ایران انتقاد کرد. بانکهای اروپایی به این 
موضوع اشاره میکنند که امریکا از یکسو این بانکها را تشویق میکند و 
از سوی دیگر هیچ تضمینی نمیدهد که این بانکها از سوی نهادها و 
مقامهای اجرایی و قانونگذار با جریمه مالی رو به رو نخواهند شد. البته 
بانکهای کوچکتر اروپایی از جمله بانک  KBC بزرگترین بانک بلژیک 
و  DZ آلمان فعالیتهای تجاری خود با ایران را آغاز کرده اند. در مقابل، 
آمریکاییها نیز ایران را متهم می کنند که تهران هنوز نتوانسته است 
محیط مناسبی را برای جلب اعتماد موسسات مالی اروپایی فراهم 
کند و بخشی از نگرانیهای اروپا به دلیل ریسک بالای سرمایه گذاری 
در ایران و نبود یک چشمانداز روشن در محیط کسب و کار ایران 
است. در ماه فوریه نیز نهادی با عنوان گروه ویژه اقدام مالی که بر 
فعالیتهای پولشویی و تامین مالی تروریسم نظارت میکند، با انتشار یک 
نظر مشورتی اعلام کرد که طرفهای خواستار همکاری با ایران باید در 
خصوص مناسبات تجاری و معامله با ایران توجه خاصی داشته باشند. 
استمرار تحریمها در برخی حوزهها به بهانه تروریسم و حقوق بشر و 
ممنوعیت مبادلات با دلار آمریکا و منع بانکهای آمریکایی از تجارت 
با ایران و همچنین نبود اعتماد کافی به ثبات در بازارهای مالی ایران 
از جمله مهمترین موانع پیش رو در این حوزه است. باید به این نکته 
نیز توجه کنیم که تنها زمان اندکی از روز اجرای برجام گذشته است 
و بیاعتمادی به وچود آمده بر سر یک پندار اشتباه در خصوص برنامه 
اتمی ایران در یک بازه زمانی تقریبا 14 ساله در مدت زمان چهارماه به 

راحتی از بین نخئاهد رفت. 

برجام، نگاه جهان به ایران را تغییر داد

بازگشت سرمایه گذاری  خارجی به ایران چقدر زمان می برد؟
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 واکنش طاهری به احتمال جدایی طارمی، 
رضاییان و عالیشاه 

سرپرست باشگاه پرسپولیس تأکید کرد، حضور علیرضا بیرانوند در تیم فوتبال این باشگاه 
قطعی شده و او فصل آینده برای سرخپوشان تهرانی بازی خواهد کرد.

بازیکنان  برخی  انتقال  به صحبت هایی که در مورد  واکنش  علی اکبر طاهری در 
پرسپولیس به اروپا مطرح شده است، اظهار داشت: این صحبت هایی است که در رسانه ها 
مطرح شده و من دلیلی نمی بینم در مورد آنها صحبت کنم. قرار نیست من به هر مطلبی 

که در رسانه  به آن پرداخته می شود، پاسخ دهم.
وی در واکنش به این موضوع که رفتن چند بازیکن پرسپولیس از این تیم از جمله امید 
عالیشاه، رامین رضاییان، مهدی طارمی، علی علپیور، محسن مسلمان و فرشاد احمدزاه 
و پیوستن آنها به تیم های اروپایی باعث نگرانی هواداران این تیم شده است، توضیح داد: 
بیشتر نفراتی که نام بردید با باشگاه قرارداد دارند و طبیعی است که نگرانی بابت آنها وجود 
ندارد، اما درباره دیگر نفرات هم ما کارمان را انجام می دهیم و برای تمدید قراردادشان اقدام 
خواهد شد. سرپرست باشگاه پرسپولیس درباره جدایی مهدی طارمی که گفته می شود 
رفتن او به فوتبال اروپا قطعی شده است، گفت: در خصوص این موضوع الان صحبت 
جدیدی ندارم، اما در روز های آینده با اقداماتی که انجام خواهد شد مسائل روشن شده را 

به اطلاع هواداران خواهیم رساند.
طاهری در پایان راجع به اعلام مسئولان باشگاه نفت مبنی بر اینکه علیرضا بیرانوند باید 
بعد از فینال جام حذفی قراردادش را با این باشگاه فسخ می کرد، خاطرنشان کرد: پیوستن 

بیرانوند به پرسپولیس قطعی شده است و مشکلی از این بابت وجود ندارد.

پنجعلی: 

طارمی می تواند فصل بعد با پول بیشتری 
ترانسفر شود

کاپیتان پیشین تیم فوتبال پرسپولیس اعتقاد دارد که مهدی طارمی باید یک فصل 
دیگر در این تیم بماند.

محمد پنجعلی ضمن بیان این مطلب در مورد نایب قهرمانی پرسپولیس در لیگ 
پانزدهم به خبرنگار ورزشی خبرگزاری تسنیم گفت: پرسپولیس فقط با تفاضل گل 
قهرمان نشد، ولی شایستگی قهرمانی را داشت. اشتباهات داوری به این تیم ضربه زد. از 
طرفی معتقدم پرسپولیس در چند بازی روی ضدحملات ضربه خورد. این تیم در تمامی 
مسابقات تصمیم گرفت هجومی بازی کند، به همین دلیل نتوانست چند بازی حساس 
را به خوبی اداره کند و در دقایق پایانی گل خورد. همین موضوع در نهایت قهرمانی را از 
پرسپولیس گرفت.وی در ادامه با اشاره به ضعف خط دفاعی و دروازه بانان پرسپولیس اظهار 
داشت: پرسپولیس مشکلاتی داشت و همه این را می دانند. این تیم قرار است سال آینده 
در آسیا رقابت کند، به همین دلیل در همه پست ها نیاز به تقویت دارد. پرسپولیس حتی 

باید یک نیمکت قوی هم داشته باشد و همه بازیکنانش باید همسطح باشند.
پنجعلی راجع به موضوع جدایی مهدی طارمی از پرسپولیس خاطرنشان کرد: طارمی 
بازیکن کم نظیری است، ولی به نظر من جا دارد که یک سال دیگر هم در ایران بماند. 
امسال رقابت های مقدماتی جام جهانی برگزار می شود و پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا 
هم شرکت می کند. طارمی این فرصت را دارد که بیشتر در بازی های بین المللی خودش 
را نشان دهد و مطمئناً در فصل آینده می تواند با پول بیشتری ترانسفر شود. با این حال 

تصمیم گیرنده نهایی اوست و امیدوارم بهترین تصمیم را اتخاذ کند.

واکنش باشگاه استقلال به شایعه مذاکره با 
سیدجلال حسینی، خلعتبری و وریا غفوری

باشگاه استقلال مذاکره با بازیکنانی مثل سیدجلال حسینی، خلعتبری و وریا غفوری را 
تکذیب کرد و از رسانه ها خواست تا قبل از فینال جام حذفی درباره نقل و انتقالات این تیم 

برای فصل بعد گمانه زنی نکنند.
 طی روزهای اخیر شایعاتی در برخی رسانه ها مبنی بر مذاکره باشگاه استقلال برای 
جذب بازیکنان جدید مطرح شده است. این در حالی است که باشگاه استقلال در 
آستانه مسابقه حساسی قرار دارد و همه تمرکز خود را روی این دیدار گذاشته است.

باشگاه استقلال ضمن تکذیب اخبار منتشر شده در مورد مذاکره با بازیکنان موردنظر 
رسانه ها، اعلام می کند با وجود احترام بسیار، مذاکره ای با سیدجلال حسینی، وریا غفوری، 
محمدرضا خلعتبری و... انجام نداده است.از رسانه های محترم نیز خواهشمند است با توجه 
به در پیش بودن فینال جام حذفی، از گمانه زنی در این رابطه خودداری نمایند. بدون 
تردید اخبار نقل و انتقالاتی باشگاه استقلال پس از فینال جام حذفی و از طریق سایت 

باشگاه اطلاع رسانی خواهد شد.

بعد از پاسخ منفی به پرسپولیس

رضایی با 2 تیم قطری و اروپایی مذاکره می کند
کاوه رضایی، مهاجم تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان به زودی با دو تیم خارجی برای فصل 

آینده مذاکره خواهد کرد.
کاوه رضایی چند روز پیش با پیشنهاد باشگاه پرسپولیس مواجه شد، ولی به مسئولان 
این باشگاه پاسخ منفی داد. رضایی به پرسپولیسی ها گفته که اولویتش حضور در تیم های 
خارجی است و اگر لژیونر نشد، با آنها مذاکره خواهد کرد.رضایی در حال حاضر با یک 
پیشنهاد از یکی از کشورهای بلوک شرق اروپا مواجه است و یک تیم قطری هم او را 
می خواهد. قرار است رضایی به زودی با این دو تیم مذاکرات جدی اش را آغاز کرده و در 

صورت توافق نهایی با یکی از آنها قرارداد امضا کند.

با کسب 52 مدال؛

تیم استقلال قهرمان مسابقات کاراته پایه قم شد
تیم کاراته استقلال با کسب 52 مدال قهرمان مسابقات کاراته خردسالان و نونهالان 

قم شد. 
بر اساس این گزارش ، مسابقات کاراته قهرمانی خردسالان و نونهالان قم  هفته گذشته  
در خانه کاراته مجموعه ورزشی راحله قم برگزار شد و عنوان قهرمانی در مجموع مدال ها 
به تیم استقلال رسید.در این مسابقات که با حضور 300 کاراته کا برگزار شد تیم های 
مختلف شرکت داشتند و حضور خانواده ورزشکاران نونهال جلوه خاصی به این مسابقات 
بخشیده بود.در این پیکار ها که با هدف ایجاد زیرساخت و توسعه کاراته پایه در قم برگزار 
شد تیم کاراته باشگاه استقلال توانست با کسب بیشترین و خوشرنگ ترین مدال ها به مقام 
قهرمانی دست پیدا کند.در پایان رقابت 30 باشگاه استان در محل خانه کاراته واقع در 
مجموعه ورزشی راحله پس از تیم استقلال تیم های انقلاب و آوای رزم دوم و سوم شدند.

در رده دسنی خردسالان باشگاه استقلال با 4 مدال طلا 3نقره و 5 برنز به مقام قهرمانی 
رسید. باشگاه انقلاب با 2 مدال طلا، یک نقره و 2 برنزبه مقام دوم رسید وتیم کارن )باشگاه 

شهید بیطرفان( با 2 مدال طلا یک نقره و یک برنز به مقام سوم دست پیدا کرد.
در رده سنی نونهالان باشگاه استقلال با 13 مدال طلا، 9 نقره و 18 برنزبه مقام قهرمانی 
دست پیدا کرد. باشگاه انقلاب با 9 مدال طلا، 12 نقره و 11 برنز به مقام نایب قهرمانی 

رسید وباشگاه آوای رزم با 5 مدال طلا یک نقره و 2 برنز به مقام سوم دست پیداکرد.
در مجموع مدال ها باشگاه استقلال با 17 طلا، 12نقره و 23 برنز مقام اول را به دست 
آورد. باشگاه انقلاب 11 طلا، 13 نقره و 13 برنز مقام دوم را از آن خود کرد و عنوان سوم به 
باشگاه آوای رزم یا 6 طلا، یک نقره و 3 برنز رسید. گفتنی است مربی تیم کاراته استقلال  

در این مسابقات  استاد خلیلی  برعهده داشت.

مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی ایثار قم خبر داد

دعوت ملی پوش ایثار قم برای اعزام به 
پارالمپیک 2016 برزیل

علی خوشرفتار اظهار کرد: تیم ملی بسکتبال با ویلچر کشورمان به واسطه موفقیت بسیار 
ارزنده ای که با کسب مقام دوم و عنوان نایب قهرمانی رقابت های سال 2015 قهرمانی آسیا 
به دست آورد، یکی از تیم های آسیایی حاضر در بازی های پارالمپیک 2016 به شمار 
می رود.وی ادامه داد: تیم ملی بسکتبال با ویلچر ایران به دلیل مشکلاتی که در بازی  های 
پارالمپیک 2008 پکن به وجود آمد از آن زمان به مدت پنج سال از حضور در میادین 
رسمی این رشته پرافتخار و موفق محروم شد و به همین خاطر بازی های پارالمپیک 
2012 لندن را از دست داد.مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی جانبازان و معلولین ایثار قم 
تصریح کرد: بر همین اساس بسکتبالیست های توانمند کشورمان قصد دارند با تمام توان 
در مسابقات بسکتبال با ویچلر بازی های پارالمپیک 2016 ریودوژانیرو برزیل توانمندی 
ایران در این رشته را به نمایش بگذارند و غیبت دوره قبل را جبران کنند.خوشرفتار 
با اشاره به دعوت ملی پوش ایثار قم برای اعزام به پارالمپیک 2016 برزیل بیان کرد: 
محمد محمدنژاد با تجربه حضور در مسابقات قهرمانی جوانان جهان و همچنین بازی های 
پارآسیایی جوانان اکنون نماینده باشگاه ایثار قم در ترکیب تیم ملی کشورمان است.وی 
خاطرنشان کرد: محمدنژاد در تیم بسکتبال با ویلچر باشگاه ایثار قم یکی از مهره های موثر 
و کلیدی به شمار می رود و در سال 1394 یکی از ارکان موفقیت تیم ایثار قم در کسب 
مقام نخست و عنوان قهرمانی رقابت های لیگ دسته دوم باشگاه های کشور و به دست 

آوردن مجوز صعود به لیگ دسته اول ایران بود.

با وجود نقایصی که کارلوس دارد؛

چرا مردم از کی روش حمایت می کنند؟
سرمربی تیم ملی فوتبال ایران که ششمین سال حضورش در این 
تیم را سپری می کند با وجود مخالفت برخی برای ماندنش، به خاطر 
حمایت مردم مانده است. پرسش این است که چرا مردم کی روش 

را می خواهند؟
دلایل بسیاری وجود دارد که مردم از کی روش حمایت می کنند اما 
به نظر می رسد مهمترینش اعتراضی است به رفتار مربیان و مسئولان 

قبلی و البته چرخیدن پیرامون یک نقطه در سال های گذشته.
حتی در برنامه »دورهمی« هم که مایلی کهن تقریبا در میان 
موافقان کی روش تنها ماند و در پشت صحنه هم با هنرمندان در 
مورد کی روش به چالش رسید، در واقع باید گفت، آن پانزده درصد 
مخالف کی روش که پرچمشان در دست محمد مایلی کهن است 
خیلی غیرمنطقی نیستند اما در میان 85 درصد موافقان کی روش 

گیر افتاده اند.
اما چرا؟ آیا واقعا کی روش با این اخلاق تند که برخی مواقع درست 
است - مثل زمانی که زمین و زمان برای تیم ملی می خواهد - و برخی 
مواقع هم غلط است - مثل زمانی که می خواهد پولادی سربازی 
نرفته و قانون گریز را با پیراهن تیم ملی به جام ملت ها ببرد - با 
این نتایجی که گرفته و برابر بوده با نتایجی که همین برانکو گرفته 
یا پیش از این با طالبی و ذوالفقار نسب گرفته بودیم، باید 85 درصد 

موافق داشته باشد؟
کی روش مربی بزرگی است، او قهرمان جهان شده، مربی رئال 
مادرید بوده، دستیار فرگوسن بوده و تاکنون در تیم ملی نه در بعد 
نتیجه اما در بعد محکم گام برداشتن و ریشه کن کردن بازیکن 
سالاری. معرفی نسل نو فوق العاده عمل کرده و دیدار با آرژانتین، 
سوئد و شیلی را برای ما ثبت در خاطرات کرده اما باز هم نباید 85 

درصد یا چیزی شبیه به این موافق داشته باشد. اما چرا دارد؟
ترس از جانشین

جواب ها مختلفند، برخی می ترسند که به جای کی روش امثال 
قلعه نوعی یا مایلی کهن سرمربی تیم ملی شوند که این اصلا بعید 
نیست و تاریخ هم این مهم را تایید می کند، وقتی ما به جای ایویچ، 

جلال طالبی را و به جای برانکو شاهرخی و قلعه نویی را سرمربی تیم 
ملی ایران کردند، چرا نباید پس از کی روش هم این اتفاق بیافتد؟ 
پس عده ای از تاریخ می ترسند و از کی روش دفاع می کنند که 

حق هم دارند.
فقط کارنامه

عده ای از کارنامه کی روش دفاع می کنند که درست هم عمل می 
کنند، آنها روشنفکرهایی هستند که با اسم کاری ندارند، آنها کارنامه 
را می بینند و به کارنامه رای می دهند و در نتیجه کی روش بهترین 
مربی تمام تاریخ است که به ایران آمده و اگر بداخلاقی می کند، لابد 

باید چنین کند. اینها هم حق دارند. این دسته البته درصد بالایی 
ندارند چون اغلب مردم ایران دوست دارند تفسیر و سلیقه خودشان را 
بگویند و زیاد با متر و پارامتر های مشخص و آمار میانه خوبی ندارند. 
کلمه »به نظر من« در واقع یک کلمه بسیار کاربردی در میان ما است.

 خوش تیپ است
چه بخواهیم یا نخواهیم تیپ و قیافه و کاریزما و رفتار در محبوب 
شدن موثر است، کی روش هم همیشه آراسته و با لباس خوب در 
تصاویر دیده می شود. حتی او در برخی موارد که نیاز بوده مخالفاتش 
را برخی تصمیمات مسئولان اعلام کند، در دیدارهای تیم ملی با کت 

و شلوار و کروات روی نیمکت نشسته تا مرتب بودنش و شیک پوش 
بودنش را هم به رخ بکشد.

 نماد اعتراض
اما مهمتر از همه این ها یک نوع حمایت خاص زیر پوستی از 
کی روش به صورت افراطی دیده می شود که آنالیز نظر بسیاری از 
موافقان او این نکته را نشان می دهد که کی روش حالا به جای علی 
دایی که روزگاری نماد اعتراض بود، نماد اعتراض مردم شده است، آنها 

انگار مقاومت می کنند، دلایلشان هم اینهاست:
 اول: نچرخیدن دور خود با تغییر مداوم مربی خارجی به داخلی و 

داخلی به خارجی.
دوم: متحد نبودن تیم مربیان داخلی آنگونه که تیم کی روش متحد 

است.
سوم: اهمیت دادن کی روش به هواداران تا جایی که حتی برخی 

مواقع مردم را به درون اتوبوس تیم ملی هم می برد.
چهارم: ادعای واهی نداشتن و شعار ندادن کی روش و بی سواد 

نبودنش)سواد فوتبالی( به سان برخی مربیان داخلی.
 پنجم: گرفتن حق تیم ملی از حلقوم کسانی که سالهاست حق تیم 
ملی ایران را ادا نمی کنند و در مقایسه با تیم های ملی سایر کشورهای 

هم رده، کمتر به فوتبال اهمیت می دهند.
 ششم: به نظر می رسد او ماسک به صورت ندارد، برخی اما داشته اند، 
برخی اما دارند. البته در مورد این ماسک زدن به نظر می رسد باید در 

مورد برخی حرف ها و کارهای جدید کی روش اندکی فکر کرد.
 کی روش و عیب هایش

با این همه کی روش یک مربی بی نقص نیست. او مشکلاتی هم 
دارد که باید جزو نقاط ضعف و حتی آزاردهنده اش دانست. جایی 
که او برخی مربیان ایرانی را با نیش و کنایه هایش تحقیر می کرد یا 
به پزشک ایرانی توهین کرد و ... او برخی اوقات نگاهی بالا به پایین 
به ایرانی ها دارد که اصلا پسندیده نیست. با این حال چون مردم او 
را دوست دارند طبیعتا عیب هایش را هم به جان می خرند و نادیده 

می گیرند.

 هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد واملاک ثبت جعفریه تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و 

به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید نموده اند :
1-رای شماره 139460330005000749-94/7/19کلاسه1391114430005000

445آقای احمدلطیف فرزند ابوالفضل به کدملی 0384673694 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 171 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 

اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
2-رای شماره 139460330005002554-94/12/24کلاسه139111443000500

0056آقای علی مرادبیکلو فرزند عباس به کدملی 0383096146 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 250 مترمربع در قسمتی از پلاک 

55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
139560330005000214-95/2/1کلا شماره  3-رای 

سه1394114430005000002 شرکت تعاونی دامداران جعفرآباد و حومه به شناسه 
ملی 10860963094 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
بمساحت 2375/50 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به 

اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی 
4-رای شماره 139460330005002550-94/12/22کلاسه139111443000500

0029آقای اسماعیل حیدری فرزند قنبر به کدملی  0383095204 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 66/20 مترمربع در قسمتی از پلاک 

55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
5-رای شماره 139460330005002642-94/12/26کلاسه139211443000500

0502آقای حسین محمدی فرزند مظفر به کدملی 0385691599 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 270 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 

اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
6 - رای شماره 139460330005002515-94/12/20کلاسه13921144300050

00501خانم صغری دارآفرین فرزند حسن به کدملی 0383094631 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 70 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 

اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
7 - رای شماره 139560330005000002-95/1/11کلاسه139111443000500

0696آقای محمد احسانی پور فرزند احمد به کدملی 0601762363 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 409 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 

اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
8 - رای شماره 139560330005000008-95/1/11کلاسه13911144300050

00695آقای غلامرضا احسانی پور فرزند محمد به کدملی 0381827364 نسبت به 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 200 مترمربع در قسمتی 

از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
9 - رای شماره 139460330005002542-94/12/22کلاسه13921144300050

00063آقای حمید صباغ فرزند احمد به کدملی 0386792305 نسبت به ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 202 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 

اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
10 - رای شماره 139460330005002644-94/12/26کلاسه139211443000

5000051آقای ناصر صفائی زاده فرزند محمد به کدملی 03856960516 نسبت به 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 256/77 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی
11 - رای شماره 139460330005002541-94/12/22کلاسه1392114430005

000205آقای حسین مسیبی فرزند قربان به کدملی 0371058473 نسبت به سه دانگ 
مشاع ازششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی
12 - رای شماره 139460330005002540-94/12/22کلاسه1392114430005

000206آقای قربان مسیبی فرزند عباس به کدملی 0620287764 نسبت به سه دانگ 
مشاع ازششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع در 
قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک 

رسمی
13 - رای  شماره 139460330005002552-94/12/22کلاسه139411443000

5000019آقای نصراله مرادبیکلو فرزند نصرت اله به کدملی 0383092922 نسبت به 
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 63 مترمربع در قسمتی 

از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
14 - رای  شماره 139460330005002513-94/12/20کلاسه139111443000

5000137آقای حجت اکبری فرزند اسد به کدملی 0386779252نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 

اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
15 - رای  شماره 139460330005002521-94/12/20کلاسه1394114430005

000014آقای داود مرادبیکلو فرزند محمد به کدملی 0386783373نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 195/31 مترمربع در قسمتی از پلاک 

55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
16 - رای  شماره 139460330005002549-94/12/22کلاسه1391114430005

000679آقای محمدالوند  فرزند غلامعلی به کدملی 0383104823 نسبت به ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 302/84 مترمربع در قسمتی از پلاک 

55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی
رای شماره 139460330005002529-94/12/22کلاسه13941144300  -  17

05000045آقای سیدرسول حسینی پور  فرزند سیداکبر به کدملی 0383094021 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی
شماره 139460330005002527-94/12/22کلاسه13941144300 رای   -  18

05000049آقای سیدرسول حسینی پور  فرزند سیداکبر به کدملی 0383094021 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی
شماره 139460330005002526-94/12/22کلاسه13941144300 رای   -  19

05000047آقای سیدرسول حسینی پور  فرزند سیداکبر به کدملی 0383094021 

نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی
شماره 139460330005002528-94/12/22کلاسه13941144300 رای   -  20

05000048آقای سیدرسول حسینی پور  فرزند سیداکبر به کدملی 0383094021 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی
شماره 139460330005002548-94/12/22کلاسه13941144300 رای   -  21

05000046آقای سیدرسول حسینی پور  فرزند سیداکبر به کدملی 0383094021 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 152 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی
 95/1/21-139560330005000163 شماره  رای   -22
کلاسه1394114430005000069 آقای عزیز علی فروز فرزند چراغعلی به کدملی 
0385672659 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
217/50 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران 

نو خریداری از مالک رسمی 
139460330005001532-94/11/8کلا شماره  رای   -  23

کدملی  به  شمسعلی  فرزند  صفری  اصغر  آقای  سه1391114430005000382 
0035993782 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
139460330005002507-94/12/19کلا شماره  رای   -  24

کدملی  به  محمد  فرزند  چراغی   حسین  آقای  سه1392114430005000155 
0383105961 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
20 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی 
 95/1/25-139560330005000162 شماره  25-رای 
کدملی  به  فرزندمهدی  فرد  علی  آقای  کلاسه1392114430005000024 
0382298128 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
192 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
139560330005000208-95/1/31کلا شماره  رای   -26

کدملی  به  حسین  فرزند  عزیز  ابراهیم  آقای  سه1393114430005000061 
0385696361 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
319/44 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران 

نو خریداری از مالک رسمی
139560330005000207-95/1/31کلا شماره  رای   -27

سه1392114430005000080 آقای علی اکبر مصطفایی فرزند ابراهیم به کدملی 
0381875271 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
139460330005002647-94/12/26کلا شماره  رای   -28

کدملی  به  غلامعلی  فرزند  الوند  اکبر  آقای  سه1391114430005000504 
0383095530 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
625 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
139560330005000006-95/1/11کلا شماره  رای   -29

سه1391114430005000671 آقای حمیدرضا رهنما فرزند رجبعلی به کدملی 
0386792331 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
185 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
139560330005000041-95/1/15کلا شماره  رای   -30

کدملی  به  شیر  علی  فرزند  اکبری  علی  آقای  سه1391114430005000644 
038310087 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
262/50 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران 

نو خریداری از مالک رسمی
1394603300050002508-94/12/19کلا شماره  رای   -  31

کدملی  به  عباس  فرزند  خوشرو  حسین  آقای  سه1394114430005000070 
0370008103 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
139460330005002568-94/12/24کلا شماره  رای   -  32

کدملی  به  شمسعلی  فرزند  صفری  علی  آقای  سه1391114430005000716 
0383105005 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
171/50 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران 

نو خریداری از مالک رسمی
 94/12/26-139460330005002650 شماره  رای   -  33
کلاسه1394114430005000020 آقای مهدی صفائی زاده فرزند ابراهیم به کدملی 
0386784043 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
170 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
کلاسه   94/12/22  -139460330005002551 شماره  رای   -  34
1391114430005000452 آقای علی جوکار فرزند عباس به کدملی 0383095621 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 325 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی
کلاسه   94/12/26  -139460330005002655 شماره  رای   -  35
کدملی  به  اسمعیل  فرزند  حیدری  داود  آقای   1392114430005000129
0371416388 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
127/65 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران 

نو خریداری از مالک رسمی

کلاسه   95/1/16  -139560330005000130 شماره  رای   -  36
کدملی  به  مسیب  فرزند  جوکار  احمد  آقای   1391114430005000549
0383098297 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
387 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
کلاسه   94/12/20  -139460330005002519 شماره  رای   -  37
1394114430005000057 آقای حجت اله سعیدیان فرزند علی نقی به کدملی 
0370846771 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
407 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
کلاسه   94/12/26  -139460330005002646 شماره  رای   -  38
کدملی  به  عبدالله  فرزند  شهناز  مرتضی  آقای   1391114430005000670
0385701055 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
کلاسه   94/12/26  -139460330005002645 شماره  رای   -  39
کدملی  به  عبدالله  فرزند  شهنار  مجتبی  آقای   1391114430005000646
0385672020 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
152 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
کلاسه   95/1/15  -139560330005000048 شماره  رای   -  40
1394114430005000025 آقای سیدمصطفی موسوی فرزند سیدحسن به کدملی 
0385240546 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
192 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
کلاسه   94/12/20  -139460330005002514 شماره  رای   -  41
1394114430005000030 آقای علی شعله فرزند اسمعیل به کدملی 0383098823 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 392 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی
کلاسه   94/12/20  -139460330005002516 شماره  رای   -  42
کدملی  به  داریوش  فرزند  احمدی  فتحعلی  آقای   1391114430005000794
5029279938 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
319/80 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران 

نو خریداری از مالک رسمی
کلاسه   95/1/15  -139560330005000058 شماره  رای   -  43
1391114430005000663 آقای سیدمحسن موسوی فرزند سیدجلال به کدملی 
0383100771 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
250 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
کلاسه   94/12/20  -139460330005002520 شماره  رای   -  44
1394114430005000059 آقای محمدصالح فرزند عباس به کدملی 0370307089 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 417/50 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی
کلاسه   94/12/26  -139460330005002654 شماره  رای   -  45
کدملی  به  محمد  فرزند  نژاد  یوسفی  یداله  آقای   1391114430005000185
0385692366 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
150 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
کلاسه   94/12/20  -139460330005002517 شماره  رای   -  46
کدملی  به  عزیزعلی  فرزند  شجاع  بهروز  آقای   1394114430005000004
0386055599 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
247 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
کلاسه   94/12/20  -139460330005002518 شماره  رای   -  47
کدملی  به  رمضان  فرزند  شجاع  عزیزعلی  آقای   1392114430005000219
0602559235 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
247 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو 

خریداری از مالک رسمی
کلاسه   95/2/12  -139560330005000260 شماره  رای   -  48
1391114430005000657 آقای صمد صفری فرزند قنبر به کدملی 0383096723 
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 166/87 مترمربع 
در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از 

مالک رسمی
کلاسه   95/12/24  -139460330005002581 شماره  رای   -  49
کدملی  به  محمد  فرزند  صفری  اله  ولی  آقای   1391114430005000593
0381895335 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده بمساحت 
295/26 مترمربع در قسمتی از پلاک 55 اصلی بخش جعفرآباد موسوم به اراضی گازران 

نو خریداری از مالک رسمی
و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر اگهی و انقضاء موعد مقرر سندالکیت رسمی 
صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی ، مراتب در دو نوبت به فاصله 
15 روز آگهی ، تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت دو ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول ، اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه تسلیم 
، و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یک ماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه 
مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل 
نمایند ، لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع ازمراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود .
تاریخ انتشار اول  : روز چهار شنبه مورخ 1395/2/15
تاریخ انتشار دوم  : روز شنبه مورخ 1395/3/1
محمدرضا خدایاری
رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های
  فاقد سند رسمی اداره ثبت اسنادواملاک جعفریه



5علمی و سلامت

شرکت اپل با استخدام دو مهندس حرفه ای از شرکت UBeam به دنبال تولید شارژر بی سیم 
برای نسل بعدی آیفون است.

طبق برنامه ریزی های انجام شده شرکت اپل با سرمایه گذاری هنگفت و استخدام چندین 
کارمند و مهندس خبره حداکثر تا سال 2017 فناوری شارژ بی سیم را در آیفون و آیپد استفاده 

می کند.
 UBeam شرکت اپل با استخدام دو مهندس حرفه ای از شرکت تولید کننده تجهیزات بی سیم
به دنبال نوآوری مجدد در صنعت تلفن  همراه است. فناوری شارژر بی سیم بر اساس انتقال انرژی 
از طریق امواج صدا به گیرنده تلفن همراه صورت می پذیرد.با توجه به اینکه ساعت های هوشمند 
شرکت اپل به صورت بی سیم شارژ می شوند احتمال می رود که نسل بعدی تلفن  همراه هوشمند 
اپل نیز دارای سیستم شارژر بی سیم با امواج صوتی باشد.  با توجه به موفقیت شرکت اپل در 
تولید اولین نمونه شارژرهای بی سیم انتظار می رود تا به زودی فناوری شارژ بی سیم تلفن همراه 

در فضای اتاق نیز از سوی این شرکت معرفی شود. 

کامیون های روباتیکی وارد جاده ها می شوند

ساخت دستگاه مولد پلاسما برای تحقیقات/ کاهنده باکتری مواد غذایی
محققان در یک شرکت دانش بنیان موفق به طراحی و 
ساخت دستگاه مولد پلاسمای سرد شدند که می توان به 
وسیله آن علاوه بر انجام تحقیقات، باکتری های مواد غذایی 

را از بین برد.
مهرزاد رضایی مدیر تحقیق و توسعه یک شرکت دانش 
بنیان تولید کننده تجهیزات پلاسمایی گفت: ما موفق شدیم 
که دستگاه مولد پلاسمای سرد که یک دستگاه یونیک در 

کشور محسوب می شود را طراحی و در نهایت بسازیم.
وی افزود:  این دستگاه با استفاده از یک شیوه ای خاص، 
به تولید پلاسما می پردازد به طوریکه قادر است با ولتاژ پایین 

تر، پلاسماهایی با حجم بالاتر تولید کند.
رضایی با اشاره به کاربرد این دستگاه ادامه داد: از این 
غذایی  تحقیقات  کشاورزی،  زمینه  در  می توان  دستگاه 
کاربردی در پژوهشکده های کشاورزی، از بین بردن باکتری 

مواد غذایی  و... استفاده کرد.
وی با بیان اینکه این دستگاه تنها یک نمونه آلمانی دارد، 
اظهار داشت: البته نوع پلاسمای تولید شده در دستگاه 
خارجی با نوع پلاسمایی که دستگاه ساخته شده در این 
شرکت دانش بنیان ایرانی بوده، متفاوت است؛ بر همین 
اساس این دستگاه برای اولین بار است که به تولید می رسد.

رضایی با اشاره به مزیت های این دستگاه افزود: برای 
استفاده از دستگاه مولد پلاسمای سرد، به ولتاژ بالایی برای 
تولید پلاسما نیاز نیست؛ یعنی با استفاده از این دستگاه در 
مصرف انرژی صرفه جویی می شود. همچنین می توان گفت 

که این سیستم از ایمنی بالایی نیز برخوردار است.
مدیر تحقیق و توسعه این شرکت دانش بنیان تولید 

کننده تجهیزات پلاسمایی با تاکید بر اینکه این دستگاه 
مهندسی معکوس نشده و در امریکا به ثبت رسیده است، 
از بین بردن  از این دستگاه می توان برای  اظهار داشت: 
باکتری و قارچ محصولات کشاورزی، سبزیجات، پسته و... 
بهره برد؛ همچنین از این دستگاه می توان در آزمایشگاهها 

استفاده کرد.
وی افزود: کاربردهای پلاسمای سرد رو به افزایش بوده که 
شامل کاربرد آن در صنعت غذا، پارچه، کاربردهای پزشکی، 
صنایع بسته بندی، استریلیزاسیون و کاربردهای میکروبی و 
محیط زیست است؛ این تکنیک در صنایع غذایی به طور 

موفقیت آمیزی به کار رفته است.
رضایی افزود: استفاده از پلاسمای سرد به واسطه  کاربرد-

هایی از قبیل استریل و پاک سازی، فعال  سازی )واکنش 

پذیرتر شدن( و ایجاد پوشش های مطلوب بر روی سطوح 
به منظور افزایش ماندگاری محصول و ایجاد سطوح مناسب 
برای حفظ کیفیت آن در صنایع بسته  بندی مواد غذایی، 

دارویی، بهداشتی و غیره مورد استفاده قرار می گیرد.
مدیر تحقیق و توسعه این شرکت دانش بنیان تولید 
کننده تجهیزات پلاسمایی با بیان اینکه عموما در تولید 
پلاسمای سرد از گازهایی نظیر اکسیژن، نیتروژن و آرگون 
استفاده می شود، عنوان کرد: کاهش اثرات منفی اعمال 
حرارت بر روی سطوح برای پاکسازی، بهبود ویژگی  های 
رطوبت  پذیری الیاف، افزودن لایه  ی نازک بر روی سطوح 
در جهت اصلاح ویژگی آن و افزایش پتانسیل چاپ و رنگ 
 پذیری موجب توجه صنعت بسته  بندی به این فناوری 

شده است.

پهپاد آتش نشان ساخته شد
محققین آمریکایی پهپادی را ساخته اند که قادر به تشخیص آتش سوزی اولیه و مهار 

آن است.
امروزه مهار حریق در مناطقی که دارای وسعت زیادی از اراضی مستعد به آتش گرفتن 
هستند به امری چالش برانگیر برای دولت ها تبدیل شده و با هر بار حریق گسترده ضرر 

هنگفتی به کشورها وارد می شود.
از این رو محققین دانشگاه UNL آمریکا پهپادی را طراحی کرده اند که با داشتن 
حسگرهای ویژه قادر به تشخیص آتش سوزی و مهار اولیه حریق است و با به پرواز در آمدن 

بر فراز اراضی حفاظت شده مانع از حریق وسیع می شوند.
در واقع این پهپادها دارای محفظه ای هستند که داخل آن توپ هایی با محتوای پودر 
پتاسیم پرمنگنات قرار می گیرد و به محض شناسایی منطقه مورد نظر آماده اصابت و هدف 
قرار دادن آن ناحیه می شوند اما قبل از شلیک گلوله ها، مایع گلیسرول به آنها تزریق می 
شود تا به هنگام قرار گرفتن بر روی زمین به مدت یک دقیقه قابلیت اعمال تغییرات شیمیایی 

بر روی آتش را داشته باشند.
از قابلیت دیگر این هواپیمای بدون سرنشین، جمع آوری اطلاعات راجع به شرایط آتش 

سوزی و مخابره آن است.
در حال حاضر این پهپاد آتش نشان مراحل آزمایش خود را با موفقیت پشت سر گذاشته 

و قرار است به زودی در اختیار سازمان های مختلف قرار گیرد.

نسل بعدی آیفون بی سیم شارژ می شود

این  احتمالا  خیابان  و  جاده  به  ورود  برای  رقابت  در 
بر خودروهای سواری  که  روباتیکی هستند  کامیون های 

خودران غلبه خواهند کرد.
تکنولوژی  علمی  نشریه  مهر،  خبرگزاری  گزارش  به   
ریویو در گزارشی می نویسد: این احتمال وجود دارد که 
خودروهای سنگین روباتیکی زودتر از خودروهای سبک و 

سواری خودکار وارد خیابانها و جاده ها شوند.
 طی سالهای اخیر شرکتهای زیادی وارد این عرصه شده 
و بر روی طراحی و ساخت ایمن و قابل اطمینان خودروهای 
سنگین روباتیکی کار کرده اند. در تازه ترین نمونه شرکتی 
موسوم به Otto که توسط مغزهای متفکر قبلی گوگل اداره 
می شود بر روی نسل جدیدی از کامیونهای خودکار کار 

می کنند. 
در این پروژه محققان خوش ذوقی از تیم خودروهای 
 Cruise Automation خودران گوگل، شرکتهای تسلا، اپل و
حضور دارند تا مشخص شود این پروژه هدف کاملا روشنی 

دارد. 
مهمترین ویژگی تلاش این محققان در این است که 
هر کامیونی را با اعمال تغییراتی مهم به خودروی سنگین 

راننده ها مجبور  تبدیل می کند.  درحالی که  روباتیکی 
هستند برای رساندن محموله های باری خود به شهرها و 
کشورهای مقصد ساعتهای طولانی و روزهای متوالی در راه 
باشند حالا می توان از این فناوری جدید برای افزایش بازده 
کاری در این زمینه استفاده کرد.  از آن گذشته این دسته 
از خودروهای سنگین قابلیت رانندگی مؤثر در اوضاع جوی 
نامتعادل را دارند که بدین ترتیب صرفه جویی قابل توجهی 

در سوخت و سایر هزینه های مرتبط صورت می گیرد.
 از آن گذشته شرکتهای مطرحی در زمینه ساخت 
و  ولوو  نظیر  تریلی  و  کامیون  و  سنگین  خودروهای 
نمونه های  طراحی  به  چشمگیری  گرایش   Daimler
خودکار داشته اند و در عین حال شرکتهای نوپایی نظیر 
Peloton Tech آزمایشات جالب توجهی در این زمینه 

انجام داده اند.

 گزارش از : زهرا رحیمی

 بسیاری از افراد صبح بلافاصله بعد بیدار شدن از خواب به سراغ آینه رفته و صورت خود را در 
آن تماشا می کنند؛ انجام این کار در زنان بیشتر از مردان است.

 به گزارش  باشگاه خبرنگاران؛ در گذشته افراد برای نشاط و زیبایی پوست صورت و بدن خود 
از عصاره مواد طبیعی ماسک هایی تهیه کرده و آن را بر روی پوست صورت و بدن خود به کار 
می بردند همچنین در برنامه های غذایی آنها اثری از فست فودها و مواد نگهدارنده زیان آور دیده 
نمی شد و گاهی فرد حتی به مرز میانسالی هم که می رسید اثری از چین و چروک و ضایعات 

پوستی در وی مشاهده نمی شد .
 با گذر زمان و صنعتی شدن جوامع مواد طبیعی جای خود را به مواد مصنوعی داده و نداشتن 
تحرک کافی ، وجود آلاینده های صنعتی ، استفاده از ماسک های مصنوعی که برای تهیه آن 
ها از مواد شیمیایی استفاده شده و ده ها مورد دیگر باعث شده تا اغلب افراد از نداشتن پوستی 

سالم و شاداب گلایه داشته باشند .
 آن چه مهم بوده و باید توجه ویژه ای به آن معطوف شود این است که به چه قیمت زیبایی 

را به پوست خود هدیه کنیم ؟
 فریب تبلیغات گمراه کننده را نخورید

با استقبالی که افراد از انواع روش های درمانی برای ترمیم و بهبود زیبایی پوست و موی 
خود انجام می دهند تبلیغات زیادی در این حوزه مشاهده می شود که نداشتن آگاهی کافی 

در مراجعه به این افراد یا موسسات می تواند سلامت پوست و موی شما را به مخاطره اندازد.
 در واقع تبلیغاتی که در حوزه پوست و مو انجام می شود به گونه ای است که بیمار نمی تواند 
تشخیص دهد آیا شخص یا مرکز مورد نظر تخصص انجام  این کار را دارد و آیا نکات ذکر شده 

در تبلیغات او قانون مند بوده و در حیطه وظایف وی محسوب می شود؟ 
اگر نگاهی موشکافانه به این تبلیغات داشته باشید متوجه می شوید اغلب تبلیغاتی که در 
مجلات، روزنامه ها و کارت های ویزیت نوشته می شود بسیار گمراه کننده است بطوری که 
بیمار نمی تواند تشخیص دهد فردی که می خواهد به او مراجعه کند پزشک متخصص پوست 

و مو است یا خیر.
 نکته مهم دیگر آن که بسیاری از افراد سودجو و غیر پزشک به انجام کارهای تخصصی 
پوست و مو روی آورده اند و هر کس می خواهد از این بازار آشفته سهمی داشته و از آب گل 

آلود ماهی بگیرد.
 وقتی در خیابان قدم میزنیم کم نیستند تبلیغاتی که بر روی دیوارها برای زیبایی پوست و مو 
نصب شده و حتی بسیاری از این تبلیغات به مترو هم راه یافته است و بسیاری از فروشندگان 
مترو اقدام به فروش و تبلیغ کرم ها و ماسک هایی می کنند که برای پوست و مو مفید بوده و 

همانند یک پزشک به مردم مشاوره می دهند که صحت آن جای سوال دارد .
 این تبلیغات تا جایی پیش رفته که حتی برچسبی بر روی شیشه داروخانه ها نصب شده به 

این مضمون که مشاوره پوست و مو در این داروخانه رایگان ارائه می شود ؟!
 تغییر در سبک زندگی و افزایش آگاهی

بسیاری از مشکلاتی که افراد در خصوص پوست و موی خود با آن مواجه هستند ناشی از 
سبک زندگی و نداشتن اطلاعات کافی در جهت خود مراقبتی است . همواره بیان می شود که 
پیشگیری مهمتر از درمان است پس هر قدر آگاهی خود را در زمینه های مختلف سلامتی 
افزایش دهیم و تغییراتی در سبک زندگی خود اعم از برنامه غذایی و میزان تحرک ایجاد کنیم 

مسلما نتیجه بهتری حاصل خواهد شد. 
استفاده از مواد غذایی ارگانیک و طبیعی ؛ مصرف آب کافی در طول روز , ورزش و تحرک ، 
استفاده از هوای سالم پارک ها و در واقع ساعاتی را در طول روز وقف سلامت خود کنیم قاعدتا 

از بروز بسیاری از معضلات پوست و مو جلوگیری کرده ایم . 
همیشه استفاده از مواد مصنوعی و شیمیایی و یا مراجعه به مراکزی که ادعای حفظ زیبایی و 
بازگرداندن سلامت پوست و موی شما را دارند ، کارساز نیست و شاید کمی همت کافی باشد تا 

به روش های طبیعی و مطمئن سلامت پوست و موی خود را تضمین کنید.
 مراجعه به متخصص پوست و مو بهترین راه حل است

گاهی ممکن است افراد تمامی موارد خود مراقبتی را رعایت کنند اما باز نیاز به درمان برای 
حفظ زیبایی پوست و موی خود داشته باشند و طبیعی است که مراجعه به یک متخصص  
در این زمینه می تواند کمک زیادی به افراد کند.نکته حائز اهمیت این است که امروزه تعداد 
متخصصان و مدعیان درمان انواع عارضه های پوست و مو زیاد شده و انتخاب یک فرد متخصص 
ذیصلاح بسیار مهم و ضروری است .دکتر همایون مژدهی آذر عضو انجمن متخصصین پوست 
ایران با اشاره به اینکه در حال حاضر مهمترین مشکلی که متخصصین پوست و مو با آن مواجه 
هستند، عدم آگاهی مردم برای مراجعه به یک پزشک متخصص در این زمینه است، بیان می 
کند : هر روز با افرادی مواجه هستیم که با سطح تحصیلات مختلف و غیر مرتبط به انجام 
خدمات درمانی پوست و مو می پردازند و این در حالی است که باید مراجع ذیصلاح از جمله 
وزارت بهداشت و درمان شفاف سازی های لازم را در این زمینه انجام داده تا بسیاری از افراد غیر 
پزشک و سودجو به انجام کارهایی از قبیل کاشت مو و لیزر درمانی نپردازند.وی ادامه می دهد : 
تا زمانی که این مهم انجام نشود بسیاری از افراد سودجو و حتی برخی از پزشکان غیر متخصص 
بدون گذراندن دوره های آموزشی لازم تحت نظر افراد صلاحیت داری که از سوی وزارت 
بهداشت و دانشگاههای علوم پزشکی تعیین شده اند به انجام انواع اقدامات درمانی پوست و مو 
از قبیل کاشت مو ؛ رفع چین و چروک پوست ، تزریق ژل و بوتاکس و همچنین لیزر درمانی 
خواهند پرداخت.این متخصص پوست و مو می گوید : این که در یک ساختمان طی یک دوره 
چند ماهه به افراد آموزش های تخصصی پوست و مو را ارائه دهیم به هیچ وجه با  اسلوب و قواعد 
و اخلاق پزشکی سازگار نیست واگر آموزشی صورت می گیرد حتما باید با مجوز وزارت بهداشت 
و تحت نظر افراد صلاحیت دار و چه بسا در مراکز مورد تایید وزارت بهداشت مثل انجمن های 
تخصصی مربوطه ؛ سازمان نظام پزشکی یا دانشگاههای علوم پزشکی  باشد .وی با ابراز تاسف از 
اینکه کوچکترین تغییری در این ساختار دیده نشده و تعداد خاطیان در این زمینه رو به افزایش 
است بیان می کند : نظارتهای جدی در این زمینه از سوی متولیان امر انجام نمی شود و نکته 
مهم دیگر این است که عموم مردم آگاهی لازم را در مراجعه به متخصصین پوست و مو  ندارند.

 امور درمانی در حیطه اختیارات آرایشگران نیست
در این بازار داغ تبلیغات انواع کارهای زیبایی و درمانی پوست و مو ، آرایشگران از توجه ویژه ای 
برخوردارند و شاید میزان مراجعات به این قشر بیش از سایر افراد و مراکز باشد.بسیاری از مردم 
بر این باورند که چون آرایشگر با پوست و موی افراد سروکار دارد قطعا اطلاعاتش در خصوص 
پوست و مو نیز کافی بوده و این توانایی را دارد که به کارهای درمانی در این حوزه بپردازد.مژدهی 
آذر با اشاره به اینکه بسیاری از افراد سودجو و غیر پزشک به انجام کارهای تخصصی پوست و 
مو روی آورده اند خاطرنشان می کند: خیلی از آرایشگاه ها به انجام کارهای لیزری، پاکسازی 
پوست از انواع جوش ها و ارائه مشاوره در جهت تقویت و پرپشت شدن موی افراد پرداخته 
و یا در مراکز درمانی افرادی که کمترین سطح تحصیلات را دارند به انجام خدمات درمانی و 
مشاوره در زمینه پوست و مو می پردازند که این معضل نشان از ضعف مدیریتی و نظارتی در 
سیستم سلامت دارد.شاید بهتر باشد قبل از انجام هر کاری در خصوص سلامت بدنمان ابتدا 
اطلاعات لازم را در خصوص مشکل مد نظرمان افزایش دهیم و سپس با انتخاب آگاهانه به افراد 
متخصص و ذیصلاح که توانایی ارائه خدمات مشاوره ای و درمانی را دارند مراجعه کنیم و به 
این ترتیب از سوء استفاده افراد سودجو که سلامت افراد را هدفی برای مقاصد تجاری خودشان  

قرار داده اند ،جلوگیری کنیم .

مشاوران زیبایی داروخانه ها قابل اعتمادند؟

درمان های پوستی را به متخصصان بسپارید
3 راه طبیعی برای پیشگیری از پوکی استخوان

بیش از 10 درصد بزرگسالان بالای 50 سال، پوکی استخوان را تجربه می کنند اما با 
روش هایی ساده می توان از بروز این بیماری جلوگیری کرد. 

به گزارش مهر، به نقل از آوای سلامت، در طول دهه سوم زندگی، توده استخوانی 
کاهش می یابد و با شروع دوران یائسگی، با کاهش شتاب سطح استروژن، تراکم 
استخوان ها کمتر شده و فرد در معرض پوکی استخوان قرار می گیرد. مردان مسن نیز 
البته می توانند این بیماری را تجربه کنند و آنهم بعد از سنین 65 تا 70 سالگی. گذشته 
از سن، عوامل خطری از قبیل داشتن سابقه خانوادگی این بیماری، لاغری بیش از حد، 
استعمال سیگار، نوشیدن الکل و زندگی فیزیکی غیر فعال فرد را در معرض خطر پوکی 

استخوان قرار می دهد.
لبنیات و کلسیم در پیشگیری از پوکی استخوان معجزه نمی کند

طبق مطالعات جدید استفاده از لبنیات هم نمی  تواند در روند پوکی  استخوان تاثیر 
بگذارد و برخلاف تصور مصرف لبنیات توسط افراد میانسال و مسن میزان پوکی استخوان 

و شکستگی ها را کاهش نمی دهد.
 از طرف دیگر برخی مطالعات جدید نشان داده است که مکمل  های کلسیم هم 
نمی تواند با استفاده در دوران سالخوردگی روی روند حفظ استخوان ها تاثیر بگذارد. پیش 
تر، به همه دختران و زنان بین 20 تا 50سال توصیه می  شد روزانه هزار میلی  گرم کلسیم 
بخورند و به زنان بالای 50سال هم توصیه می  شد روزانه هزار و 200 میلی گرم کلسیم 
مصرف کنند. اما طبق تحقیقات جدید، بهتر است این میزان را به 500 تا 800 میلی 
 گرم کاهش دهید و سعی کنید این میزان کلسیم را از مواد غذایی به خصوص لبنیات 

دریافت کنید. 
بیشتر از این میزان کلسیم می  تواند باعث بروز اختلالات جذب در دستگاه  گوارش، 
یبوست شود. مصرف بیشتر از 800 میلی گرم کلسیم در روز هیچ تاثیری روی حفظ 
استخوان  ها نخواهد داشت و در عوض باعث افزایش احتمال بروز مشکلات قلبی عروقی 

خواهد شد.
خبر خوب این است که برای حفظ استخوان  هایتان هیچ  وقت دیر نیست. فقط با انجام 

تغییرات کوچك در شیوه زندگی تان می  توانید استخوان  هایتان را حفظ کنید.
سه راهکار طبیعی برای کاهش خطر ابتلا به این بیماری استخوانی پیشنهاد شده است 

که البته علاوه بر دریافت کافی کلسیم و ویتامین دی، باید به آنها توجه ویژه شود.
شرکت در ورزش های تحمل وزن: تمرینات تحمل وزن و تمرینات تقویت عضلات، 
منجر به تقویت استخوان ها و به تاخیر انداختن پوکی استخوان وابسته به سن می شود. 
برخی از ورزش های تحمل وزن عبارتند از پیاده روی، آهسته دویدن، پرش با طناب، 

اسکی، بالا رفتن از پله.
تمرینات تقویت عضلات در این میان نیاز به بکارگیری وزنه، باند آلاستیک و ... دارد. 
البته اگر شما به یوگا علاقه دارید، این را بدانید که روزانه انجام 12 دقیقه یوگا باعث 
افزایش تراکم استخوان های ستون فقرات، استخوان ران و احتمالا استخوان باسن 

می شود.
اگر شما در حال حاضر ابتلا به پوکی استخوان را تجربه می کنید و یا مبتلا به هر بیماری 
مزمن دیگری هستید، برای انجام ورزش هایی مانند تردمیل یا پرش با طناب با پزشک 

خود مشورت کنید.
 همچنین شما باید در بلند کردن اجسام سنگین، و فعالیت های ورزشی که نیاز به خم 

شدن یا پیچش دارند، احتیاط کنید و نظر پزشک تان را جویا شوید.
مصرف پروبیوتیک ها، میوه ها و سبزیجات: بسیاری از میوه ها و سبزیجات حاوی کلسیم، 
منیزیم، پتاسیم، ویتامین کا، ویتامین ث و پروتئین است. مصرف آنتی اکسیدان ها نیز 

فرایند التهاب و استرس اکسیداتیو را در بدن کاهش می دهند.
 ضمنا مصرف میوه ها و سبزیجات با افزایش تراکم استخوان مرتبط است. یک مطالعه 
سوئدی حاکی از آن است زنانی که از غذاهای گیاهی دوری می کنند، 88 درصد بیشتر 
در معرض خطر شکستگی های لگن در مقایسه با دیگرانی قرار دارند که روزانه 5 وعده 

میوه و سبزیجات می خورند.
مصرف غذاهای تخمیر شده از قبیل کفیر، کلم ترش، کیمچی، نیز تاثیر مثبتی روی 
استخوان ها دارد. این محصولات غذایی حاوی پروبیوتیک ها هستند که باعث تقویت و 
رشد باکتری های خوب روده شده و در نهایت افزایش تراکم مواد معدنی استخوان را به 

همراه دارند.
دریافت خواب کافی: یک مطالعه که نتایج آن در سال 2015 و در مجله انجمن طب 
سالمندان آمریکا منتشر شد، نشان داد مردان و زنان بالای 50 سال که کمتر از 6 ساعت 
عادت به خواب شبانه روز دارند، بیشتر در معرض پوکی استخوان قرار می گیرند. اغلب 

بزرگسالان نیاز به خواب بین 7 تا 8 ساعت در روز دارند.

چرا گوش هایم می گیرند؟
احساس می کنید گوشتان سنگین شده یا گرفته است؟ زمانی که گوش پر از جرم باشد، 
این مسئله طبیعی است. عواملی مانند بیماری پسوریازیس، موی بلند داخل گوش، استفاده 
از گوش پاک کن و غیره جزو عواملی هستند که باعث تجمع جرم در گوش می شوند. در 

این مطلب نگاهی دقیق تر به عوامل گرفتگی گوش خواهیم داشت.
از گوش پاک کن استفاده می کنید

خیلی از افراد تصور می کنند که استفاده از گوش پاک کن روشی مناسب برای جلوگیری 
از تشکیل جرم در گوش است، بنابراین به طور مرتب از آن استفاده می کنند. اما باید 
بدانید که این کار موثر نیست و توصیه نمی شود.  سرومن گوش یا همان جرم که به آن 
واکس گوش هم گفته می شود نقش موثری در حفاظت از گوش دارد و نیازی نیست که 
به هر قیمتی آن را خارج کنید. اینکه تلاش می کنید سرومن را با کمک گوش پاک کن 
دربیاورید، نتیجه ای جز فشرده شدن و به عمق راندن آن در داخل مجاری شنوایی ندارد. 

نتیجه ی این کار نیز تجمع هر چه بیشتر جرم در گوش و گرفتگی آن خواهد بود.
چه باید کرد؟

شناگرها و یا غواص هایی که زمان زیادی در استخر یا دریا شنا می کنند، بیشتر در معرض 
گرفتگی گوش قرار می گیرند. اگر وجود سرومن قابل مشاهده و آزاردهنده است، توصیه 

می کنیم که فقط ناحیه ی ورودی گوش را با یک دستمال کاغذی مرطوب تمیز کنید. 
اما با هیچ وسیله ای داخل گوش را دستکاری نکنید.

گوشتان پر از کرک و موی زاید است
وجود کرک و موی زاید زیاد در ناحیه ی گوش مانعی برای خارج شدن جرم گوش است 

و باعث تجمع و فشرده شدن آن می شود.
چه باید کرد؟

کوتاه کردن این موها راه حلی موقتی است، چون به زودی و با تراکم بیشتری رشد 
می کنند. بهتر است که گوش را به طور مرتب با آب دریا شستشو دهید.

شاید پای اگزما یا پسوریازیس در میان است
در بین افرادی که پوست چربی دارند، غدد چربی موجود در گوش باعث تولید و تجمع 
سرومن می شود. اما جرم زیاد و گرفتگی گوش همیشه در اثر تولید این سرومن نیست. 
گاهش تجمع پوست های مرده نیز باعث گرفتگی گوش می شود که سفت تر از سرومن 
است و به پوست می چسبد و خارج کردن آن به مراتب دشوارتر است. معمولا افرادی که 
دچار اگزمای پوستی در گوش یا پسوریازیس هستند، بیشتر در معرض این نوع گرفتگی 

گوش قرار می گیرند.
داشتن مجرای شنوایی تنگ تر

معمولا سرومن یا همان جرم گوش به کمک موهای ریزی که سطح گوش را پوشانده اند، 
به طور طبیعی به خارج رانده می شود. اما در برخی افراد، مجرای شنوایی به طور طبیعی 

تنگ تر بوده و پر پیچ و خم است. به این ترتیب دفع سرومن به راحتی انجام نمی گیرد.
چه باید کرد؟

برای تمیز کردن گوش بهتر است با کمک اسپری مخصوص )با پایه ی آب دریا( گوش 
را شستشو دهید. این کار هر هفته یکبار کافیست.

حواستان به تماس طولانی با آب باشد
شناگرها یا غواص هایی که مدت زمان زیادی در استخر یا آب دریا شنا می کنند، بیشتر 
در معرض گرفتگی گوش قرار می گیرند. این مسئله به ایجاد زائده های استخوانی در گوش 
این افراد مربوط می شود که استئوم نام دارد و مجاری شنوایی را مسدود می کند. البته شنا 
کردن به خودی خود باعث ایجاد جرم گوش نمی شود، اما تماس با آب می تواند باعث تورم 

جرم های موجود در گوش و گرفتگی آن شود.
چه باید کرد؟

بعد از شنا در استخر یا دریا بهتر است آب گوش را با کف دستتان خارج کرده و گوش 
تان را خشک کنید.

استفاده از سمعک باعث فرو بردن سرومن در گوش می شود
گذاشتن سمعک، استفاده از MP3 و قرار دادن گوش گیر )برای نشنیدن صدا( و غیره 
در گوش باعث فشرده شدن سرومن در عمق مجاری شنوایی شده و گرفتگی گوش 

ایجاد می کند.
چه باید کرد؟

اگر از این ابزار در گوش تان زیاد استفاده می کنید، لازم است که هر هفته یک مرتبه 
گوش هایتان را تمیز کنید. این کار باعث پیشگیری از گرفتگی گوش می شود. البته نیازی 
به گوش پاک کن نیست. بهتر است از اسپری تمیزکننده ی مخصوص گوش )تصویر بالا( 
استفاده کنید. این اسپری ها در داروخانه ها به فروش می رسند. این اسپری ها را در گوش 
اسپری می کنند. لازم است سرتان را به طرف مخالف خم کنید و اجازه دهید به مدت چند 
ثانیه مواد در گوشتان باقی بماند. سپس به کمک دستمال کاغذی منطقه ی ورودی گوش 

را به آرامی خشک کنید.
شستشوی گوش در منزل

اگر گرفتگی و جرم گوشتان زیاد است به طوری که باعث آزارتان می شود نباید از 
روش های آسیب رسان مانند فرو کردن گوش پاک کن یا چوب کبریت یا کلید در گوش 
استفاده کنید. استفاده از شمع گوش را نیز توصیه نمی کنیم، چون ممکن است مشکلات 

جدی ایجاد کند.
چه باید کرد؟

ساده ترین روش استفاده از محلول سرومنولیتیک )محلول حل کننده ی جرم گوش( یا 
آب اکسیژنه سه درصد است. این دو محلول، موم گوش را حل می کنند. لازم است که سر 
را به یک سمت خم کرده و چند قطره از این محلول را در گوشی که گرفته است بریزید. 
اجازه دهید محلول به مدت حداقل یک دقیقه در گوش بماند. سر را همچنان خم نگه 
دارید و به آرامی غضروف گوش را ماساژ دهید. سپس سر را به طرف دیگر خم کنید تا مایع 
و سرومن از گوش خارج شوند. این نوع شستشوی گوش را روزانه 2 تا 3 مرتبه انجام دهید.

اگر مشکل حل نشد، حتما به متخصص گوش، حلق و بینی مراجعه کنید تا با تجهیزات 
کامل و بدون آسیب، گوش تان را شستشو دهد.

نتایج مطالعه جدید نشان می دهد؛

خوردن مداوم سیب زمینی
 موجب فشارخون می شود

طبق یک مطالعه جدید، خوردن بیش از اندازه سیب زمینی موجب افزایش ریسک بروز 
فشارخون بالا می شود. 

به گزارش مهر، طبق گزارش محققان دانشگاه هاروارد، مصرف چهار وعده یا بیشتر سیب 
زمینی در هفته در مقایسه با خوردن کمتر از یک وعده در ماه با افزایش ریسک فشارخون 
بالا مرتبط است که میزان افزایش برای سیب زمینی پخته شده 11 درصد و برای سیب 
زمینی سرخ شده 17 درصد بیشتر است.به گفته محققان جالب اینجاست که ظاهرا 
چیپس سیب زمینی موجب افزایش این ریسک نمی شود.دکتر لی بورگی، سرپرست تیم 
تحقیق، در این باره می گوید: »ما در این مطالعه به رابطه بین مصرف سیب زمینی و ریسک 
ابتلا به فشارخون بالا و سایر بیماری ها پی بردیم.«در این مطالعه، بورگی و همکارانش 
وضعیت 187 هزار مرد و زن شرکت کننده در سه مطالعه به مدت بیش از 20 سال را 
پیگیری کردند. در طول این مدت، شرکت کنندگان پرسشنامه ای را در مورد رژیم غذایی 
خود تکمیل کردند. هیچ یک از شرکت کنندگان در آغاز مطالعه مبتلا به فشار خون بالا 
نبودند.سیب زمینی در مقایسه با سایر سبزیجات دارای شاخص گلوکزی بالایی است. این 
شاخص موجب افزایش شدید قند خون شده که می تواند توضیح دهنده یافته های این 
مطالعه باشد. شاخص گلوکزی تعیین می کند که چگونه کربوهیدرات ها موجب افزایش 
قندخون می شوند.به گفته بورگی، این مطالعه اثبات نمی کند که سیب زمینی موجب 
فشارخون بالا می شود بلکه فقط به نظر می رسد با افزایش این ریسک مرتبط است.البته 
از آنجائیکه سیب زمینی حاوی مقادیر زیادی پتاسیم است باید در برنامه غذایی گنجانده 

شود. مصرف آن همراه با یک سبزی غیرنشاسته ای از تاثیر آن بر فشار خون می کاهد.

علت و درمان ویار  بارداری 
یک متخصص زنان و زایمان با بیان علل ایجاد ویار بارداری گفت: جنین دختر ریسک 

ویار در زنان را 1.5 برابر افزایش می دهد. 
دکتر مهین نجفیان در گفت وگو با ایسنا ، اظهار کرد: به تهوع و استفراغ شدید در زنان باردار 
که موجب کاهش وزن و اختلالات الکترولیتی بدن مادر می شود، ویار بارداری می گویند. در 
بیشتر زنان باردار تا هفته 16 بارداری، تهوع و استفراغ خفیف شایع است، اما ویار)استفراغ 
شدید( به دنبال برخی عوامل ایجاد می شود که لازم است مادران باردار این عوامل را به 
خوبی بشناسند.  وی ادامه داد: از علل ایجادکننده ویار بارداری می توان به بالا رفتن سطح 
هورمون های بدن طی بارداری اشاره کرد؛ اختلالات تیروئیدی، دیابت بارداری، اختلالات 
گوارشی، حاملگی مولار، برخی رژیم های شدید غذایی و آسم و آلرژی نیز در ایجاد آن 
موثرند.  متخصص زنان و زایمان مرکز آموزشی درمانی امام خمینی)ره( اهواز با اشاره به 
لزوم درمان ویار بارداری، اظهار کرد: احتمالا برخی نژادها و خانواده ها استعداد بیشتری برای 
ابتلا به این حالت را دارند. در حاملگی مولار، چندقلویی و مادران باردار با سابقه بیماری 
گوارشی و بیماری تیروئیدی، ویار بارداری و استفراغ شدید بیشتر مشاهده می شود.  نجفیان 
با بیان این که جنین دختر ریسک ویار در زنان را 1.5 برابر افزایش می دهد، افزود: این 
اختلال قابل درمان و کنترل است و در بیشتر مواقع تا هفته 16 بارداری شیوع دارد و سپس 
رو به بهبودی پیش می رود. جهت کنترل اختلالات الکترولیتی، سرم تراپی برای مادر باردار 
انجام می شود و با توجه به کمبود ویتامین B1 در این شرایط، تجویز این ویتامین ضروری 
است.  وی گفت: در موارد خفیف تر، حمایت تغذیه ای شامل استفاده از زنجبیل و داروهای 
ضداستفراغ سبب بهبود استفراغ بیمار می شود.  این متخصص زنان و زایمان گفت: بیمارانی 
که به درمان سرپایی پاسخ ندادند، به بستری در بیمارستان و سرم تراپی و دریافت ویتامین 
B1 به همراه داروهای ضد استفراغ تزریقی نیاز دارند. انجام سونوگرافی جهت تشخیص 

حاملگی مولار به عنوان یکی از علل ویار بارداری، ضرورت دارد.

چرخ فیبر کربنی برای ابرخودروها
یکی از پیشرفته ترین خودروهای جهان حالا می تواند بر روی چرخ هایی از فیبر کربن 

حرکت کند.
به گزارش خبرگزاری مهر، شرکت فورد به ساخت خودروهای اسپرت و لوکس در دنیا 
شهرت دارد. این شرکت به تازگی از GT جدید خود رونمایی کرده و اگرچه خریداران این 
خودروی دیدنی آن را با چرخ های آلومینیومی استاندارد دریافت می کنند اما گویا فورد برای 

به کمال رساندن محصولات خود هیچ حد و مرزی را تعریف نمی کند.
مهندسان این شرکت با بهره گیری از تازه ترین دستاوردهای دانش کربن و آنچه که انقلاب 
کربنی )Carbon Revolution( نامیده می شود، چرخ هایی برای این محصول ساخته اند که 

در مقایسه با نمونه های قبلی 900 گرم سبک تر هستند.
شاید در ظاهر 900 گرم وزن چندان چشمگیری به نظر نیاید اما وقتی به سراغ آزمایشات 

دقیق فورد می رویم متوجه تفاوت آنها می شویم.

مهندسان فورد به این نتیجه رسیده اند که استفاده از این چرخ های فیبر کربنی موجب 
می شود سیستم تعلیق خودرو در واکنش به نواقص جاده عکس العمل سریعتری از خود 

نشان دهد.
به طور کلی کمتر خودروسازی پیدا می شود که نگرانی چندانی درباره مصرف سوخت 
ابرخودروهای خود داشته باشد. فلسفه ای که در طراحی این دسته از خودروها وجود دارد این 
است که برای داشتن قدرت و شتاب زیاد ناچار به سوزاندن سوخت بیشتری هستیم اما در 

فورد با زاویه دیگری به این مسئله نگاه می شود.
 مهندسان این شرکت به این نتیجه رسیده اند که وزن کمتر خودرو )که حالا به لطف 
استفاده از چرخ های فیبر کربنی محقق شده است( تأثیر قابل ملموسی بر کاهش مصرف 
سوخت خواهد داشت. در واقع برای چنین خودروی اسپرتی به انرژی کمتری جهت راندن 

آن در سرعت های بالا نیاز است.
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اجتماعی 6

آیت الله علوی گرگانی:

هیچ کس بدون اجازه و مدرک
 نباید اقدام به طبابت کند

آیت الله علوی گرگانی گفت: هیچ کس بدون اجازه و مدرک نباید اقدام به طبابت کند و 
باید کسانی که در این زمینه سو استفاده می کنند را تذکر داده و جلوی کار آنها را گرفت.

 به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، آیت الله علوی گرگانی از مراجع 
عظام تقلید روز پنجشنبه  در دیدار با مدیرکل دفتر طب سنتی وزارت بهداشت درمان 
و آموزش پزشکی طی سخنانی ابراز داشت: سلامتی نفس، امر بسیار مهمی است و باید 

بکوشیم در این زمینه همواره به فکر سلامت نفس باشیم.
وی گفت: در موضوع طب سنتی افرادی بودند که از اول نمی خواستند این طب ایجاد 
شود و علم تجربی و طب سنتی ایرانی گسترش یابد در صورتی که این عقیده از پایه بی 
اساس بود.آیت الله علوی گرگانی گفت: ائمه معصومین)ع( در خصوص سبک زندگی 
درس های بزرگی به ما داده اند که همه آنها بر اساس سلامتی انسان هاست و این موضوع 

نشان دهنده ی نگاه ویژه ائمه اطهار به معقوله ی سلامتی انسان است.
این مرجع تقلید با اشاره به راه اندازی رشته های طب سنتی گفت: این اقدام بسیار 
مهم است و موجب می شود تا طب سنتی رشد یابد اما نباید در کارها سو استفاده و بی 
نظمی ایجاد شود. وی گفت: هیچ کس بدون اجازه و مدرک نباید اقدام به طبابت کند و 
باید به کسانی که در این زمینه سو استفاده می کنند تذکر داده وجلوی کار آنها را گرفت.

آیت الله علوی گرگانی با اشاره به تجربه بسیار بالای طبیبان گفت: باید از این تجربیات 
استفاده کنیم و تلاش کنیم که این تجربیات در اختیار دیگران قرار گیرد تا همواره شاهد 

اثر بخشی کارها باشیم.
 نمی توان  اجازه داد افراد بدون تخصص وارد عرصه پزشکی شوند

مدیرکل دفتر طب سنتی وزارت بهداشت  نیز در این دیدارگفت: عده ای هستند که 
با اعتقادات مردم بازی کرده و پول های بسیاری می گیرند که به اسم داروی شفای امام 
معصوم)ع(، مشکلات بسیاری به بارآورده و متاسفانه بسیاری از این درمان ها موجب فوت 

افراد نیز شده است.
دکتر خدادوست گفت: رشته طب سنتی توسط وزارت بهداشت ایجاد شده که بتوانند 
پایه و اساس علوم روز را دریابند که در حال حاضر17 دانشگاه علوم پزشکی کشور دارای 
دانشکده طب سنتی می باشند.وی گفت: در کنار این موضوع که به صورت علمی است، 
متاسفانه یک سری افراد به دنبال سودجویی و فرصت طلبی هستند و اساسا پزشک 

نیستند و دست به اقداماتی می زنند که مخالف طب سنتی علمی است.
مدیرکل دفتر طب سنتی وزارت بهداشت گفت: عده ای هستند که با اعتقادات مردم 
بازی کرده و پول های بسیاری می گیرند که به اسم داروی شفای امام معصوم)ع(، 
مشکلات بسیاری به بارآورده و متاسفانه بسیاری از این درمان ها موجب فوت افراد نیز 
شده است. دکتر خدادوست گفت: ما خودمان را ضامن سلامت جامعه می دانیم و در این 
سفر نیز به خدمت مراجع عظام تقلید رسیدیم تا بتوانیم از نظرات بزرگان استفاده کرده 
و بهره مند شویم.وی افزود: طبق عرف باید کسانی وارد این عرصه شوند که تخصص و 
علم کار را داشته باشند و نمی توان اجازه داد کسانی که فاقد این تخصص هستند، وارد 

عرصه پزشکی شوند.

آیت الله سبحانی :

باید طبق تخصص در حوزه طب سنتی کار شود
آیت الله سبحانی با اشاره به طب سنتی گفت: این طب از زمان شیخ الرئیس مطرح است 
و ایران ما هم سهمی دارد و البته این امر به این معنی نیست که قانون شیخ را در جلوی خود 
قرار داده و طبابت کنم که این مسلما خلاف است، دارو دادن یک موضوع مهمی است که 

شرایط و ضوابطی دارد که باید به آن بپردازیم. 
آیت الله جعفر سبحانی از مراجع عظام تقلید روز  پنجشنبه در دیدار با مدیرکل دفتر طب 
سنتی وزارت بهداشت طی سخنانی گفت: تقسیم کار راز موفقت است، همه کس بخواهند 

در همه کارها ورود کند این مایه پیشرفت نخواهد بود.
این مرجع تقلید افزود: افراد باید طبق تخصص های خود کار کنند و نظر ائمه نیز بر همین 
است، اگر بنده در خصوص ساختمان سازی دخالت کنم هم آن کار را خراب کرده و هم از 

کار خودم مانده ام.
وی ابراز داشت: طبابت موضوعی است که روز به روز در حال پیشرفت است و ما نمی توانیم 
خودمان را از این پیشرفت جدا کنیم، بنابر این اگر کسی بخواهد طب را محدود به یک بخش 

کند این درست نیست و باید از دانش های دیگران هم بهره بگیریم.
آیت الله سبحانی با اشاره به طب سنتی گفت: این طب از زمان شیخ الرئیس مطرح است 
و ایران ما هم سهمی دارد و البته این امر به این معنی نیست که قانون شیخ را در جلوی خود 
قرار داده و طبابت کنم که این مسلما خلاف است، دارو دادن یک موضوع مهمی است که 

شرایط و ضوابطی دارد که باید به آن بپردازیم.
این مرجع تقلید با اشاره به فعالیت افرادی که در زمینه طب سنتی اقدام می کنند گفت: 
این افراد باید همانند دیگران دوره دیده و از شرایط آگاه باشند و این افراد هم باید به تشکیلات 

شما بپیوندند و با کمک یکدیگر طب سنتی را گسترش دهید.
  راه اندازی 17 دانشکده طب سنتی در کشور

مدیرکل دفتر طب سنتی وزارت بهداشت نیز در این دیدار  گفت: از سال 86 رشته طب 
سنتی ایرانی و دانشکده های طب سنتی در 17 استان راه اندازی شد که بر اساس موازین 
علمی اقدامات انجام و پیگیری شد. دکتر خدادوست گفت: بر اساس اسناد و قوانین بالادستی 
تولیت سلامت جامعه به عهده وزارت بهداشت است که در این زمینه ما نگرانی هایی داریم.

وی گفت: از سال 86 رشته طب سنتی ایرانی و دانشکده های طب سنتی در 17 استان 
راه اندازی شد که بر اساس موازین علمی اقدامات انجام و پیگیری شد.

مدیرکل دفتر طب سنتی وزارت بهداشت افزود: متاسفانه در این راستا یک عده از افراد 
بدون هیچ آگاهی سو استفاده می کنند و هیچگونه مجوز طبابت ندارند و به موضوع طب 
سنتی ورود پیدا کرده اند.دکتر خدادوست افزود: از سوی دیگر یک سری از افراد از مسائل 
اعتقادی مردم سو استفاده می کنند و به موضوع درمان ورود پیدا کرده و مشکلاتی را به 
وجود آورده اند.وی بیان داشت: در این راستا نیازمند نظرات علما و مراجع هستیم تا بتوانیم 

به صورت قانونی و دقیق کارها را پیگیری و دنبال کنیم.
 برخی از عنوان طب سنتی سو استفاده می کنند

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم نیز در این دیدار گفت: در موضوع طب سنتی متاسفانه 
برخی سو استفاده کرده و دست به اقدامات ناآگاهانه می زنند.دکتر ایرانی خواه گفت: متاسفانه 
عده ای با سو استفاده از نام طب سنتی وارد عرصه شده و دست به اقدامات پزشکی می زنند.

وی گفت: در این زمینه ما نگرانی داریم و وزارت بهداشت برنامه هایی را آغاز کرده است تا 
بتواند طب سنتی واقعی را معرفی کند و در این راستا خوب افراد سود جو مزاحم هستند و ما 
نیازمند نظر مراجع در این زمینه هستیم.رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم افزود: نیازمند نظرات 
علما و مراجع هستیم تا بتوانیم به نحو مطلوب کارها را دنبال و اجازه ندهیم مشکلات در طب 
سنتی ایجاد شود.دکتر ایرانی خواه بیان داشت: باید جلوی سو استفاده ها در زمینه مسائل 

علمی و طب را گرفت و اجازه نداد که این افراد سو جو فعالیت داشته باشند.

میلاد مهدی

قائم آل محمد نیمه شعبان رسید
غم سرآمد حجت یزدان رسید

از افق سر زد نور احمدی
پور حیدر ناشر قرآن رسید

سرگذارم بر تراب مقدمشش
از قدومش لوءلوء و مرجان رسید
حسن و سیمای چو ماهش را نگر
پادشه آن خسرو خوبان رسید
ماه رخساری ز میلادش کنون

روح و جان بر عالم  امکان رسید
محترم شد بعد از این دور و زمان
یوسف زهرا چو بر کنعان رسید

جانشین مصطفی آمد ز ره
بهره هر دردی دگر درمان رسید

یوسف آل محمد این زمان
چون محمد با لب خندان رسید

غم ندارد دیگر »امید قمی«
طبع شعرش راحت و آسان رسید
سید جعفر حسینی )امید قمی(

 انسان موجودی است در معرض دو موقعیت مهم و حساس.درون 
دنیایی زندگی می کند که دارای ویژگی های خاصی است و به سمت 

مقصدی در حرکت است که توشه ای ویژه و ناب می طلبد.
حقیقت دنیا

در کلام اهل بیت )ع(دنیا و هر آنچه از جنس دنیاست دارای یک 
ویژگی منحصر به فردی است به نام فناپذیری. در این نگاه هر چه از 
جنس دنیا و مادیات است، با رسیدن به آستانه جهان باقی رنگ باخته و 
اعتبار و ارزش خود را از دست می دهد. اتفاقی از جنس »تکون الجبال 
کالعهن المنفوش« )1(کوه که نماد استقامت و پایداری در دنیاست با 
رسیدن به روز موعود به پشم زده شده، تبدیل شده و سست و بی بنیان 
می گردد. با این حساب توشه ای از این جنس کاملا معلوم الحال است.

سرای باقی
»اگر نبودند علمایی که بعد از غیبت قائم ما باقی می مانند و به او 
دعوت می کنند و به سوى او راهنمایی می نمایند و با حجّتهاى الهی از 
دین دفاع می کنند و بندگان ضعیف خدا را از دامهاى ابلیس و یاران او 
و ناصبیان نجات می دهند، اگر اینان نبودند احدى نمی ماند مگر آنکه 

از دین خود بر می گشت
از سوی دیگر، انسان به سمت جهانی در حرکت است که »یوم 
تبلی السرائر« )2( بوده و در آن »فماله من قوة ولاناصر« )3( می باشد. 
انسان در این مقصد، تنها با اعمال و کنش های خود محشور شده و 
جایگاهش با آنها سنجیده می شود. در این نگاه دنیا پلی می شود برای 
عبور و گذرگاهی برای گذشتن، نه خانه ای برای استقرار. لذا بر هر فرد 
عاقلی لازم است که سبک زندگی خود را به بهترین شکل آن تدوین 
نموده و توشه ای متناسب آن مقصد ابدی فراهم آورد. محسنین که 
برگزیننده »احسن اعمال« در این دنیا بوده اند، مژده سلامت و امنیت 
از جانب خداوند متعال دریافت می دارند که این خود یعنی حشر با 

بهترینها .
برای انتخاب احسن عمل چه باید کرد:

1. شناخت و انجام بهترینها
انسانها مجهز به ابزار ویژه ای هستند به نام عقل که با استفاده از 
آن می توانند عاقبت سنجی کرده و خیر و شر را از هم تمیز دهند. 
کارکرد خاص عقل، در شناخت کلیات و استنباط مسائل کلی است 
اما برخی در استفاده از آن دچار انحراف شده و در تشخیص جزء 
جزء مسائل زندگی، ابزار عقل را کافی می دانند.در حالی که انسان 
برای تدوین یک برنامه دقیق زندگی، نیازمند علوم گسترده ای است 

که قبل از خلقت او تا پس از زندگی دنیایی اش را شامل شود و هر 
عقل سلیمی می پذیرد که دست یافتن به تمامی این علوم از عهده 
انسان خارج است. حقیقتی که تجربه چندین قرن زندگی بشری آن 

را ثابت کرده است.
2.دریافت برنامه از کسی که آن را می داند.

عَسَی أَن تَکْرَهُواْ شَیْئًا وَهُوَ خَیْرٌ لَّکُمْ وَعَسَی أَن تُحِبُّواْ شَیْئًا وَهُوَ شَرٌّ 
لَّکُمْ وَاللُّه یَعْلَمُ وَأنَتُمْ لاَ تَعْلَمُونَ )4(

این بیان دقیق قرآنی نهایت عجز و ناتوانی انسان در شناخت دقیق 
مسیر زندگی اش را به او گوشزد کرده و وی را به تمسک از کسی که 
تمام علوم در اختیار اوست فرا می خواند. بر اساس قاعده لطف)5(

خداوند این برنامه را از طریق اولیاء خود در اختیار تمام انسانها قرار داده 

و ایشان را به سمت زندگی متعالی دعوت فرموده اند.
3.وظیفه در عصر غیبت

حضرت مهدی )ارواحنا له الفدا( گروهی از فقها را که آگاه به علوم 
دینی و قادر بر استنباط احکام از منابع دینی باشند را به عنوان مراجع 
مردم در عصر غیبت معرفی کرده و تمامی انسانها را مکلف به رجوع به 
ایشان نموده اند.پس از آغاز عصر غیبت و قطع ارتباط با امام معصوم که 
منبع بلامنازع این علوم بودند، جای این سوال باقی است که تکلیف بشر 
در این عصر چیست؟ آیا به حال خود رها شده یا تدبیر دیگری برای این 

امر اندیشیده شده است؟
حضرت مهدی )ارواحنا له الفدا( گروهی از فقها را که آگاه به علوم 
دینی و قادر بر استنباط احکام از منابع دینی باشند را به عنوان مراجع 

مردم در عصر غیبت معرفی کرده و تمامی انسانها را مکلف به رجوع 
به ایشان نموده اند.

»و أمّا الحوادث  الواقعة فارجعوا فیها إلی رواة أحادیثنا؛ فإنّهم حجّتی 
علیکم و أنا حجّة اللّه علیهم« )6(

روایت فوق بر اساس اصل عقلی رجوع به متخصص، کاملا پذیرفتنی 
بوده و جای هیچ گونه شک و تردیدی باقی نمی گذارد. همانگونه که 
انسان در مسائل ارگانیک، خود را ملزم به پیروی از نظرات متخصصین 
می کند، در امور دینی و ماورایی که حساسیت بسیار بالایی داشته و 
سعادت و شقاوت ابدی انسان را تعیین می کند، همین اصل او را ملزم 

به اطاعت از متخصص )فقها وعلما( می نماید.
امام هادی علیه السلام در بیان جایگاه این متخصصین می فرمایند: 
»اگر نبودند علمایی که بعد از غیبت قائم  ما باقی می مانند و به او 
دعوت می کنند و به سوى او راهنمایی می نمایند و با حجّتهاى الهی از 
دین دفاع می کنند و بندگان ضعیف خدا را از دامهاى ابلیس و یاران او 
و ناصبیان نجات می دهند، اگر اینان نبودند احدى نمی ماند مگر آنکه 

از دین خود بر می گشت« )7(
نگاهی به پیشینه ولایت فقیه در تاریخ اسلامی به خوبی نمایانگر 
این کلام نورانی معصوم بوده و ثابت می کند که اگر نبود تلاشها و 
سختکوشی های علمای دینی در عصر بعد از غیبت کبری، امروز اثری 

از تشیع باقی نمانده بود.
براساس مطالب پیش گفته برای هیچ انسانی در عصر غیبت عذری 
برای انحراف از مسیر حق باقی نمی ماند. زیرا گرچه امام معصوم از 
دسترس افراد جامعه خارج است اما نمایندگانی از طریق معیارهای 
خاص به مردم معرفی شده اند که نشان دهنده راه هدایت و کمال بوده 

و پیروی از ایشان موجب رشد و کمال افراد باشد.
پی نوشت:

  1-قارعه/5
  2- طارق /9
  3- همان/10
  4- بقره/216 

 5- رجوع شود   دلایل عقلی ونقلی امامت ومهدویت .....رحیم لطیفی
  6- مناجات الهیات حضرت أمیر علیه السلام و ما نزل من القرآن فی 

علی علیه السلام ؛ مقدمه ؛ ص26
 7- هلالی، سلیم بن قیس، أسرار آل محمد علیهم السلام / ترجمه 

کتاب سلیم - ایران ؛ قم، چاپ: اول، 1416 ق. 

فرزند دار شدن یکی از شیرین ترین اتفاقات زندگی است. اما یکی 
دو دهه ای می شود که ذائقه خانواده ها نسبت به این اتفاق شیرین 
تغییراتی پیدا کرده است، تا حدی که در خوش بینانه ترین حالت 
ممکن حاضر نمی شوند بیشتر از یک فرزند داشته باشند. این تغییر 
نگرش، جامعه را با پدیده »تک فرزندی« و در نتیجه کاهش رشد 

جمعیت مواجه کرده است. 
 برای بررسی این موضوع با دکتر حسین ابراهیمی مقدم، روانشناس 
و عضو هیئت علمی دانشگاه درباره علت ها و پیامدهای تک فرزندی از 

منظر روانشناسی به گفتگو می نشینیم:  
تا همین یکی دو نسل قبل، تعداد فرزندان در خانواده های 
ایرانی متعدد بود و داشتن فرزندانِ بیشتر نوعی فضیلت 
و ارزش محسوب می شد. به نظر شما چه مسائلی باعث 
شدند که به فاصله یکی دو نسل بعد از آنها نگرش نسبت به 
فرزندآوری دچار چنان تغییری شود که امروزه جامعه ما با 

پدیده تک فرزندی به عنوان یک مشکل مواجه بشود؟ 

باید بگویم که در این قضیه چندین عامل دخالت داشته است. یکی 
از این عوامل به برنامه ریزی های دو سه دهه قبل برمی گردد که به 
نظر می رسد به اندازه کافی دوراندیشانه نبوده اند. نسلی که به آن اشاره 
کردید همین نسل هستند، یعنی کسانی که بنا به تبلیغات آن زمان که 
داشتن فرزند کمتر برای زندگی بهتر را رواج می داد رفتار کردند و در 
نتیجه امروز همان خانواده ها به خانواده های تک فرزندی تبدیل شده 
اند. تبلیغاتی که در این زمینه به خصوص از رسانه های ملی که مورد 
اعتماد مردم هستند پخش می شوند همچنان بسیار موثرند کما اینکه 
در حال حاضر با توجه به اشاعه فرمایشات ژرف اندیشانه مقام معظم 
رهبری در زمینه ترویج فرزندآوری می بینیم که وضعیت جمعیتی ما 
در طی مدت کوتاه اخیر تا حدودی تغییرات مثبتی پیدا کرده است. 

همینجا گریزی می زنم به عامل دیگری که می شود گفت به همین 
اندازه در کاهش جمعیت ما موثر بوده است منظورم مسئله کسانی 
است که موفق به ازدواج نشده اند. به نظر می رسد برای افزایش 
جمعیت لازم است در کنار بررسی اینکه چرا نگرش افراد متأهل 
جامعه نسبت به فرزند داشتن تغییر کرده این موضوع را هم مورد 
مطالعه قرار بدهیم که چه کارهایی می شود کرد تا افرادی که مجرد 
مانده اند ازدواج کنند و صاحب فرزند بشوند. تک فرزندی مشکلاتی 
را هم برای والدین آنها به وجود می آورد چرا که این پدر و مادرها 
همیشه به صورت افراطی نگران این هستند که مبادا اتفاقی برای تنها 
فرزندشان بیفتد و در نتیجه مراقبت های زیادی از او به عمل می آورند

به عبارت دیگر، در تک فرزندی عامل دیگری که در این مسئله 
موثر بوده است موضوع تغییر معیارها به نفع افزایش کیفیت زندگی و 
همینطور رواج مصرف گرایی است. امروزه نسبت به گذشته معیارهای 
زندگی خانواده ها تغییر کرده و برای مثال مباحثی مثل مدرسه، متراژ 
خانه و نوع اتومبیل، درمان و مسائلی  از این قبیل مورد توجه کمال 
گرایانه ی بیشتری قرار گرفته اند. به طبع این مسائل باعث افزایش دل 
مشغولی های اقتصادی زن و شوهرها شده به طوری که بسیاری از 
آنها مجبورشده اند برای تأمین این هزینه ها به چند شغل و یا چندین 
شیفت کاری روی بیاورند. و عامل دیگری که می توانم به آن اشاره 
کنم تبدیل شدن خانواده ها از شکل هسته ای به خانواده های کوچک 
و منفرد است که باعث شده اند آن حمایت عاطفی و مادی سابق عمه 
و خاله و عمو و  مادربزرگ در تربیت فرزندان صورت نگیرد و در نتیجه 

تمایل خانواده ها به داشتن فرزندان متعدد کمتر بشود. 
 در کنار عوامل روانی اجتماعی زمینه ساز تک فرزندی که به 
آنها اشاره کردید، نگرش دیگری هم در میان خانواده ها رواج 
پیدا کرده مبنی بر این که تربیت یک فرزند راحت تر از تربیت 

چند فرزند است. نظر شما در این مورد چیست؟ 

 لزوماً تربیت یک فرزند راحت تر از تربیت چند فرزند نیست. به دلیل 
اینکه وجود دو یا چند بچه در خانواده کمک می کند تا آنها رقابت 
های سالمی را با هم داشته باشند که این خود احتمال موفقیت در 
تربیت آنها را بیشتر می کند. به علاوه خیلی وقت ها تجربه ای که پدر 
و مادرها از تربیت بچه اول به دست می آورند در تربیت بچه های دوم 
و سوم به آنها کمک زیادی می کند. دلیل دیگر هم توجه انحصاری 
و زیادی است که به تک فرزندان می شود. اصطلاحی که درباره این 
بچه ها وجود دارد این است که این بچه ها لوس می شوند که البته 
واقعی هم است چون بچه های تک فرزند رقیبی نداشته اند و فکر 
می کنند که باید به همه انتظاراتشان برسند و همه اینها باعث می 
شوند که تربیت یک فرزند لزوماً آسان تر و موفقیت آمیز تر از تربیت 

چند فرزند نباشد. 
 در بعضی مطالعات روان شناسی از تک فرزندی به عنوان 

شمشیر دو لبه یاد می شود. نظر شما در این باره چیست؟  
ببینید در تک فرزندی باید چند مسئله مهم را در نظر بگیریم. در 
گذشته بزرگ شدن همراه با خواهر و برادرها باعث می شد که یک 
نوع رقابت سالم و احساس حمایت روانی در بچه ها شکل بگیرد و این 
باعث تقویت روحیه اجتماعی آنها می شد. اما در وضعیت تک فرزندی 
امروز، رشد اجتماعی بچه ها تا حدود زیادی مختل شده و اتفاقی که 
افتاده این است که جمع گریزی جایگزین جمع گرایی شده که این 
مسئله روی سلامت روان، روابط آینده کاری و خانوادگی آنها تأثیری 
منفی خواهد گذاشت. به علاوه اکثر بچه هایی که تک فرزند هستند به 
دنبال این هستند که از پدر و مادرشان ماهی بگیرند در حالی که بچه 
های خانواده هایی که بیشتر از یکی هستند اغلب به دنبال این هستند 
که از آنها ماهیگیری یاد بگیرند.این بچه در آینده با فردی مثل خودش 
ازدواج کند و چون هیچ کدام از آنها مدیریت کردن و مدارا کردن را یاد 

نگرفته اند طبیعتاً زندگی مستحکمی نخواهد داشت.

 تک فرزندی مشکلاتی را هم برای والدین آنها به وجود می آورد چرا 
که این پدر و مادرها همیشه به صورت افراطی نگران این هستند که 
مبادا اتفاقی برای تنها فرزندشان بیفتد و در نتیجه مراقبت های زیادی 
از او به عمل می آورند. این توجهات زیاد به غیر از اینکه سلامت روان 
پدر و مادرها را تحت تأثیر قرار می دهد این تصور را هم برای فرزند به 
وجود می آورد که محور کائنات است و این می تواند مضرات زیادی 
داشته باشد. تصور کنید که این بچه در آینده با فردی مثل خودش 
ازدواج کند و چون هیچ کدام از آنها مدیریت کردن و مدارا کردن را یاد 

نگرفته اند طبیعتاً زندگی مستحکمی نخواهد داشت.
توصیه پایانی تان به خانواده ها چیست؟ 

به طور کلی توصیه ما این است که اگر افراد از لحاظ مسائل اقتصادی 
و معیشتی به حداقل های ضروری مانند شغل و مسکن دست پیدا 
کرده اند، از تک فرزندی اجتناب کنند. به علاوه این را هم در نظر 
داشته باشید که فرزند داشتن »چنان« را »آنچنان« خواهد کرد. به این 
معنی که اگر زن و شوهری مشکلات عدیده ای با هم داشته باشند، 
داشتن فرزند وضعیت شان را بدتر خواهد کرد.  اما اگر روابط زن و 
شوهر از استحکام کافی و لازم برخوردار باشد، داشتن فرزند رابطه آنها 
را محکم تر و عاشقانه تر خواهد کرد و خود این احساس مادر بودن و 
پدر بودن هم به سلامت روان آنها و همینطور به روابط اجتماعی شان 
کمک زیادی می کند. و آخر کلام هم اینکه داشتن حداقل دو فرزند 
را توصیه می کنم. این مسئله در آینده ی خود این بچه ها هم تأثیر 
زیادی دارد.  بچه هایی که تک فرزند هستند هم خودشان در آینده 
تنها خواهند ماند و هم فرزندانشان، و این محرومیت از حمایت عاطفی 
خواهر و برادر و خاله و عمه و دایی و عمو سلامت روانی آنها را در آینده 
تحت تأثیر قرار خواهد داد و باعث خواهد شد که آنها به آدم های غریبه 
ای که در اطرافشان هستند تکیه کنند که این خود مخاطراتی را به 

همراه خواهد داشت. 

 به مناسبت سالروز ولادت باسعادت امام مهدی)عج(

وظیفه منتظران درعصر غیبت 

علل و پیامدهای تک فرزندی 

از تک فرزندی تا تنهایی چند قدم 

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد:

کشف مجسمه تاریخی مربوط به هزاره دوم 
قبل از میلاد در قم 

رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان گفت: با دستگیری هفت نفر از قاچاقچیان 
در قم، مجسمه تاریخی مربوط به هزاره دوم قبل از میلاد و 11 جلد کتب و نسخ خطی 

قدیمی کشف شد. 
سرهنگ احمد کرمی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت:در پی 
کسب خبری مبنی بر اینکه افرادی قصد معامله و فروش مجسمه های تاریخی و نسخ 
خطی فاقد مجوز را دارند طی هماهنگی با مقام قضائی، مکان معامله شناسایی و سه اکیپ 
از کارآگاهان پلیس آگاهی استان در محل حاضر شدند. به گفته وی پس  از چندین ساعت 
حضور در محل طی اقدامی ضربتی هفت نفر از متهمان که سه تن از آن ها از افراد سابقه دار 
بودند، دستگیر شدند. رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان قم ادامه داد:در بازرسی 
از متهمان تعداد زیادی سنگ، جواهرات یاقوت ،الماس و همچنین 11 جلد کتب و نسخ 
خطی قدیمی و  یک عدد مجسمه کوچک انسان قدیمی از جنس سفال کشف شد. سرهنگ 
کرمی گفت:سپس اموال مکشوفه جهت کارشناسی به سازمان میراث فرهنگی استان منتقل 
و کارشناسان این اداره اعلام کردند نسخ خطی مربوط به دوره قبل از قاجار و مجسمه نیم 
تنه انسان مربوط به هزاره دوم قبل از میلاد است. رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی 
استان قم افزود: متهمان جهت سیر مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان و نهایتاً با قرار 

قانونی روانه زندان شدند.

سخنگوی سازمان آتش نشانی  تهران تشریح کرد:

 سقوط طاق نصرت خیابان 1۷ شهریور

سخنگوی سازمان آتش نشانی سقوط طاق نصرت در خیابان 17 شهریور را تشریح کرد. 
جلال ملکی د، با اشاره به این حادثه گفت: ساعت 17:32 روز چارشنبه  حادثه سقوط 
طاق نصرت در خیابان 17 شهریور کمی بالاتر از زیرگذر امیرکبیر به ما اعلام شد.وی افزود: 
بلافاصله دو ایستگاه به محل اعزام شدند و مشخص شد عرشه یک طاق نصرت متعلق به 
یکی از هیئت های مذهبی منطقه سقوط کرده است.ملکی با اشاره به جزئیات حادثه گفت: 
سقوط عرشه این طاق نصرت، سه خودرو را درگیر خود کرد. ابتدا پژوتاکسی که در حال 
حرکت بود و همچنین یک خودرو 405 و یک دستگاه ال 90 که در گوشه خیابان پارک 
بودند.سخنگوی سازمان آتش نشانی با اشاره به مصدومان حادثه توضیح داد: در این حادثه، 
3 سرنشین تاکسی دچار آسیب جزئی شدند که یکی از آنها به صورت سرپایی مداوا شد و 
دو نفر دیگر مصدومیتشان اندکی جدی تر است.وی اضافه کرد: این حادثه مصدومیت حاد 
و فوتی نداشت.ملکی با اشاره به ترافیک حاصل از این اتفاق گفت: چون سقوط عرشه طاق 
نصرت هر دو لاین خیابان را بسته بود، ترافیک بسیاری ایجاد کرد که اکنون با کمک پلیس 
راهور، مسیرهای جایگزین به رانندگان ارائه شده است.سخنگوی سازمان آتش نشانی در 

خاتمه اظهار کرد: تلاش ما این است که با کمک جرثقیل این طاق نصرت را جابجا کنیم.

 وقتی وارد راهرو طبقه اول شدم، خواهرم را دیدم که با سنگی که در دست داشت مقابلم 
ایستاده است. با حالت خشم به من گفت " تو دنبال خوشگذرانی هستی" و با سنگ به طرفم 

حمله کرد و ضربه ای به دستم زد... 
به گزارش باشگاه خبرنگاران تسنیم »پویا«؛ ساعت 22:31 چهار شنبه  شب گذشته مأموران 
کلانتری 134 شهرک غرب با بازپرس کشیک قتل تماس گرفتند و خبر قتل زن 65 ساله ای 
را در خیابان سرو شرقی سعاد ت آباد به بازپرس اعلام کردند. دقایقی بعد محسن مدیر روستا، 
بازپرس ویژه قتل پایتخت در صحنه وقوع جرم حاضر و در تحقیقات اولیه وی مشخص شد این 
زن توسط برادرش شصت ساله اش به قتل رسیده است. تحقیقات از برادر مقتول که در صحنه 
قتل حضور داشت آغاز شد که وی در اظهاراتش به بازپرس گفت: پدر و مادرم فوت کرده اند، 
یکی از برادرانم در آمریکا زندگی می کند و از محل زندگی خواهر دیگرم خبر ندارم، من و خواهرم 
مالک و ساکن این ساختمان سه طبقه هستیم؛ روز  چهارشنبه به علت بیماری که داشتم به 
بیمارستان رفتم و ساعت 2 صبح به خانه برگشتم. وقتی وارد راهرو طبقه اول شدم، خواهرم را 
دیدم که با سنگی که در دست داشت مقابلم ایستاده است. با حالت خشم به من گفت " تو دنبال 
خوشگذرانی هستی" و با سنگ به طرفم حمله کرد و ضربه ای به دستم زد. من هم او را بلند 
کردم و به زمین کوبیدم، بعد به واحدم رفتم و تا ساعت 3 بعد از ظهر خوابیدم. وی افزود: زمانیکه 
از خواب بلند شدم تصمیم گرفتم برای خرید از خانه خارج شوم اما وقتی از پله ها پایین آمدم 
خواهرم را به همان شکل غرق در خون دیدم و فهمیدم که از دیشب آنجا افتاده است. بهت زده 
شدم و تقریبا 6 ساعت گیج بودم، حدود ساعت 9 شب تصمیم گرفتم با اورژانس و پلیس تماس 

بگیرم.برادر مقتول در اظهاراتش از اختلاف شدید با خواهرش پرده برداشت و گفت از حدود یک 
سال پیش که مادرم فوت کرد به خانه خواهرم نرفتم.همچنین خواهر مقتول روی تابلو اعلانات 
ساختمان مطلبی نوشته و خطاب به برادرش گفته بود که پول آب و برق مصرفی خودش را 
بپردازد.پس از اعتراف برادر مقتول به قتل خواهرش، وی  به دستور محسن مدیر روستا؛ بازپرس 
امور جنایی تهران بازداشت شد و برای ادامه تحقیقات در اختیار مأموران اداره آگاهی قرار گرفت.

 موعد چک خودم رسید، از کارخانه یک هفته وقت گرفتم 
منزلم را زیر قیمت فروختم تا نصف مبلغ چک را فراهم کنم. 
از خانواده و دوستان هم مقداری پول قرض گرفتم و به حساب 
کارخانه ریختم اما حدود 35 میلیون تومان از بدهی مانده بود 
که حکم جلبم را گرفتند.  به گزارش   تسنیم، گفت وگوی زیر 
مربوط به گفت وگوی یکی از مددکاران ستاد دیه استان کرمان 
با قدیمی ترین زندانی جرایم غیرعمد کرمان است که به دلیل 
بدهی  در زندان به سر می برد. وقتی از »علی« خواستم با هم 
قدری اختلاط کنیم با لبخندی کنارم نشست و گفت »بپرس؛ 
هرچه دوست داری بپرس تا بگویم از کجا ضربه خوردم...«. 
به او گفتم که داستان زندانی شدنش را برایم تعریف کند و 
این که چرا و چگونه گرفتار میله های آهنی زندان گردیده است. 
علیرضا با چند تا سرفه صدایش را صاف کرد و گفت »فرزند 
اول خانواده هستم که پدرم بازنشسته تأمین اجتماعی و مادرم 
خانه دار است. 2 برادر و یک خواهر هم دارم که یکی از برادارنم 
سال 82 در سانحه تصادف فوت کرد«. بعد از گرفتن دیپلم، 
در رشته برق قبول شدم و به دانشگاه رفتم؛ درسم بد نبود، 
بعد از گرفتن مدرک کاردانی  برق حاضر به ادامه تحصیل در 
مقاطع بالاتر نشدم، سودای کار در بازار تمام وجودم را گرفته 
بود از خدمت سربازی که آمدم با کمک پدرم یک مغازه فروش 
لوازم برقی در محله مان باز کردم. برق کشی ساختمان هم که 
بلد بودم و به لطف خدا و همتی که داشتم توانستم بعد از 
گذشت یک و سال نیم از کار کردنم مقداری پول پس انداز کنم. 
2 سال کار کردم و تصمیم به ازدواج گرفتم؛ مادر و خواهرم 
خیلی سریع یکی از دختران فامیل را برایم انتخاب کردند و با 

گرفتن موافقت من مراحل خواستگاری و ازدواج شروع شد. بعد 
از ازدواجم طبق گفته پدرم برای این که بتوانم وضعیت مالی 
بهتری پیدا کنم در طبقه بالای منزل پدری ساکن شدم. 2 
سالی که گذشت صاحب فرزند شدیم در همین حین توانستم 
یک باب منزل مسکونی کوچک هم برای خودم بخرم و از منزل 
پدری به منزل خودمان نقل مکان کنیم. وضعیت مالی من 
روزبه روز بهتر می شد و با افراد بیشتری کار می کردم تا اینکه 
یک روز یک مشتری از شهرستان های جنوب کرمان به مغازه ام 
آمد که می خواست با یک فروشنده به صورت چکی و مدت دار 
کار کند؛ یعنی کالا را از من به صورت یک ماهه بخرد و در پایان 
ماه پول اجناس خریداری شده را پرداخت کند؛ اول دودل شدم 
اما بعد به خدا توکل کردم و قرار شد لیست خرید خود را بیاورد 
و اجناس را تحویل بگیرد. البته این را هم بگویم که این شخص 
به گفته خودش در کار ساخت وساز مجتمع های مسکونی بود. 
برای بار اول مبلغ 5.5 میلیون از من خرید و سر موعد پرداخت 
کرد. اعتمادم را به خودش جلب کرد. 3 سال با هم کار کردیم 
تا اینکه تلفنی اجناس مورد نیاز را سفارش می داد و من هم به 
آدرسی که می گفت می فرستادم؛ او هم سر موقع پول را واریز 
می کرد. تقریبا خریدهاش به بالای 50 میلیون تومان می رسید  
و من هم خوشحال از اینکه یک مشتری خوش حساب و 
پولدار دارم. جنس ها را بدون دریافت هیچگونه ضمانتی ارسال 
می کردم. 2 سال دیگر هم به همین روال گذشت تا اینکه یک 
بار درخواست خرید کابل و سیم به مقدار زیادی کرد، من هم 
که موجودی نداشتم از کارخانه خریداری کردم و در ازای خرید 
خودم به آنها چک دادم، اجناس را هم به آدرسش طبق روال 

همیشه فرستادم. البته همیشه یک ماهه از من خرید می کرد 
اما این دفعه 50 روزه خرید کرد. در این 50 روز که موعد 
پرداخت پولش بود چند بار تلفنی با من صحبت کرد اما 6 روز 
مانده به واریز پول خود دیگر پاسخ تلفن هایم را نداد و گوشی 
خود را خاموش کرد. هرچه دنبالش گشتم نتوانستم ردی از او 
پیدا کنم. کم کم بعد از من طلبکاران دیگر هم پیدا شدند و تازه 
فهمیدم که کلاه بزرگی سرم رفته است. با پیگیری های من و 
بقیه طلبکاران متوجه شدیم چند میلیارد پول به جیب زده و از 
ایران فرار کرده است و دست ما هم دیگر به جایی بند نیست. 
موعد چک خودم هم رسید، از کارخانه یک هفته وقت گرفتم 
منزلم را زیر قیمت فروختم تا نصف مبلغ چک را فراهم کنم. 
از خانواده و دوستان هم مقداری پول قرض گرفتم و به حساب 
کارخانه ریختم اما از بدهی ام حدود 35 میلیون تومان مانده بود 
که حکم جلبم را گرفتند و روانه زندان شدم. در این 3 سالی 
هم که در حبس هستم خسارت تأخیر تأدیه شامل حالم شد 
که جمع بدهی،  حدود 100 میلیون تومان شده است. نم یدانم 
چرا با اعتماد به کسی که هیچ نسبتی با من نداشت اول خودم 
و بعد خانواده ام را بدبخت کردم. به قول خودم، در کاسبی گرگ 
باران دیده شده بودم. هرچه هم با شاکی پرونده صحبت می کنم 
تا مبلغی تخفیف بدهد حاضر نیست، می گوید یا پولم را بده یا 

زندان باش. الان هم تنها امیدم به خدا و ستاد دیه است.
به گزارش تسنیم، طی بررسی های صورت گرفته توسط 
گروه تحقیق ستاد دیه و گزارش مددکاری در خصوص وضعیت 
علیرضا - م، وی استحقاق هرگونه کمک توسط ستاد دیه استان 

و مرکز و همچنین کمک خیرین را دارد.

اختلاف خواهر و بردار رنگ خون گرفت :

خواهرکشی در سعادت آباد

قدیمی ترین زندانی جرایم غیرعمد کرمان: ا

عتماد بی جا زندگی ام را نابود کرد 
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نکتــه

انتخابات مجلس دهم برای اصولگرایان خوش یمن نبود، 
برخی اصولگرایان صراحتا از این ناکامی می گویند و برخی 
دیگر در لفافه و با اما و اگر. »اسدالله بادامچیان« را باید در 
دسته دوم قرار داد. او همچنان معتقد است روندی که حزب 
متبوعش در انتخابات مجلس دهم طی کرد و هم نشینی 
با نواصولگرایانی چون پایداری و ایثارگران بهترین تدبیر 
برای جلوگیری از تشدید اختلافات و چند جزیره شدن 
اصولگرایان بود. پیرمرد موتلفه  برایمان از موافق نبودن 
موتلفه با لیست نهایی منتشر شده اصولگرایان گفت و 
تاکید کرد »سیاست های موتلفه در ترکیب فهرست لحاظ 
نشد. دوستان روی این فهرست اصرار داشتند و اگر ما 
همراهی نمی کردیم اختلاف ایجاد می شد.« او نمی پذیرد 
که این کوتاه آمدن در مقابل پایداری ها به معنای تسلیم 
شدن موتلفه باشد. بادامچیان در این گفتگو برایمان از 
شلوغ کاری جوانترهای اصولگرا هم گفت، مانند آنچه در 
قم انجام دادند و لاریجانی را در لیست قرار ندادند. نایب 
رییس جبهه پیروان از مصلحت نبودن ریاست عارف بر 
مجلس دهم گفت، از اینکه آیت الله مهدوی کنی احمدی 
نژاد را شر می دانست اما شر میرحسین را بیشتر. مشروح 

گفتگو با قائم مقام حزب موتلفه را در ادامه بخوانید؛

شما قبل از انتخابات صراحتا گفته بودید اصولگرایان 
پیروز انتخابات هستند، حتی بعد از نتایج انتخابات اسفند  
باز هم از افرادی هستید که پیروزی را برای اصولگرایان 

می دانند؛ دلیل این رویکرد شما چیست؟
من اصلا در انتخابات نظام جمهوری اسلامی شکست نمی بینم، 
به این علت که انتخابات جمهوری اسلامی به معنای حضور در 
صحنه به عنوان یک وظیفه شرعی است، یا اگر از بعد وظیفه 
ملی نگاه کنید، این حضور در صحنه انتخابات هم یک وظیفه 
است. وقتی انسان به وظیفه اش عمل می کند که دیگر شکست 
معنا ندارد. اولین پیروزی اش این است که در انتخابات حضور پیدا 
می کند. این حضور باعث پرشور شدن انتخابات ها می شود؛ بنابراین 
کسانی که در انتخابات حضور پیدا می کنند چه خودشان را نامزد 
می کنند، چه رای می دهند، چه رای می آورند یا نمی آورند در 

یک موفقیت نظام نقش داشتند. این خودش یک پیروزی است.
اگر نظام جمهوری اسلامی بعد از 37 سال سی و چهار میلیون 
انسان را با آزادی و اراده خودشان و بدون هیچ تحمیلی از صبح 
ساعت 8 پای صندوق های رای می آورد و تا ساعت 2 بعد از 
نیمه شب پای صندوق ها نگه می دارد این پیروزی بزرگ نظام 
مردمسالاری اسلامی است؛ یعنی علیرغم تبلیغات منفی معلوم 
است طوری عمل شده است که بعد از 37 سال 34 میلیون نفر 
آزادانه پای صندوق رای میروند، در نهایت امنیت رای می دهند 
و مطمئن هم هستند که رای شان از بین نمی رود و به حساب 
می آید. این پیروزی متعلق به نظام مردمسالاری اسلامی با رهبری 
ولی امر است که فرمودند همه در انتخابات شرکت کنند حتی 
اگر من را قبول ندارید. مردم هم اجابت کردند و پای صندوق 

ها آمدند.
آقای رفیقدوست تعریف می کرد روز انتخابات رفتم مسجد قبا 
که رای بدهم، دیدم جمعیت خیلی زیاد است ته صف ایستادم. 
فردی با تیپ خاص با همسرش که حجاب مناسبی هم نداشت 
به من گفت شما به 30+16 ما رای می دهید؟ گفتم نه من به 
30+16 خودمان رای می دهیم. رفیقدوست می گفت این فرد به 
او گفته ما آمدیم رای بدهیم که شماها را بیرون کنیم، رفیقدوست 
هم می گوید پس آفرین به ما که 37 سال کشور را طوری اداره 
کردیم که تیپ شماها آزاد رای می دهید و آزادانه هم می گویید 
می خواهیم شماها را بیرون کنیم. این را گفتم که تاکید کنم 

انتخابات در ایران در نهایت آزادی برگزار می شود.
در مورد موفقیت ها هم باید اشاره کرد که 7 اسفند دو انتخابات 
برگزار شد، انتخابات خبرگان را داشتیم که اهمیت بسیاری داشت 
چون آمریکا و دیگر دشمنان اسلام تا کسانی که نسبت به اصل 
با تمام قوا طی این دو سال اخیر  ولایت حرف و بحثی دارند 
کوشیدند که این دوره انتخابات مجلس خبرگان را به هم بریزند 
و عناصر نفوذی را وارد انتخابات کنند یا رای دادن مردم کاهش 
پیدا کند اما به فضل الهی مردم با رای بالا به خبرگانی رای دادند 
که متحدتر، مسنجم تر و قوی تر از خبرگان چهارم است. این 
است.  اصولگرایان  برای  پیروزی  این  نیست؟  یا  پیروزی هست 
اصلاح طلبان در این قضیه کاری ندارند آنها دنبال کار خودشان 
هستند. تنها حضورشان در این انتخابات مطرح است والا اکثریت 
قریب به اتفاق خبرگان راه یافته به مجلس، نامزدهای معرفی شده 
جامعتین هستند؛ بنابراین این پیروزی بزرگی برای ما بود. در 
مساله انتخابات مجلس هم اینکه این انتخابات با این رای عظیم 
شکل بگیرد حضور مجموعه ای است، حاصل کار هم مجلسی 
است که تقریبا پنجاه - پنجاه است. به جز مستقل ها که باید دید 
چه مسیری را طی می کنند. با توجه به اینکه دولت حمایت جدی 
از اصلاح طلبان کرد، فرمانداران، بخشداران و استانداران را عوض 
کرد، سعی کرد که مجلس را همراه با دولت و یکسو با دولت در 
اکثریت داشته باشد این نتیجه ای که بدست آمده موفقیت قابل 
توجهی است. طبیعی است که اگر در تهران اصولگرایان 30 بر 
صفر شدند از یک تا 30 با اصلاح طلبان بود ولی از 31 تا 60 
برای اصولگرایان بود و مقایسه رای این دوره از انتخابات با دور 
قبل نشان می دهد که اصولگرایان رای بالایی را آوردند؛ مثلا آقای 
محمدنبی حبیبی دبیرکل حزب موتلفه اسلامی آن دوره 250 
هزار رای داشت اما این دوره 750 هزار رای آورده است؛ بنابراین 
نتیجه انتخابات را شکست اصولگرایان نمی دانم و معتقدهستم 
که جوجه را آخر پاییز می شمارند. باید یک مقدار جلو برویم تا 

مشخص شود پیروز انتخابات کدام جریان بوده است.

اما بخشی از این اصولگرایانی که معتقدید در مجلس 
یا  نبودند.  اصولگرایان  ائتلاف  لیست  در  اصلا  هستند 
خودشان رای آوردند یا در قالب لیست امید بالا آمدند، 
ولی الان که بحث یارکشی شده اصولگرایان آنها را جزء 

خودشان حساب می کنند مثل آقای منادی یا لاریجانی؟
 آقای لاریجانی جزء فهرست ما بوده است حتی موتلفه در قم 
بیانیه ای را در حمایت از ایشان مطرح کرد. البته برخی از دوستان 
رفتند و به اسم ائتلاف اصولگرایان قم آقای لاریجانی را در لیست 
قرار ندادند اما در اصل اصولگرا بودن آقای لاریجانی شکی نیست.

اما اینکه آیا هرکسی که در فهرست ما هست اصولگراست، 
نه اینگونه نیست. افرادی هم هستند که در لیست ما نبودند و 
اصولگرا محسوب می شوند. یک بحث اصولگرا - غیراصولگرا است، 

یک بحث هم نامزدهای فهرست است.

موتلفه روندی را در انتخابات شروع کرد و علی رغم 
انتقاداتی که می شد با ایثارگرن، رهپویان و پایداری ها 
دور یک میز نشست. شاید نوعی مصلحت اندیشی شما 
بود برای کنترل کردن جوانترهایتان ولی انتقادی که امروز 
مطرح می شود این است که شاید ناکامی و هزینه ای که 
امروز اصولگرایان در انتخابات مجلس دادند نتیجه همین 

مصلحت اندیشی موتلفه بود.
واقعیت این است که از دو سال قبل با توجه به شرایطی که 
اصولگرایان داشتند، هر دو طیف اصولگرا به این رسیدند که اگر 
بخواهند در انتخابات نیروهای مناسبشان را به مجلس بفرستند 
و  وحدت  سیاست  همین  براساس  هم  ما  کنند.  ائتلاف  باید 
از آذرماه سال 92 شروع کردیم و تلاش کردیم  ائتلاف کار را 
با همگرایی مسیر را پیش ببریم. کوشیدیم که همه نیروهای 
اصولگرا و ارزش گرا با هم همراه شوند چون احساس می کردیم در 
این دوره غیر از مساله اینکه ما تفکرات آن طیف را قبول نداریم 
مواجه با شیطنت های استکبار هستیم و آنها نسبت به انتخابات 
ما قصد دخالت و نفوذ دارند. طبیعی است که یک آمریکایی را 
وارد انتخابات نمی کنند بلکه فردی ایرانی را وارد می کنند که تابع 
سیاست های آمریکا است. برای جلوگیری از این نفوذ روند ائتلاف 
را شروع کردیم. وحدت نیروها را هم در استان ها راه انداختیم و 

همه گروه ها را دعوت کردیم.
در تهران آقایان ایثارگران از ما خواستند که درباره وحدت و 
ائتلاف با هم صحبت و مذاکره کنیم ما هم استقبال کردیم. بعد 

از آن پایداری به ما پیوست. در این مذاکرات طولانی مدت دو 
بحث داشتیم، ما معتقد بودیم که برای اینکه همه ارزش گرایان و 
اصولگرایان جمع شوند حتما محوریت جامعتین لازم است و آنها 
فصل الخطاب باشند چون معتقد بودیم تشکل های ما همه هم 
عرض هستند و نیاز به یک نهاد فراتشکیلاتی است که بهترین آن 
روحانیت است. بعضی از این دوستان این ذهنیت را نداشتند و 
معتقد به سه فقیه یا همان شورای فقها بودند. به همین علت اگر 
موتلفه اقدام نمی کرد این مساله موجب یک نوع اختلاف می شد 
که یک طرف طرفدار جامعیتن باشند و یک عده طرفدار فقهای 
شخصی نه نهاد جامعیتن. بعد از حل این مشکل در نهایت همه با 
محوریت آیت الله موحدی کرمانی جمع شدند. هرچند دیرهنگام 

بود ولی در نهایت آن شورای ائتلاف اصولگرایان شکل گرفت.
آیا در آن شورا نظرات موتلفه شکل گرفت، خیر  اینکه  اما 
اینگونه نشد. ائتلاف صورت گرفت، یک فهرست منتشر شد ولی 
سیاست های موتلفه در ترکیب فهرست لحاظ نشد. دوستان روی 
این فهرست اصرار داشتند و اگر ما همراهی نمی کردیم اختلاف 
ایجاد می شد. واقعیت این است که اگر نظرات موتلفه در ترکیب 
فهرست به کار گرفته می شد قطعا این نتیجه در تهران حاصل 
نمی شد. مایل نیستم که این قضایا را کاملا باز کنم، البته نوشته 
ام و برای ثبت در تاریخ حفظ کرده ام که مشخص شود خدمات 
موتلفه اسلامی در طول این مدت چه در استان ها چه در تهران 

چقدر بود.

اجازه بدهید از همین بخش آخر صحبت های شما وام 
بازی  ائتلاف  روند  این  در  موتلفه  نمی کنید  فکر  بگیرم، 
پایداری ها و جمعیت ایثارگران را خورد؟ از فرمایشات شما 
هم معلوم است که این بازی خوردن  رخ داده است، در یک 
ائتلافی شرکت کردید ولی بعد بخاطر اینکه وحدت ایجاد 
شود چیزی نگفتید، اینکه به معنی وحدت نیست. قبول 
دارید که موتلفه با وجود سابقه بیش از 50 سال در مقابل 
اندازه فرزند  به  آدمهای تندرویی که عمر سیاسی شان 

اعضای حزب موتلفه هم نیست کرنش کرد؟
نه این تحلیل را قبول ندارم. اینکه ما گول بخوریم ممکن 
است. بله چون هر سیاستمداری هم ممکن است در طول عمر 
سیاسی اش اشتباه هم بکند مثل آقای دوگل که می خواست ادای 
عبدالناصر را دربیاورد ولی نشد. اما این را نمی شود به موضوع 
سلایق  بین  اختلاف  گفتم  که  همانطور  داد.  سرایت  ائتلاف 
اصولگرایی به قدری شدید بود که اگر یک وحدت و ائتلاف پدید 
نمی آید چند جزیزه می شدند. تازه ما وحدت و ائتلاف را قبول 
کردیم و بچه شلوغ های اصولگرا را که مشی موتلفه با مشی آنها 
کاملا تفاوت دارد در مجموعه نگه داشتیم. برای نگه داشتن چه 
باید کرد؟ معلوم است که گذشت باید کرد. اگر ما آنجا این کار 
را نمی کردیم و این دوستان را با محوریت جامعه روحانیت جمع 
نمی کردیم شرایط بدتر می شد. فقط موتلفه هم نبود دوستان 
اقای قالیباف، حداد و ولایتی هم آمدند؛ بنابراین در آن حرکت 
موفق بودیم. اگر مجلس را امروز تقسیم می کنیم به 20 درصد 
مستقل ها، 35 درصد اصلاح طلبان و بقیه اصولگراها نتیجه همین 
ائتلاف بود والا اگر ائتلاف صورت نمی گرفت دربست باید مجلس 
را تقدیم اصلاح طلبان می کردیم. چون رای اصولگرایان پراکنده 
می شد. شما دیدید که حتی وقتی ما شعار یک فهرست یک صدا 
با محوریت روحانیت را دادیم باز هم برخی ها جدا پریدند همین 
پایبند نبودن باعث این ناکامی نسبی شد والا اگر این کار نمی 
شد معتقدم که موتلفه با تحلیل دقیق و صحیح یکی از بزرگترین 
خدماتش را انجام داد. مجلس دهم را از یک طرفه و یک سویه 
شدن حفظ کرد و جمع اصولگرایان را از اختلافات و دعواهایی 
که مسلما بعد از انتخابات مجلس تشدید می شد حفظ کرد. در 
خبرگان هم کاملا همه را پای میز وحدت آورد. در این مسیر هم 

با جبهه پیروان یکی بودیم و هیچوقت اختلافی با هم نداشتیم.

آقای بادامچیان! ولی کاری که شما کردید شبیه همان 
دادند یک  انجام می  که قدیم ها در مدارس  کاری است 
دانش آموز شلوغ را مبصر کلاس می کردند و بعد می گفتند 
تو مبصر باش. کاری که موتلفه کرد این بود که از ترس 
اینکه ائتلاف بهم نریزد 25 نفرلیست تهران را به پایداری ها 
و ایثارگران داد که مبادا آنها ناراحت شوند و اختلاف ایجاد 

کنند، کجا این اصولگرایی است؟
نگاه شما یک نگاه منفی است، نگاه ما به این دوستان منفی 

نیست. ما معتقدیم که...

از  را  لاریجانی  آقای  که  است  نگاهی  من  نگاه  این 
اصولگرایی خارج می کند و در لیست ائتلاف اصولگرایان 

قرار نمی دهد.
در ائتلاف اصولگرایان به هیچ وجه نسبت به آقای لاریجانی 
رای گرفته نشد چون قرار نبود که ما خیلی در استان ها دخالت 
کنیم در قم هم اتفاق نظر داشتیم که هرآنچه جامعه مدرسین 
فرمودند همان است؛ اما این جوان های شلوغ رفتند در قم شلوغ 
کردند. شما فرض بگیرید اگر ما این ائتلاف را نکرده بودیم چه 
می شد؟ درگیری و برخورد می شد. اینکه تصور کنید از ترس، 
این ائتلاف صورت گرفته نه این نیست، از چه چیزی بترسیم؟ ما 
باید به وظیفه عمل کنیم. موتلفه ای ها آدمهای ترسویی نبوده و 
نیستند. روزی که بنی صدر قبل از انتخابات شانس صددرصدی 
داشت 54 موتلفه ای با اسم اعلام کردند که ما بنی صدر را قبول 

نداریم.

آن شجاعت تان را چرا در این انتخابات نشان ندادید که 
بگویید این آقایان شلوغ کار هستند و از جرگه ما خارجند؟

چون این عقیده شما را نداریم...

نمی دانید؟ صدور  تندرو  را  پایداری  یعنی شما جبهه 
اطلاعیه توسط پایداری ها در قم و توهین و تهمت به آقای 

لاریجانی را تندروی نمی دانید؟
چرا آنها را غلط می دانم نه تندروی.

پس چرا نگفتید آنها اشتباه کردند؟
شان  کنیم؟  جنگ  ما  که  است  این  شما  دیدگاه  از  گفتن 
موتلفه این نیست. ما روش دعوایی را نه تنها با پایداری ها که با 
اصلاح طلبان هم قبول نداریم. ما با دولت آقای خاتمی چطور رفتار 
کردیم؟ با دولت کارگزاران، احمدی نژاد و روحانی چطور رفتار 
کردیم؟ آیا جنگ کردیم؟ نه این مشی موتلفه نبوده و نیست. 
در کشور دو حرکت هست، یکی حرکت اصیل انقلاب اسلامی 

که دقیقا در خط ارزش های امام خمینی و رهبری است. در این 
خط، عافیت طلب، قدرت طلب، باندباز، سازشکار، تندرو، کندرو 

و ...نمی گنجد.

آقای بادامچیان! اجازه بدهید برویم سراغ یک بحث 
دیگر. به هر انتخاباتی که نزدیک می شویم گفته می شود 
کاش حزب داشتیم ولی انتخابات که تمام می شود یادمان 
می رود. شاید بتوان گفت تشکیلاتی ترین حزب موجود 
امروز کشور، حزب موتلفه است که مولفه های یک حزب 
را دارد؛ اما فکر نمی کنید نگاه دینی و اصولگرایانه با تحزب 
نمی خواند؟ مثال میزنم در سال 84 آقای مرتضی نبوی 
تصمیم  اصولگرایان  همه  بود.  اصولگرایان  ائتلاف  عضو 
گرفتند به یک کاندیدا رای بدهند ولی ایشان به فردی 
دیگر رای داد، از او پرسیدند چرا این کار را کردی گفت 
تکلیف شرعی من  جدا از آن چیزی بود که حزب و تشکل 
گفته بود. فکر نمی کنید استناد به تکلیف شرعی زیرآب 

تحزب را در جمهوری اسلامی می زند؟
نه برعکس معتقدم که این تکلیف شرعی حزب را تقویت 
کنند،  می  در خودشان  را هضم  افراد  دنیا  در  احزاب  می کند. 
مخصوصا حزبهای کمونیستی یا نازیست ها. این احزاب به عنوان 
وحدت ایدئولوژیک، تشکیلاتی و سیاسی می گویند عضو حق 
ندارد غیر از آنچه تشکیلات به او می گوید عمل کند. در این 
شورای شهر تهران هم دیدید که این دارودسته ای که قبلا می 
گفتند زنده باد مخالف من چه بلایی سرخانم راستگو آوردند. آیا 
این واقعیت برای یک حزب اسلامی هم صدق میکند؟ نه. حزب 
اسلامی جای اینکه اراده شخص را بگیرد نیست، بلکه به قول آیت 
الله شهید بهشتی به او آشنایی و آگاهی می دهد که بهتر بتواند 
انتخاب کند. چه چیزی را انتخاب کند؟ آنچه که رضای خدا در 
آن است، آنچه منطبق با مصلحت اسلام و مردم است. حالا اگر 
در حزب موتلفه اسلامی ما تصمیم حزبی گرفتیم که مثلا فردا 
هزار نفر باید در تظاهرات شرکت کنند، هرکسی که باورش است 
و یقین دارد که این حضور وظیفه شرعی و الهی اش می آید، 
می آید اما اگر کسی تردید دارد چون مجموعه تشکل را حق و 
حقمدار می داند باید شرکت کند به عنوان آن تکلیف حق مداری 
که دارد. ولی باید برود تحقیق کند که آیا این عمل درست بود یا 
نه. اگر واقعا یقین داشت که این عمل غلط است و یا یقین داشت 
که این حق است اما امروز این حق را نمی تواند به جا بیاورد مثلا 

همسرش مریض است و باید به او برسد...

این مثال خوبی نیست مثلا حزب بگوید بروید به فلانی 
رای بدهید ولی او نمی خواهد...

بگذارید اول حرفم را کامل کنم. این فرد به مسئول مافوقش 
می گوید که من این را حق نمی دانم لذا به این عمل نمی کنم. 
مسئول مافوقش هم به او اجازه می دهد به حقی که می داند 
عمل کند. لذا امام می فرماید شما که خواستید در انتخابات رای 
بدهید پای صندوق رای براساس آنچه خدا تکلیف کرده عمل 
کنید. حالا اگر کسی پای صندوق رای رفت و به آن کسی که ما 
معرفی کردیم رای نداد باید با او دعوا کنیم؟ نه. ممکن است به او 
تذکر بدهیم، حرف بزنیم، بحث کنیم و بگوییم که برادر در بعضی 
از موارد اینکه تو راهت را جدا کنی آسیب دارد اما اگر او صادقانه 
رفته و در قالب وظیفه شرعی اش فکر کرده که باید به بادامچیان 
رای ندهد ما می پذیریم. ما عمل به حقی را که براساس آگاهی و 

ضوابط و معیارها باشد قبول داریم.
همین است که موتلفه در این 50 سال حتی دچار یک انشعاب 
و دعوا نشده است. اختلاف نظر داریم ولی با یک تکلیف بیرون 
می رویم. در انتخابات دوره دوم آقای احمدی نژاد، آقای احمدی 
نژاد با موتلفه همراه نبود که هیچ، حتی در سالگرد شهدای 26 
خرداد موتلفه علی رغم اینکه همه وقت دیدار می دادند او به ما 
این وقت را نداد ولی انتخابات سال 88  گرفتار دو موضوع بود؛ 
یک مساله آقای میرحسین موسوی و حمایت آمریکا. مساله بعدی 

هم احمدی نژاد بود.
روراست می گویم با آیت الله مهدوی کنی که صحبت کردیم 
تا ببینیم چطوری سیاستگذاری کنیم و تکلیف چیست، آیت 
الله مهدوی گفتند این احمدی نژاد شر است اما این میرحسین 
شر بیشتری است پس باید به احمدی نژاد رای بدهیم. من برای 
همین آقای احمدی نژاد در سال 88 در 25 شهر سخنرانی کردم، 
آقای حبیبی هم در 45 شهر سخنرانی کرد. هیچ چی هم به 
موتلفه نداده بود پس چرا این کار را کردیم؟ چون تکلیف شرعی 

مان بود.

این تکلیف حزبی تان بود آقای بادامچیان نه شرعی...
تکلیف حزبی مان هم برمبنای شرع است. احمدی نژاد 22 
مستقل  اگرنامزد  میلیون.   13 میرحسین  آورده،  رای  میلیون 
معرفی میکردیم رای احمدی نژاد با نامزدی که معرفی شده بود 
تقسیم می شد و مثلا 11 میلیون می شد، آنوقت گیر فتنه می 
افتادیم. فتنه ای که از آمریکا بود. پس اینجا انتخاب موتلفه عمل 
به آن تکلیف شرعی بود. آقای غفوری فرد از اعضای حزب ما به 
میرحسین رای داد. به او گفتیم چرا رای دادید گفت رهبری در 
نماز جمعه فرمودند به آنها که صلاحیت شان تایید شده  می 
توانبد رای بدهید من هم به میرحسین رای دادم. گفتیم ولی 
شما که میرحسین را از حزب جمهوری اسلامی می شناختی که 
چطور آدمی است پس چرا باز رای دادی؟ گفت فکر کردم عوض 
شده. بعد هم با صداقت به مردم گفت من به میرحسین رای دادم 
ولی پشیمان هستم. گفتیم خب چرا حالا این را علنی کردی؟ 
گفت می خواستم بگویم تا معلوم شود من اشتباه کردم. این انسان 
اینقدر صادق است. در مصاحبه مطبوعاتی از من پرسیدند که آقای 
غفوری خارج از فهرست کار کرده، گفتم این مثل ماجرای حضرت 

یونس می ماند، ناراحت شده عصبانی شده و رفته...

نظام  که  است  این  من  تصور  نگرفتم،  را  جوابم  من 
حزبی با تکلیف شرعی تعارض دارد، شهید بهشتی می 
گوید حزب یک معبد است و باید کار تشکیلاتی کند، این 
درست است اما وقتی زمان انتخاب می رسد، من می گویم 
این 30 نفری که حزب  تعیین کرده را نمی توانم قبول کنم، 
اصلا در انتخابات ریاست جمهوری نمیتوانم به کاندیدای 
حزب موتلفه رای بدهم، نه فقط من یک نفر، شاید صد یا 
دویست نفر یاحنی بیشتر احساس تکلیف شرعی کردند 
که مثلا به 25 نفر از آن لیست رای بدهند نه همه 30 نفر. 
آن وقت این چه کار حزبی است؟ این چه حزبی است که 

حرفش را نیروهایش نمی خوانند؟

احسنت، اینکه شما می گویید من نمی توانم به این 30 نفر 
رای بدهم، آیا حق اعمال نظرت را داری یا نداری؟ یک زمانی است 
که تشخیص می دهی که چون حزب چیزی را می گوید که اگر 
انجام ندهم آسیب دارد و مثلا فلانی رای می آورد من از روی 

مصلحت و ضرورت به این 30 رای می دهم.

آقای بادامچیان موتلفه با کادرهای های اولیه سازمان 
یا  عضو  وقت  هیچ  نداشته؟  ارتباطی  خلق  مجاهدین 

سمپات موتلفه نبودند؟ 
نه. سال 49 در منزل شهید لاجوردی جمع شدیم. گفتیم 
زیرسازی ها بعد از 15 خرداد انجام شده است و اکنون آمادگی 
داریم که حرکت مسلحانه و سیاسی را گسترش داده و کار جدی 
کنیم. خاطرم هست حتی آن روز ظهر آقای لاجوردی ناهار به 
ما آبگوشت داد. در آن جلسه بحث شد که یک گروه دانشجویی 
هستند که قوی و مسلط هستندو می شود با آنها همراهی کرد. 
اختلاف شد بین ما که آیا با آنها همراهی کنیم یا خودمان عمل 
کنیم. خدمت آیت الله شهید مطهری رسیدیم ایشان فرمودند 
اینها )سازمان مجاهدین( سازمان خوبی هستند اقای طالقانی 
تاییدشان می کند. حتی آقای مطهری هم تایید کرده بود. اقای 
هاشمی، طالقانی و مهدوی هم تایید کردند. منتهی در آن جلسه 
دو بخش شدیم مرحوم آقای شفیق و بعضی های دیگر حاضر 
نشدند و گفتند ما باید از امام بپرسیم و چون امام چیزی به ما 
نگفته و سوال غیرمستقیم هم کردیم آره یا نه نگفتند پس ما 
قبول نداریم. ولی من، شهید اسلامی، اندرزگو، رفیقدوست و ...به 
جلسات آن سازمان رفتیم. من چریک همه جانبه آن سازمان 

بودم. متاسفانه اینها با ما صاف و صادق برخورد نکردند.

پیش چه کسانی رفتید؟
همه شان، حنیف نژاد، بدیع زادگان... در کل معتقدم در بین 
اینها افراد خوب هم بود ولی افکارشان فقاهتی و روحانیتی نبود. 
برخی هم که کلا افکار کمونیستی داشتند.  بدتر از همه اینکه 
صادق نبودند. اینها جهان بینی خودشان را برای من نگفتند. من 
وقتی سال 53 به زندان کمیته مشترک افتادم با صادق زیباکلام 

40 روز انفرادی بودیم. 
در آنجا من او را تخلیه اطلاعاتی کردم. از حرفهای او متوجه 
شدم که سازمان دچار انحراف شده بود. صادق با آنها قاطی شده 
بود و اطلاع داشت ضمن اینکه نمی دانست من چکاره هستم. به 
او گفتم من یک انسان صاف و صادقی هستم و بخاطر خواهرزاده 
شهید امانی بودن به زندان افتاده ام و چند روز دیگر هم آزاد می 
شوم. بعد از انفرادی هم که به بند 5 رفتیم با حسین خراسانی که 
از سران منافقین بود با او هم سلول شدیم از او درآوردم که سازمان 

کاملا منحرف شده است.

حتی تیپ هایی مثل صمدیه لباف و شهید واقفی که...
صمدیه لباف بعدا به سازمان پیوست و جزء نفرات اول نبود.

ولی کادر اصلی بودند.
بله بودند. من هم کشته نشدم اگر کشته شده بودم کادر اصلی 
سازمان می شدم. من هم چریک همه جانبه بودم. رابط من اقای 
خوشدل بود که با ذوالانوار کشته شد. ساواک می دانست من فعال 
هستم ولی چون کسی لو نداده بود نمی دانست که چه کاری 
انجام می دهم؛ بنابراین سران اینها مغرض التقاطی و غیرصادق 
بودند. من در زندان قصر به ابوالفضل کبیر گفتم جهان بینی شما 
این مشکلات را دارد برای من برهان نظم گفت درحالیکه کتاب ها 
و آثارشان را از ما پنهان می کردند از همان ابتدا نفاق وجود داشت 
و قوی هم بود. آنقدر قوی بود که سر همه ما و علما کلاه گذاشتند.

اخیرا خبرهایی درباره دستیگری کشمیری و کلاهی 
مطرح شد که در نهایت مشخص شد درست نبوده و منظور 
از دستگیری عامل دخیل در انفجاز حزب جمهوری یک 
زن بوده است. شما با کشمیری و کلاهی در دوران مبارزات 

آشنایی داشتید؟
نه من با کشمیری که ارتباطی نداشتم و نمی شناختم. اقای 

کشمیری توسط بهزاد نبوی آمده بود.

اصلا قبل از انقلاب کشمیری و کلاهی در سازمان آدم 
های مطرحی بودند؟

نه کلاهی که یک پسربچه جوانی بود و نفوذی در حزب بود 
که آن شب باعث انفجار شد. کشمیری را هم بهزاد نبوی آورده 
بود. کشمیری و تقی محمدی هر دو مامور بودند که انفجار را 
انجام دهند. محمدی میگوید دو سه روز قبل قرار بود من آن 
انفجار را انجام دهم ولی در نهایت کشمیری آن کار را کرد و در 
نهایت کلاهی و کشمیری را فراری دادند. از همان زمان هم تحت 

حفاظت آنها هستند، هر دو هم زنده هستند.

مجلس  رییسه  هیات  انتخابات  از  شما  پیش بینی 
چیست؟ فکر می کنید آقای عارف رای دارد؟

اولا بعید است که نمایندگان فعلی حتی از تیپ اصلاح طلب به 
میل خودشان به عارف رای بدهند. عارف تجربه نمایندگی ندارد 

و تسلط هم ندارد.
اگر عارف رییس مجلس شود طبعا 130 تا 140 نماینده به 
شدت با او مخالفت خواهند کرد خصوصا دوستان طیف پایداری 
که معلوم است به هیچ وجه با عارف کنار نمی آیند. رییسی که 
نصف مجلس با او مخالفت کند می تواند مجلس را اداره کند؟ سال 

بعدش به شدت شکست می خورد. 
از سوی دیگر وقتی او رییس شود که اقای لاریجانی نایب 
رییس نمی شود، در صحن می نشیند. در مجلس یک رییس بالا 
داریم و چندتا کارگردان پایین که صحنه پایین را آنها اداره می 
کنند. حساب کنید که عارف بالا نشسته و دکتر لاریجانی پایین 

را کارگردانی می کند.
من مصلحت نمی دانم که عارف رای بیاورد. حتی مصلحت 
دولت هم نیست خصوصا در یک سال باقیمانده تا انتخابات ریاست 
جمهوری مصلحت است که با لاریجانی باشد والا مجلسی که 
نصفش با دولت مخالف است چطوری می تواند با دولت همکاری 
کند. لاریجانی که باشد این صد و چند نفر با او همراهی می کنند؛ 
بنابراین مصلحت دولت و جریان اعتدال و اصلاح طلب این است 

که لاریجانی رییس شود.

حزب موتلفه برای انتخابات شورای شهر مثل انتخابات 
ریاست جمهوری برنامه دارد؟

بله کار می کنیم. شورای شهری که الان هست نتوانسته خیلی 
کار کند، دعوا، برخورد و مشکلات در آن زیاد است. اگر چمران هم 
رییس نبود که مصیبت بود، اگر قالیباف هم شهردار نبود باز هم 
مصیبت بود. دعوایی که با خانم راستگو کردند به ضررشان تمام 

شد. ما بیشتر باید افراد را معرفی کنیم.

با نگاهی که الان به آقای قالیباف دارید یعنی موتلفه 
موافق است که قالیباف شهردار بماند؟

معلوم نیست نمی شود از الان و قبل از انتخاب شورای شهر 
شهردار را انتخاب کنیم. اول باید اعضای مناسب برای شورای شهر 
معرفی کنیم. بعد از اینکه رای بیاورند. خاطرتان هست که در 

شورای شهر اول چه کار کردند.
حتی معتقدم در این دوره مجلس با این رایی که اصلاح طلبان 
اوردند مگر اینکه با تدبیر عمل کنند والا پایانش همان مجلس 
ششم می شود. همین کاری که سر خانم خالقی درآوردند چه 
بود؟ بی سروصدا موضوع را ول می کردند ولی بنده خدا را گرفتار 
کردند و آبروی او را بردند. حداقل احترام عضوشان را نگه می 
داشتند. اشتباه دوستان دولت هم این بود که این موضوع را مطرح 
کردند؛ و مجبور شدند پرونده را به شورای عالی حل اختلاف قوا 

بفرستند.

گویا نتیجه بررسی آن شورا هم رسما اعلام نشده
چرا اعلام کردند که حق با شورای نگهبان است.

گفت و گو: خبرآنلاین - فاطمه استیری

اسدالله بادامچیان:

مصلحت نیست عارف رئیس مجلس شود اصلاح طلبان بر سر دوراهی بزرگ

»با لاریجانی« یا »بر لاریجانی«؟!
ائتلاف علی لاریجانی و محمدرضا عارف برای ریاست مجلس این روزها از حد گمانه زنی های 
رسانه ای فراتر رفته و به موضع گیری های رسمی اطرافیان در نفی و یا تایید آن رسیده است. 
در این میان اصلاح طلبان نیز بر سر دوراهی بزرگی قرار گرفته و باید به سود و ضرر انتخاب 
تاکتیکی »با لاریجانی« یا »بر لاریجانی« بیندیشند. شاید بتوان تعیین ریاست مجلس دهم را 
به سال ابتدایی مجلس هشتم و رقابت میان لاریجانی و حداد عادل تشبیه کرد که در آن زمان 
جلسات متعدد درون جناح اصولگرا برای تعیین ریاست تشکیل و درنهایت منتج به ریاست 
لاریجانی شد، این بار هم تاریخ در رقابت بین لاریجانی و عارف تکرار شده است با این تفاوت که 
رقابت بین دو جریان سیاسی شکل گرفته است. رقابت بین اصلاح طلبان و اصولگرایان برای در 
دست گرفتن ریاست مجلس آن هم بعد از این که اصلاح طلبان در سه دوره گذشته اکثریتی را 
در مجلس نداشته اند و اصولگرایان نیز با داشتن اکثریت در این دوره ها حاضر به از دست دادن 
جایگاه خود نیستند از اهمیتی خاص برخوردار شده است و شاید بتوان حتی آن را مقدمه ای 
برای انتخابات ریاست جمهوری دوازدهم دانست. نزدیکان دو گزینه مطرح برای ریاست 
مجلس بعد از اعلام نتایج انتخابات، لابی های شان را با برگزاری جلسات خصوصی و رسمی 
شروع کردند تا جایی که در یک روز با برگزاری نشستی سراسری با حضور منتخبان تعداد 
حامیانشان را به رخ رقیب کشیدند. برگزاری این جلسه آن هم بعد از هماهنگی بین لاریجانی 
و عارف برای تغییر ساعت نشست فراکسیون امید و نداشتن تداخل با همایشی جهت آشنایی 
منتخبان با کار مجلس جرقه ائتلاف میان آن ها را زد. جرقه ای که با پاسخ عارف مبنی بر این که 
»هیچ توافقی با لاریجانی درباره ریاست مجلس دهم نشده است« رو به خاموشی رفت و بعد از 
آن در برهه ای دیگر با این توضیح که »حق ندارم به خواست مردم بی توجهی کنم و مطمئنا بر 
اساس مطالبه اکثریت جامعه که به دنبال تغییر در مجلس بودند عمل می کنم زیرا اگر بخواهیم 
به خواست مردم بی اعتنا باشیم آیندگان درباره ما داوری خوبی نخواهند کرد.« خاموش شد. آن 
طرف میدان هم هنوز لاریجانی هیچ واکنشی به انتخاب رییس مجلس دهم نداشته است و به 
نظر می رسد ترجیح می دهد این موضوع را در سکوت رسانه ای و با روش های خود دنبال کند. 
در این بین برخی از منتخبان اصلاح طلب موضع دیگری نسبت به ائتلاف دارند؛ از جمله این 
افراد مسعود پزشکیان کاندیدای نایب رییسی مجلس دهم است که در گفت وگو با ایسنا با بعید 
دانستن ائتلاف و دادن احتمال 50 درصدی برای ریاست هر کدام از این افراد در عین حال 
گفت که دو طرف باید به منظور جلوگیری از تنش با یکدیگر ائتلاف کنند، خودشان وضعیت را 
بسنجند و به نفع دیگری کنار بکشند. از طرف دیگر جهانبخش محبی نیا از منتخبان اصولگرای 
مجلس دهم و کاندیدای نایب رییسی نیز در گفت وگو با ایسنا با وجود بعید دانستن ائتلاف 
لاریجانی و عارف با توجه به آرایش سیاسی اصولگرایان و اصلاح طلبان و ورود آن ها به عرصه 
رقابت در جلسه علنی در عین حال رخ دادن این ائتلاف را در عالم سیاست بعید نداست و 
گفت که شاید این ائتلاف در دقایق پایانی برای کم شدن تنش های سیاسی و حرکت مجلس 
به سمت کار کارشناسی رخ دهد. اهمیت ائتلاف لاریجانی و عارف را می توان از این جهت 
دانست که با کنارکشیدن هر کدام به نفع دیگری ترکیب هیات رییسه، معاونان و بدنه مجلس 
تغییر می کند و حتی کار به رقابت برای تعیین روسای کمیسیون ها کشیده می شود، موضوعی 
که به وضوح در مجلس نهم مشاهده شد به طوری که بعد از ریاست لاریجانی به خصوص 
در سال اول اکثرا ترکیب هیات رییسه مجلس و روسای کمیسیون ها به نفع افراد نزدیک به 
لاریجانی تمام شد. در مجلس دهم این گمانه زنی ها وجود دارد که اگر عارف به نفع لاریجانی 
کنار بکشد کاندیداتوری سایر منتخبان نزدیک به طیف اصولگرا منتفی خواهد شد و هر دو 
جناح سهمی از هیات رییسه و حتی معاونان مجلس و روسای کمیسیون ها خواهند داشت. 
نزدیکان به جبهه اصولگرایی می گویند اگر عارف به نفع ریاست لاریجانی کنار بکشد حداقل 
یکی از نواب رییس اصلاح طلب خواهند شد و به دنبال آن روسای کمیسیون ها نیز بین دو 
جریان تقسیم خواهد شد. در مقابل اگر این ائتلاف صورت نگیرد اصولگرایان تمام قد وارد 
گود رقابت انتخاباتی هیات رییسه می شوند. برای انتخاب نایب رییسی از گزینه هایی همچون 
بروجردی، حاجی بابایی، محبی نیا، دهقان و کوهکن نام برده می شود. همچنین یوسفیان ملا، 
فرهنگی، مصری، منادی، دهقان و کوهکن نیز برای کاندیداتوری در سایر ارکان هیات رییسه 
مطرح هستند. در آن طرف میدان در جبهه اصلاح طلبی شرایط دیگری مطرح است. بخش 
عمده ای از بدنه اصلاح طلبان معتقدند که عارف به دلیل اقبال مردم در انتخابات تهران و به 
دنبال آن تاثیر حمایتش از سایر کاندیداهای منتسب به لیست امید در رای آن ها، رای لازم 
برای ریاست مجلس را دارد و دیگر دلیلی برای کنار کشیدن او از رقابت وجود ندارد. در مقابل 
عده ای از این جبهه بی میل به ریاست لاریجانی نیستند. این منتخبان کسانی هستند که با 
حمایت لیست امید توانسته اند رای مردم را جلب کنند و علی رغم این که باید به رای مردم 
و تعهدشان برای رای به عارف آن هم حداقل تعهد اخلاقی پایبند باشند ولی رویه دیگری را 
در پیش گرفته اند. در جبهه اصلاح طلبی از پزشکیان، تاج گردون، تابش، کواکبیان و حضرتی 
برای نایب رییسی نام برده می شود و علاوه بر این افراد جلودارزاده نیز برای کاندیداتوری سایر 
ارکان هیات رییسه مطرح است. گویی تنها گزینه ی مستقل ها برای ریاست و نایب رییسی 
مجلس علی مطهری است که به نظر می رسد از اقبال هر دو جریان اصلاح طلب و اصولگرا نیز 
برخوردار باشد. هم چنین به نظر می رسد تعیین ترکیب 12 عضو هیات رییسه منوط به ائتلاف 
بین لاریجانی و عارف و یا حضور جداگانه هر کدام از آن ها در عرصه رقابت است. برای فهمیدن 
این موضوع باید تا 9 خرداد زمان برگزای اولین جلسه رسمی و علنی مجلس دهم صبر کرد.

آگهی های نوبتی 3 ماهه چهارم سال 94  اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
بموجب ماده 12 قانون ثبت اسناد و ماده 59 اصلاحی آئین نامه مربوط املاکی که در 3 ماهه 
چهارم سال 94 تقاضای ثبت آن پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی 
نشده و هر آنچه طبق آراء هیات نظارت و دستور اداری آگهی های نوبتی آن باید تجدید شود بشرح 

ذیل آگهی میشود.
الف( املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت 
مقرر آگهی نشده و مدت اعتراض آنها از تاریخ اولین نوبت این آگهی به مدت 90 روز می 

باشد.
اول: بخش یک ثبت قم

پلاک 3647/1 اصلی خانم حوری خاکی تمامی ششدانگ یکبابخانه واقع در بخش یک ثبت قم
پلاک 3647/2 اصلی آقای حسن خاکی تمامی ششدانگ یکبابخانه واقع در بخش یک ثبت قم

پلاک 10835/66 اصلی خانم ربابه وفایی تمامی ششدانگ یکبابخانه واقع در بخش یک ثبت قم
پلاک 10921 اصلی شرکت تعاونی مسکن آسمان شهر هلیا تمامی 294 متر مربع مشاع از 

ششدانگ یک قطعه زمین با کاربری دایر مزروعی واقع در اراضی شریفه بیگم بهاءالدینی
پلاک 11027 اصلی آقای مجید سپهری فر و خانم اشرف دلال موسوی بالمناصفه و مشاعا حدود 
قطعه 54 افرازی تمامی 1/41 سهم مشاع از 240 سهم ششدانگ قطعه زمین واقع در خیابان 

هنرستان انتهای 16 متری بیگدلی جنب شهرک ولایت
پلاک 11224 اصلی وراث مرحوم غلامعلی ولی تمامی 3 سهم مشاع از 11 سهم از 13 سهم 
ششدانگ پلاک 11224 اصلی که نقل و انتقالاتی نیز داشته که آگهی های نوبتی آن از قلم افتاده 

است واقع در بخش یک ثبت قم.
پلاک 11224/49 اصلی آقای حیدر سکوت تمامی ششدانگ یکباب ساختمان خریداری مع 
الواسطه از وراث مرحوم غلامعلی ولی که آقای غلامعلی ولی متقاضی ثبت پلاک 11224 اصلی می 

باشد که آگهی های نوبتی آن از قلم افتاده است واقع در بخش یک ثبت قم.
پلاک 11231/15 اصلی آقای سید حسین نیکوکار شعبانی تمامی ششدانگ یکباب ساختمان واقع 

در خیابان کاسه گران کوچه 9
پلاک 11238/42 اصلی آقای سجاد پناهی تمامی ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا 

شده واقع در بخش یک ثبت قم
پلاک 11556/35 اصلی آقای علی اصغر انبارداران تمامی ششدانگ یکباب ساختمان واقع در بخش 

یک ثبت قم
پلاک 11787/13 اصلی آقای حسن دستوری تمامی یکباب خانه واقع در خیابان صدوقی 20 متری 

فجر کوچه دوم سمت راست کوچه سوم پ 27
پلاک 11959 اصلی آقای محسن علی بیگی تمامی ششدانگ یک قطعه زمین در مجاورت پلاک 

10614/351 اصلی واقع در بلوار امین کوچه 10 شهید صفاری پ 163 
دوم: بخش 4 قم

پلاک 1/454 اصلی آقای حسن اراضی تمامی 5 سهم از 40 سهم ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی واقع در بخش 4 ثبت قم )جمکران(

پلاک 12/916 اصلی آقایان غلامرضا و ابوالفضل کرمانی بالمناصفه تمامی ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی واقع در بخش 4 ثبت قم

پلاک 44/3810 اصلی آقای مسیب جلالی یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده واقع در بخش 
4 ثبت قم قنوات 14 متری شهداء کوچه شهید مطهی بن بست اول سمت راست

سوم: بخش 9 قم
پلاک ثبتی فروعات 157 و 158 و 396 و 679 و 895 و 911 همگی از 127 اصلی آقاجان محمد 
رضایی تمامی ششدانگ هر یک از دو قطعه باغ و چهار قطعه زمین به شماره های مذکور واقع در 

روستای زواریان که آگهی های نوبتی آن از قلم افتاده است.
ب( آگهی اصلاحی املاک که طبق آراء هیات نظارت و دستور اداری آگهی آنها باید تجدید 

شود فقط در یک نوبت منتشر و مدت اعتراض آنها از تاریخ انتشار آگهی 30 روز میباشد.
اول: بخش یک قم

پلاک 9464/2/18 اصلی آقای کاظم کجائی نسبت به 4 دانگ و خانم صغری قاسم زاده نسبت به 2 
دانگ مشاع از ششدانگ یکبابخانه واقع در بخش یک قم اراضی عمار یاسر کوچه 31 کوچه 13 پ 6 

که بعلت اشتباه در آگهی های نوبتی قبلی به دستور اداری تجدید می شود.
دوم: بخش 5 قم

پلاک 288 اصلی دولت جمهوری اسلامی ایران ششدانگ هر یک از قطعات اراضی موات و بایر 
بلامالک واقع در محدوده ثبتی بخش 5 قم دهستان قهستان که بعلت اشتباه در آگهی های نوبتی 
به دستور اداری آگهی اصلاحی منتشر می گردد. لذا به موجب ماده 16 قانون ثبت اسناد و املاک 
چنانچه اشخاص نسبت به املاک ذکر شده در این آگهی اعتراض داشته باشند باید از تاریخ اولین 
نوبت انتشار این آگهی نسبت به دریف )الف( تا مدت 90 روز و آنهائیکه طبق آراء هیئت نظارت و 
دستور اداری تجدید آگهی شده ردیف )ب( به مدت 30 روز اعتراض خود را با اخذ رسید به این اداره 
تسلیم نمائید. همچنین طبق ماده 17 قانون مذکر در صورتیکه قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه 
شده باشد طرف دعوی با متقاضی ثبت باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف مدت مرقوم 
تسلیم نمایند اعتراضات یا گواهی طرح در دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل شده باشد بلااثر است و 
طبق قسمت اخیر ماده 16 قانون ثبت و تبصره ماده 17 رفتار خواهد شد جمعا به موجب تبصره ماده 
واحده مصوب 73/2/15 اعتراض به تقاضای ثبت و تحدید حدود موضوع مواد 16 و 20 قانون ثبت 
می باید توسط معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به 
مرجع ذیصلاح قضایی صورت پذیرد. این آگهی نسبت به ردیف )الف( در دو نوبت به فاصله 30 روز و 

نسبت به ردیف )ب( یک نوبت در یکی از روزنامه های قم چاپ و منتشر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 95/2/1 نوبت دوم: 95/3/1 
جعفر کاظمی – رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم
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مهدى امت من كسى است كه 
هنگام پر شدن زمین از بیداد و ظلم

آن را پر از قسط و عدل خواهد كرد. 

شنبه - اول خردادماه 1395 - سال نوزدهم - شماره  4006

نیمه شعبان منطقه پنج  زائرین  از ستاد تسهیلات  شهردار قم 
شهرداری بازدید کرد.

دکتر سقائیان نژاد دراین بازدید با تاکید بر لزوم استفاده از ظرفیت 
بسیج برای ارائه خدمات به زائرین اظهار کرد: نیروهای بسیج نیروهای 
بسیار با انگیزه ای هستند و بدون شك حضور آنها در برپایی جشن های 
نیمه شعبان و ارائه خدمات به زائرین می تواند موجب هرچه باشکوه 

برگزار شدن این مناسب بزرگ شود.
شهردار قم با بیان اینکه برخی از زائران از خارج کشور به قم می آیند 
گفت: بزرگداشت نیمه شعبان به اندازه ای برای شعیان مهم است که 
شاهد حضور زائران از کشورهای مختلف در قم هستیم به همین دلیل ما 

نیز باید با تمام توان خود به خدمت رسانی بپردازیم.
سقائیان نژاد تاکید کرد: ما باید خود را جاروکش شهر کریمه بدانیم 
با همه فشارها و کمبودها بسازیم. اگر با این روحیه وارد کار شویم حتما 

خدا نیز نیروی ما را دو چندان می کند.
وی با اشاره به ماجرای تاریخی جالوت و طالوت گفت: در ماجرای 
جالوت و طالوت می خوانیم کسانی که دستور خدا را انجام دادند و به رغم 
تشنگی زیاد آب نخوردند توانستند بر لشکری بسیار بزرگ تر از خود پیروز 
شوند. ما هم باید با تحمل سختی ها بتوانیم رضایت خداوند را جلب کنیم.

مدیرکل نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری شهرداری قم:
آماده سازی 150 هکتار پارکینگ

مدیرکل نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری شهرداری قم نیز 
در این بازدیداز آماده سازی 150 هکتار پارکینگ خبر داد و افزود: امسال 
چندین هکتار پارکینگ به محدوده سال گذشته افزوده شد تا شاهد هیچ 

گونه مشکلات ترافیکی نباشیم.
سیدمحسن میرهادی گفت: همه دستورات ابلاغی انجام شده اند و 
اقدامات لازم در زمینه های گوناگون صورت پذیرفته اند. وی از آماده سازی 
150 هکتار پارکینگ خبر داد و افزود: امسال چندین هکتار پارکینگ به 
محدوده سال گذشته افزوده شد تا شاهد هیچ گونه مشکلات ترافیکی 

نباشیم. 
مدیرکل نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری شهرداری قم ادامه 
داد: این پارکینگ ها توانایی پذیرش 35 هزار خودروی سواری و دو هزار 

اتوبوس را دارند. 
وی افزود: تا کنون 12 ستاد خدماتی با مدیریت شهرداران مناطق 
ایجاد کردیم. میرهادی تصریح کرد: مدیریت پارك سوارها و پیگیری 
اموری همچون خط کشی و روشنایی به عهده مسئولین پارکینگ ها 

می باشد و طی بازدید شبانه وضعیت کنونی شان را مورد بررسی قرار 
دادیم. مدیرکل نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری شهرداری قم 
اضافه کرد: برای فراهم کردن نیازهای زائران در 30 نقطه شهر کانکس 
آب و یخ برپا شده است. میرهادی از آغاز فعالیت ستاد گمشدگان خبر 
داد و گفت: با توجه به حضور میلیون ها مسافر در نیمه شعبان در قم، 

فعالیت ستاد گمشدگان را از امروز آغاز کردیم. 
وی با بیان اینکه مسائل بهداشتی ایستگاه های صلواتی مورد کنترل 
است ابراز کرد: همه ایستگاه های صلواتی پیش از آغاز فعالیت باید تعهد 
بدهند که مسائل بهداشتی را رعایت می کنند تا مجوز برپایی ایستگاه 

را دریافت کنند. 
مدیرکل نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری شهرداری قم اضافه 
کرد: اطلاع رسانی های لازم برای یافتن آدرس ها از راه نصب بنر و پخش 
بروشور در حال انجام است. میرهادی به برپایی سرویس های بهداشتی 
در پارك ها اشاره کرد و گفت: یك هزار و 119 سرویس بهداشتی در پارك ها 

برپا شده اند. وی با اشاره به اعمال محدودیت های ترافیکی تصریح کرد: 
جلسات متعددی با پلیس راهور برگزار کردیم تا با اعمال محدودیت های 

ترافیکی شاهد مشکلی در این زمینه نباشیم. 
مدیرکل نظارت و هماهنگی امور خدمات شهری شهرداری افزود: 
نیروهای آتش نشانی نیز در ورودی های شهر و همچنین در محدوده 

اطراف مسجد جمکران مستقر شده اند.

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم:
راه دسترسی به پارکینگ ها را آسان نمود ه ایم

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم نیز در این بازدید 
گفت: در سال های گذشته زائرانی که در نیمه شعبان به قم می آمدند که 
به دلیل دسترسی سخت به پارکینگ ها دچار مشکل می شدند به همین 
دلیل امسال تلاش کردیم که راه دسترسی به پارکینگ ها را آسان کنیم.

امیر سامع ظهر از همکاری با بخش خصوصی برای تهیه آب، نان و یخ 

خبر داد و گفت: با همکاری بخش خصوصی توانستیم آب، نان و یخ مورد 
نیاز مسافران را فراهم کنیم تا با قیمت ارزان در اختیارشان قرار بدهیم.

سامع با اشاره به فعالیت های انجام شده برای اطلاع رسانی اظهار کرد: 
بروشورها و کارتهایی با سه زبان فارسی، انگلیسی و عربی تهیه شده اند که 

جهت اطلاع رسانی و راهنمایی به زائران ارائه می شود.
همچنین وحید وزیری راد نیز در این بازدید طی سخنانی ابراز کرد: 
مردم، با انگیزه فراوان در حال اجرای برنامه های نیمه شعبان هستند 
و ما می خواهیم با ارائه لوح تقدیر به برخی از فعالان این عرصه از آنها 

تجلیل کنیم.
 مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم با اشاره به نقش مردم در 
برپایی جشن های نیمه شعبان اظهار کرد: نقش مردم در این روزها بسیار 
مهم است و ما باید نقش هدایت گری و مدیریت را بر عهده داشته باشیم 

چون بیشترین کارها توسط مردم انجام می شوند.
وی از برنامه بازدید از محله های شاخص خبر داد و گفت: جمعی 
از مسؤولان شهرداری در نیمه شعبان از محله های شاخصی همچون 

خیابان های آذر و چهارمردان بازدید خواهند کرد.
وزیری راد با بیان اینکه بدون مردم نمی توانیم پیشرفت کنیم تصریح 
کرد: ما به سراغ ریش سفیدان و پیرغلامان محله های مختلف رفتیم و 
امکانات لازم برای برپایی ایستگاه های صلواتی و مراسم را در اختیارشان 

نهادیم.
مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم تاکید کرد: همه پرسنل 
شهرداری خالصانه و با همه نیروی خود مشغول کار هستند تا رضایت 

خدا و مردم فراهم شود.

شهردار منطقه 5 قم:
همه ما در پی جلب رضایت امام زمان )عج( هستیم

همچنین احمد ترکمن شهردار منطقه 5 قم نیزدر این بازدید گفت: 
با توجه به واقع شدن مسجد مقدس جمکران در منطقه پنج، ما همه 
نیروهایمان را برای ارائه خدمات به بهترین شکل در ایام نیمه شعبان 

بسیج کردیم. 
شهردار منطقه پنج قم به ایجاد هماهنگی های لازم میان دستگاه های 
گوناگون اشاره کرد و افزود: هماهنگی های لازم میان شهرداری منطقه 
پنج قم و دستگاه هایی همچون پلیس و آتش نشانی انجام شده  و 
امیدواریم بتوانیم این روزها را به خوبی و با موفقیت پشت سر بگذاریم. 
وی افزود: همه ما در پی جلب رضایت امام زمان )عج( هستیم و از خدا 

توفیق رسیدن به این امر را خواستاریم.

شهردار قم تاکید کرد:

استفاده از ظرفیت بسیج جهت ارائه خدمات به زائران نیمه شعبان

اخبـــار
همزمان با ایام نیمه شعبان؛

بیمارستان سیار عاشقان ولایت 
در مسجد جمکران برپا شد

 همزمان با فرارسیدن ایام نیمه شعبان سالروز ولادت حضرت مهدی )عج( 
بیمارستان سیار با عنوان عاشقان ولایت در مسجد مقدس جمکران دایر  شد.

 معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم در در رابطه با فعالیت این دانشگاه 
همزمان با ایان نیمه شعبان، گفت: بیمارستان سیار با عنوان عاشقان ولایت با 
ظرفیت 50 بیمار در ایام نیمه شعیان در شبستان مسجد مقدس جمکران دایر 
می شود تا بتوانیم به بهترین نحو ممکن به زائران خدمات رسانی کنیم. محمدرضا 
مظفری  بیان داشت: این بیمارستان سیار دارای بخش هایی از جمله تریاژ، بستری 
مردان و زنان، بخش ویژه، اتاق عمل جراحی و سرپایی، داروخانه و همچنین 

آزمایشگاه است که با دایر کردن آن خدمات مطلوب به زائران ارائه می شود. 
معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: با برنامه ریزی های صورت گرفته 
تمامی کادر درمانی این بیمارستان توسط پزشکان و پرستاران بیمارستان های 

دانشگاه علوم پزشکی قم تامین خواهند شد. 
مظفری با بیان اینکه محل استقرار این بیمارستان سیار در یکی از شبستان های 
مسجد مقدس جمکران خواهد بود، گفت: با توجه به ازدحام جمعیت در ایام نیمه 
شعبان و همچنین مسدود شدن راه های ارتباطی و شلوغی مسیرها، این بیمارستان 
می تواند نیازهای عمده بیماران را برطرف کند. وی گفت: بیمارستان سیار عاشقان 
ولایت از روز شنبه اول خرداد ماه دایر و فعالیت آن تا روز یکشنبه 2 خرداد ماه 

ادامه خواهد داشت.
آمادگی کامل مراکز درمانی همزمان با نیمه شعبان

معان درمان دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: با هماهنگی های صورت گرفته 
در صحن اصلی مسجد مقدس جمکران چهار پایگاه سلامت دایر می شود 
که دو پایگاه توسط هلال احمر و دو پایگاه نیز توسط بسیج جامعه پزشکی 
خدمات رسانی خواهند نمود. مظفری در خصوص اقدامات این معاونت در ایام 
نیمه شعبان گفت: به منظور خدمات رسانی مطلوب تر به زائران نیمه شعبان، با 
روسای بیمارستان های استان به منظور برقراری آمادگی کامل، جلساتی را برگزار 
کرده ایم و آماده خدمات رسانی هر چه بهتر به زائران خواهیم بود. وی افزود: 
همچنین با مسئولان دو بیمارستان علی ابن ابی طالب )ع( و حضرت ولیعصر 
)عج( نیز جلساتی را برگزار کردیم تا بتوانیم از خدمات این دو بیمارستان نیز به 
صورت ویژه استفاده کنیم که البته در کنار آن بیمارستان شهید بهشتی و نکویی 
نیز در آمادگی کامل به سر می برند. معان درمان دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: 
در این بیمارستان ها متخصصان بیهوشی، قلب، داخلی و جراحی به صورت مقیم 
در روزهای شنبه و یکشنبه حضور خواهند داشت و از نظرات تجهیزات درمانی 
نیز تمامی بیمارستان مجهز شده اند. مظفری ابراز داشت: همچنین جلسه ای با 
مدیرعامل هلال احمر استان نیز داشته ایم و بر تجهیز و آمادگی نیروهای هلال 

احمر نیز در این جلسه تأکید شد. 
وی گفت: با هماهنگی های صورت گرفته در صحن اصلی مسجد مقدس 
جمکران چهار پایگاه سلامت دایر می شود که دو پایگاه توسط هلال احمر و 
دو پایگاه نیز توسط بسیج جامعه پزشکی خدمات رسانی خواهند کرد. معاون 
درمان دانشگاه علوم پزشکی قم بیان داشت: علاوه بر این، بیمارستان سیار نیز 
در مسجد مقدس جمکران دایر شده که فعالیت خود را پیش از نیمه شعبان 
آغاز خواهد کرد. مظفری از هماهنگی با معاونت های درمان دانشگاه های علوم 
پزشکی سایر استان ها نیز خبر داد و گفت: با استان های تهران، البرز، مرکزی 
و همچنین شهر کاشان هماهنگی شده که در صورت نیاز بتوانیم از ظرفیت و 

کمک آنها نیز استفاده کنیم.
استقرار 10 دستگاه آمبولانس در مسجد مقدس جمکران

معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم گفت: در مسجد 
مقدس جمکران نیز 10 دستگاه آمبولانس مستقر خواهند شد که علاوه بر آن 
پنج دستگاه متورلانس نیز فعالیت می کنند که علاوه بر مسجد مقدس جمکران، 
اطراف حرم مطهر و همچنین بلوار پیامبر اعظم )ص( را نیز پوشش می دهند. 
مهدی فراهانی با اشاره به اقدامات و برنامه های اورژانس 115 قم در ایام نیمه 
شعبان گفت: اورژانس 115 قم در این ایام در کنار همه دستگاه ها خدمات رسان 
فعالیت داشته و تلاش خواهد کرد به زائران خدمات رسانی کند. وی عنوان داشت: 
38 پایگاه اورژانس شهری و جاده ای در سطح استان فعال است و با توجه به پیش 
بینی تعطیلات، اورژانس از روز پنجشنبه به صورت ویژه فعالیت خواهد کرد. معاون 
مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم گفت: در مسجد مقدس 
جمکران نیز 10 دستگاه آمبولانس مستقر خواهند شد که علاوه بر آن پنج دستگاه 
متورلانس نیز فعالیت می کنند که علاوه بر مسجد مقدس جمکران، اطراف حرم 
مطهر و همچنین بلوار پیامبر اعظم )ص( را نیز پوشش می دهند. فراهانی در 
خصوص زمان فعالیت اورژانس 115 قم گفت: ما آمادگی داریم که از روز پنجشنبه 
فعالیت خود را آغاز کنیم اما حضور اورژانس 115 از زمانی خواهد بود که مردم از 
جشن های نیمه شعبان در مسجد مقدس جمکران استقبال کنند. وی گفت: در 
کنار همه این مسائل اتوبوس آمبولانس اورژانس 115 قم نیز در این ایام در میدان 
مسجد مقدس جمکران حاضر خواهد بود که در صورت نیاز به زائران خدمات 
رسانی کند. معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی استان قم به فعالیت 
بالگرد 115 قم اشاره کرد و گفت: این بالگرد نیز آماده اجرای ماموریت بوده و در 

صورت نیاز در مسجد مقدس جمکران استقرار خواهد یافت.
استقرار 6 داروخانه اطراف مسجد مقدس جمکران

معاون غذا داروی دانشگاه علوم پزشکی قم تصریح کرد: به منظورارائه خدمت 
به زائران، 6 داروخانه اطراف مسجد مقدس جمکران به صورت کشیک در ایام 
نیمه شعبان فعال خواهند بود و به ارائه خدمات می پردازند. سید محمد میلانی 
در خصوص برنامه ریزی های صورت گرفته توسط این معاونت در نیمه شعبان 
گفت: جلساتی مختلفی را در این زمینه برگزار کردیم تا بتوانیم در تامین دارو 
و همچنین رفع مشکلات زائران گام برداریم. وی عنوان داشت: یکی از برنامه 
های تأمین ذخیره دارویی توسط مراکز درمانی در بیمارستان ها بوده که انجام 
و مکاتبات نیز صورت گرفته است. معاون غذا داروی دانشگاه علوم پزشکی قم 
از تامین ذخیره سرم برای ایام نیمه شعبان خبر داد و گفت: اقدامات لازم در 
این زمینه انجام و دپوی داروی مورد نیاز انجام شده است. میلانی تصریح کرد: 
به منظورارائه خدمت به زائران، 6 داروخانه اطراف مسجد مقدس جمکران به 
صورت کشیک در ایام نیمه شعبان فعال خواهند بود و به ارائه خدمات می 
پردازند. وی عنوان داشت: همچنین داروخانه در بیمارستان سیار عاشقان ولایت 
نیز در مسجد مقدس جمکران دایر خواهد بود تا بتواند به صورت مطلوب خدمات 
رسانی کند. معاون غذا داروی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: یکی از اقدامات 
صورت گرفته دپوی سرم تزریقی بود که در کنار داروخانه سیار مسجد مقدس 
جمکران انجام شده است. میلانی افزود: در خصوص آزمایشگاه های کنترل 
کیفی نیز برنامه آنکال و کشیک خواهیم داشت تا بتوانیم آزمایشگاه حوزه مواد 

غذایی معاونت غذا و دارو را نیز در این ایام فعال نگه داریم.

قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری عنوان کرد:

تعریف الگوی سه جانبه 
سرمایه گذاری در شهر قم

قائم مقام شهردار قم در امور سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی گفت: 
الگوی سه جانبه تعریف شده که شامل فاینانس خارجی، شهرداری و بخش 
خصوصی است، شهرداری در این الگو در حد زمین، عوارض و فراهم کردن بستر 

حضور سرمایه گذار خارجی نقش دارد.
محمدرضا معرفت در همایش تحلیل فرصت های سرمایه گذاری شهر قم با 
اشاره به اهمیت سرمایه گذاری برای شهر قم اظهار کرد: هدف از سرمایه گذاری 
رونقی است که در شهر به ویژه بلوار پیامبر اعظم ایجاد می شود، در عوض 
سرمایه گذار سرمایه خود را به نتیجه می رساند. وی خاطرنشان کرد: سرمایه گذاران 
بخش هتل در قم فعال هستند، مذاکرات 80 درصد پیش رفته و اگر به نتیجه 
برسد سبك جدیدی از تجارت در قم راه اندازی می شود. قائم مقام شهردار قم در 
امور سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی با اشاره به مباحث اقامتی در بحث بلوار 
پیامبر اعظم گفت: تسهیلات ویژه ای در زمینه پرداخت بهای زمین و عوارض در 

نظر گرفته شده که به سرمایه گذاران داده می شود. 

شهردار منطقه شش قم:

ورودی قم - جعفریه ساماندهی می شود
شهردار منطقه شش قم گفت: ورودی شهر قم از محور جعفریه تا پایان تیرماه 

سالجاری ساماندهی می شود.
سیدمحمد موسوی منش در گفتگو با شهرنیوز با بیان اینکه سه پروژه عمده 
در منطقه شش شهری قم مورد توجه هستند، اظهار کرد: پروژه ساماندهی 
ورودی قم از شهر جعفریه در اولویت فعالیت های شهرداری منطقه شش قرار 
دارد. وی با اشاره به اینکه کلیات طرح ساماندهی ورودی شهر قم از محور جعفریه 
در اواخر سال گذشته و اوایل سال جاری نهایی شد، اضافه کرد: پس از تصویب 
کلیات، طراحی ها و برآوردهای لازم انجام شد. شهردار منطقه شش قم با بیان 
اینکه شهرداری با اجرای برخی امور از سوی کارشناسان شهرداری، هزینه اجرای 
این پروژه را کاهش داده است، خاطرنشان کرد:  تملك 14 پلاك در این محل باقی 
مانده است که تملك برخی از آنها مستلزم اجرای ماده 8 قانون شهرداری ها است.

حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی ریئس 
جمهور صبح روز گذشته در سفری یکروزه و غیر رسمی به 
قم آمد. وی علاوه بر زیارت حرم مطهر حضرت معصومه )ع( 
با تعدادی از مراجع معظم تقلید دیدار و گزارشی از فعالیت 
های دولت ووضعیت کشور ارائه و از رهنمودها و توصیه های 
آن بزرگواران بهره مند شد. حجت الاسلام والمسلمین دکتر 
حسن روحانی در بدو ورود به قم از سوی استاندار و جمعی 
از مقامات ارشد محلی مورد استقبال قرار گرفت. رحمانی 
فضلی وزیر کشور، دکتر محمد نهاوندیان رییس دفتر رییس 
جمهوری، حجت الاسلام والمسلمین انصاری معاون پارلمانی 
رییس جمهور، شریعتمداری معاون اجرایی رییس جمهوری 
و آشنا مشاور رسانه ای رییس جمهوری، دکتر روحانی را در 

این سفر همراهی می کردند.

آیت الله صافی گلپایگانی:
دعاگوی رییس جمهوری و مسئولان دولت هستم

وی در اولین برنامه سفر خود با حضور در بیت آیت الله 
صافی گلپایگانی با این مرجع تقلید دیدار و گفتگو کرد. آیت 
الله صافی گلپایگانی در این دیدار با با تبریک اعیاد شعبانیه 
و میلاد حضرت صاحب الزمان )عج( به رییس جمهوری و 
آرزوی توفیق برای دولتمردان در مسیر خدمت به مردم و 
تعالی کشور، با تاکید بر لزوم عدم اختلاف و تفرقه و رعایت 
اتحاد و همدلی در کشور برای پیشبرد امورگفت: حفظ این 
روحیه امیدواری در مردم حائز اهمیت است و مطمئن 
هستیم که مشکلات با حسن تدبیر جنابعالی برطرف خواهد 
شد و همواره دعاگوی رییس جمهوری و مسوولان هستم. 
این مرجع تقلید افزود: خوشبختانه با اقدامات و تلاش های 
دولت و حسن تدبیر رییس جمهوری، مردم نسبت به بهبود 
شرایط بسیار امیدوارتر از گذشته شده اند و مطمئنا با تلاش 
بیشتر و تدبیر شما، مشکلات برطرف خواهد شد. وی با اشاره 
به لزوم مراقبت از رعایت قوانین شرعی و حفظ احکام اسلام 
در مناسبات سیاسی و اجتماعی در کشور، بر ضرورت ادامه 
سیاستهایی که به ثبات، آرامش و امنیت مردم منطقه بویژه 

در سوریه، عراق و یمن منجر می شود، تاکید کردند.

حضور فعال در صحنه های بین المللی ضروری است
آیت الله صافی گلپایگانی توسعه روابط با دیگر کشورها را 
ضروری و مهم برشمردند و خاطرنشان کرد: باید در مجامع 
بین المللی حضور و مشارکتی فعال داشته باشم و به گونه ای 
پیش برویم که مردم به توسعه روابط با دنیا امیدوارتر باشند و 
ما و دیگران از این ارتباط بهره ببریم. وی همچنین با تاکید بر 
لزوم عدم اختلاف و تفرقه و رعایت اتحاد و همدلی در کشور 
برای پیشبرد امور افزود: حفظ این روحیه امیدواری در مردم 
حائز اهمیت است و مطمئن هستیم که مشکلات با حسن 
تدبیر جنابعالی برطرف خواهد شد و همواره دعاگوی رییس 

جمهوری و مسوولان هستم.
دکتر روحانی:

دولت بر حل مشکلات مردم مصمم است
رییس جمهوری نیزدراین دیدار بر اهتمام و جدیت دولت 
برای تلاش در راستای رونق اقتصادی، توسعه کشور و حل 

مسائل و مشکلات مردم تاکید کرد.
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی، ضمن 
تبریک اعیاد شعبانیه و میلاد حضرت ولی عصر )عج( به این 
مرجع عالیقدر جهان تشیع، گزارشی از اقدامات دولت تدبیر 
و امید در زمینه رفع مشکلات اقتصادی و اداره کشور در 
شرایط دشوار دوران تحریم و کاهش شدید قیمت نفت در 
سال 94 ارائه کرد. رییس جمهوری با بیان اینکه خوشبختانه 
در سال جاری با ایجاد فرصت ها و فضای مناسب برای 
توسعه روابط خارجی، بیش از هر زمان به بهبود شرایط 
اقتصادی کشور امیدواریم، گفت: فراتر از تلاشهای دولت؛ 
نیازمند  فرهنگی  و  اقتصادی  به شرایط خوب  دستیابی 
دکتر  است.  کشور  در  عمومی  همدلی  و  اتحاد  وحدت، 
روحانی با اشاره به شرایط حساس و اوضاع نابسامان در برخی 
کشورهای منطقه خاطرنشان کرد: امروز جمهوری اسلامی 
ایران به عنوان کشوری امن و با ثبات؛ برای تامین صلح، 
آرامش و امنیت در منطقه تلاش می کند. رییس جمهوری 
با اشاره به حضور پر شور مردم در انتخابات مجلس شورای 
اسلامی و خبرگان رهبری در آرامش و امنیت کامل، اظهار 

امیدواری کرد تا دولت تدبیر و امید بواسطه دعای خیر و 
حمایت مراجع و علما و ادامه حضور مردم بتواند هماهنگ تر 
و فعال تر از گذشته در مسیر رفع مشکلات کشور گام بردارد. 
دکتر روحانی اجرای احکام الهی در کشور را هدف اصلی 
انقلاب اسلامی و مجاهدت هایی که در این مسیر انجام شده 
دانست و ادامه داد: همه ادیان الهی به دنبال بسط معنویات 
الهی و انسانی هستند و دولت از ابتدای فعالیت خود تلاش 
کرده تا در این مسیر، بویژه آشنا کردن بیشتر نسل جوان با 

معنویات اسلام، تلاش کند.

آیت الله مکارم خطاب به روحانی:
شما رییس جمهوری موفقی هستید

دکترروحانی در دومین برنامه سفر خود به استان قم با 
حضور در دفتر آیت الله مکارم شیرازی با این مرجع تقلید 
وی دیدار و گفتگو کرد.  این مرجع عالیقدر جهان تشیع در 
این دیدار، خطاب به حجت الاسلام و المسلمین دکتر حسن 
روحانی افزود: شما رییس جمهوری موفقی هستید و با وجود 
همه مشکلاتی که بخشی از آن میراث گذشته و بخش دیگر 
نیز شیطنت اجانب و بیگانگان است، به تلاش های خود برای 

ساختن کشور ادامه می دهید.
نباید انتظار داشت مشکلات یک شبه حل شود

وی با تاکید بر اینکه نباید انتظار داشت که مشکلات یک 
شبه حل شود، گفت: برای رفع این مشکلات زحمات زیادی 
متقبل شده اید و بحمدالله موفقیت های خوبی نیز نصیب 
دولت شده است که باید با جدیت بیشتر برای خدمت به 
مردم و بویژه محرومان ادامه یابد.    آیت الله مکارم شیرازی با 
تاکید بر ضرورت تقویت وحدت در جامعه تاکید کرد: برخی 
با ایراد گرفتن های بدون توجه به امکانات و حتی ارائه یک 
پیشنهاد برای رفع مشکلات، به دنبال مایوس کردن مردم 
هستند و این در حالی است که انتقاد کردن صرف و بدون 

ارائه پیشنهاد، عادلانه و منصفانه نیست.
وی در همین ارتباط ضرورت پرهیز از جناح گرایی و 
توجه به منافع ملی را خاطرنشان ساختند و گفت: متاسفانه 
برخی هنوز جناحی فکر می کنند که معنای آن، فدا کردن 
منافع ملی به پای منافع جناحی است؛ حرکتی که همگان 

بشدت باید از آن پرهیز کنند.
ارائه  با  ادامه  در  تشیع  جهان  عالیقدر  مرجع  این 
رهنمودهایی در حوزه های اقتصادی و فرهنگی اظهارداشت: 
بیکاری یکی از معضلات اساسی جامعه امروز است و دولت 
باید با اطلاع رسانی بیشتر، دستاوردهای خود را در این حوزه 
برای مردم تشریح کند و برای حل قطعی مشکل اشتغال، 

همچنان اهتمام داشته باشد.
توزیع نامناسب یارانه ها معضلی برای اقتصاد کشور

آیت الله مکارم شیرازی در ادامه، توزیع نامناسب یارانه 
ها را یک معضل برای اقتصاد کشور دانستند و با تاکید بر 
ضرورت عزمی راسخ برای رفع این معضل، افزود: در حالی 
که کشور برای پیشبرد طرح های مرتبط با تولید و آبادانی 
و اشتغال بشدت نیازمند سرمایه است، مشکل بزرگ توزیع 

یارانه به صورت عمومی باید حل شود.

رییس جمهوری:
حوزه های علمیه و مراجع تقلید از بزرگترین 
پشتوانه ها و سرمایه های م ملت و دولت است

رییس جمهوری نیز در ابتدای این دیدار، حوزه های 
علمیه، بویژه حوزه علمیه قم و مراجع عظام تقلید را یکی از 
بزرگترین پشتوانه ها و سرمایه های معنوی و فرهنگی ملت 
و دولت دانست و اظهارداشت: در ترسیم راهبرد فرهنگی 
کشور و در صحنه نگه داشتن مردم، حوزه نقش اساسی دارد.

حجت الاسلام و المسلمین دکتر روحانی با تشریح برنامه 
ها و دستاوردهای دولت یازدهم در عرصه های اقتصادی، 
سیاسی و فرهنگی، از حوزه های علمیه، مراجع عظام تقلید 
و بویژه حضرت آیت الله مکارم شیرازی که در تمام مراحل 

و سختی ها، از دولت پشیبانی کرده اند، سپاسگزاری کرد.
رییس جمهوری با ارائه آمار و استنادات اظهار داشت: در 
حوزه های علمی و فرهنگی و بویژه در مدارس و دانشگاه ها، 
حرکت خوب و رو به رشدی در کشور انجام گرفته که این 
روند باید با شتاب بیشتری ادامه یابد. دکتر روحانی، برقراری 
آرامش در بازار اقتصادی کشور، کاستن از نرخ تورم و رشد 

یک درصدی در سال 94 به رغم کاهش بهای نفت را، از 
جمله دستاوردهای دولت برشمرد و تاکید کرد: تمام تلاش 
دولت یازدهم رسیدن به نرخ رشد 5 درصدی در سال جاری 
است. رییس جمهوری افزود: در بحث اشتغال به رغم اینکه 
طی سالهای گذشته اشتغال خالص تقریبا صفر بود، اما این 
رقم از سال 93 افزایش یافت و روند اشتغالزایی با ایجاد رونق 
در کشور، ادامه می یابد. دکتر روحانی ابراز امیدواری کرد با 
حمایت ها و پشتیبانی های حوزه های علمیه که در تاریخ 
کشور همیشه پیشتاز بوده اند و امروز نیز این پیشتازی را 
حفظ کرده اند، جایگاه ایران اسلامی در منطقه و جهان بیش 

از پیش ارتقا یابد

آیت الله وحید خراسانی:
باید با زبان نرم با دنیا سخن گفت 

و تعامل سازنده داشت
رییس  دیدار  در  خراسانی  وحید  الله  آیت  حضرت 
جمهوری با ایشان، ضمن آرزوی توفیق برای دولت در مسیر 
خدمت بیشتر به مردم و حل مسایل کشور، گفت: باید در 
انجام تمام امور به دستورات قرآن عمل کنیم، و شما و دولت 
نیز با توکل بخداوند متعال و توسل به سیره اهل بیت )ع( بر 

همه مشکلات فائق خواهید شد.
این مرجع عالیقدر جهان تشیع، همچنین با تبریک 
میلاد مسعود حضرت صاحب الزمان )عج(، اظهار داشت: در 
مسایل داخلی باید مسوولیتها را بر اساس امانت و تخصص 
واگذار کرد و در ارتباط با کشورهای جهان نیز با زبان نرم و 
خوش سخن بگوییم و بتوانیم تعاملی سازنده با آنها داشته 
باشیم.  وحید خراسانی همچنین بر ضرورت تلاش بیشتر 
مسوولان کشور برای رفع مشکلات اشتغال و ازدواج جوانان 
تاکید کردند.  رییس جمهوری نیز در این دیدار با اشاره به 
تلاش و برنامه ریزی دولت یازدهم برای ایجاد رونق اقتصادی 
و اشتغال پایدار برای جوانان کشور تاکید کرد: رسیدگی و 
توجه به بهبود شرایط زندگی مردم اصلی ترین اولویت دولت 

تدبیر و امید است.
فرصت خوبی برای فعالیت اقتصادی

 و تعامل با دنیا فراهم شده است
 حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی نیز در 
این دیدار با بیان اینکه دیدار با علما و مراجع عظام تقلید 
همواره ره آورد و توشه خوبی برای دولتمردان در ادامه مسیر 
خدمت به مردم داشته است، افزود: با تلاش دولت، امروز فضا 
و فرصت خوبی برای فعالیت اقتصادی و تعامل با کشورهای 
خارجی فراهم شده و ظرفیت های سرمایه گذاری گسترده 
ای نیز در استان های کشور برای توسعه تولید و اشتغال 
ایجاد شده است.  رییس جمهوری همچنین ضمن ارائه 
گزارشی از عملکرد دولت در حوزه های مختلف، ادامه داد:  
دولت در سال 94 باوجود شرایط نامناسب اقتصاد جهانی 
و کاهش شدید قیمت نفت توانست بدون استقراض کشور 
را اداره کند.  دکتر روحانی با اشاره به برخی اقدامات دولت 
در حوزه آموزش، فرهنگ و دانشگاه ها گفت: پاسداری از 
فرهنگ، اخلاق و اعتقادات مردم و بویژه نوجوانان و جوانان، از 

موضوعات مهم برای دولت به شمار می رود.
 رییس جمهوری با اشاره به ضرورت ادامه تلاش در 
دنیا،  در  ایران هراسی  تفکر  ترویج  از  راستای جلوگیری 
خاطرنشان کرد: امروز دنیا می داند که ایران اهل منطق 
و تعامل سازنده است و در مبارزه با گروههای تکفیری و 
تروریستی پیشگام است.  دکتر روحانی با بیان اینکه امروز 
ایران در منطقه پر آشوب خاورمیانه در بهترین شرایط ثبات و 
امنیت قرار دارد و برگزاری پرشور و همراه با آرامش انتخابات 
مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری موجب امیدواری 
بیشتر مردم شده است، بر ادامه تلاش و کمک به تقویت 

ثبات و امنیت مردم منطقه تاکید کرد.
دکترروحانی در چهارمین برنامه سفر خود به قم با 
حضور در دفتر آیت الله سبحانی با ایشان دیدار و گفتگو 
کرد و گزارشی نیز از فعالیت ها و اقدامات دولت در بخش 
های مختلف ارائه کرد و این مرجع تقلید نیز توصیه ها و 
رهنمودهای جهت بهبود وضعیت کشور و رونق اقتصادی 
بیان نمودند. وی همچنین عصر دیروز در ادامه برنامه 
های خود با تعداد دیگری از مراجع و علمای قم دیدار 

و گفتگو کرد.

در سفر غیر رسمی رئیس جمهور به قم صورت گرفت:

استقبال گرم مراجع از روحانی

نامحــرمانه
 خبری خوش برای کارکنان دولت

گفته می شود: سخنگوی کمیسیون بر نامه بودجه و محاسبات مجلس در خصوص میزان افزایش حقوق 
کارمندان دولت اظهار داشت: روز پنجشنبه قانون بودجه به ریس جمهور ابلاغ شد که حقوق کارمندان دولت 
نیز متناسب  با نرخ تورم،12درصد افزایش خواهد یافت. وی افزود: مابه التفاوت حقوق پرداخت شده در دو 
ماه نخست سال جاری نیز با نرخ های جدید محاسبه و به کارکنان پرداخت می شود. اما تحقیقات میدانی 
ما در خصوص دریافتی برخی کارمندان  رقم  حداقل 14درصدی و حداکثر 20 درصدی افزایش را نشان 
می دهد که بر طبق آن حداقل حقوق کارمندان در سال گذشته  750  هزار تومان بوده و در سال جدید به 

900 هزار تومان خواهد رسید. 

جریمه ۵۰ هزار تومانی خودروهای شیشه دودی
گفته می شود: جانشین پلیس راهنمایی و رانندگی تهران بزرگ از اعمال کد جریمه 2114 به مبلغ 
50 هزار تومان برای وسایل نقلیه دارای شیشه دودی  غیر مجاز خبر داد. سرهنگ حسن عابدی جانشین 
پلیس راهنمایی و رانندگی تهران بزرگ با اعلام خبر فوق اظهار داشت:  با توجه به فصل تابستان و تابش نور 
خورشید اکثر رانندگان تمایل دارند که شیشه های خودرو خود را دودی کنند تا از تابش نور آفتاب در امان 
باشند. جانشین پلیس راهنمایی و رانندگی تهران بزرگ با بیان این مطلب که شیشه بسیاری از خودروها به 
صورت استاندارد و کارخانه ای دودی است، اعلام کرد: رانندگان می توانند شیشه های خودرو خود را با درصد 
مجاز و تعریف شده، دودی کنند. سرهنگ عابدی گفت:  نوع شیشه دودی باید به گونه ای باشد که داخل 
خودرو پیدا باشد در غیر این صورت پلیس راهور فاتب با مشاهده خودرویی که شیشه اش دودی بوده و داخل 

خودرو قابل رؤیت نباشد، برخورد می کند.

تقدیر فرزند یک مرجع تقلید از رئال مادرید
گفته می شود: حجت الاسلام والمسلمین سید ریاض الحکیم فرزند حضرت آیت الله حکیم)از مراجع 
نجف( با ارسال نامه ای از تیم رئال مادرید به خاطر همبستگی با شهدای تروریسم در عراق تشکر کرد.چند 
روز پیش بود که بازیکنان تیم رئال مادرید به خاطر شهادت 12 نفر از شیعیان هوادار این تیم به دست 
تروریست های داعش در شهر "البلد" عراق با بازوبند مشکی وارد زمین شدند.پس از این اقدام انسان دوستانه 
رئال مادرید، حجت الاسلام والمسلمین سید ریاض الحکیم فرزند آیت الله حکیم با ارسال نامه ای از تیم رئال 

مادرید به خاطر همبستگی با شهدای تروریسم در عراق تشکر کرد.

هجوم هواداران پرسپولیس به صفحه رونالدینیو
گفته می شود: بعد از این که  روز پنجشنبه رسانه های ورزشی از مذاکره رونالدینیو با پرسپولیس خبر 
دادند هواداران این تیم به صفحه این بازیکن برزیلی هجوم برده و از او خواستند که حتما به ایران بیاید. این 
در حالی است که او خودش کوچکترین اطلاعی از این شایعات منتشر شده ندارد و ساعاتی پیش قراردادش 
را با آنتالیا اسپور ثبت کرد.با این حال اهالی فوتبال که پیش از این نشان داده اند در صفحات اجتماعی 
حضوری همیشه در صحنه دارند این بار با حضور در صفحه اینستاگرام رونالدینهو خبرساز شدند. البته خوبی 
ماجرا این است که این بار از فحاشی و هتاکی خبری نبوده و آنها خیلی دوستانه و محترمانه از این بازیکن 
برزیلی خواستند که به تیمشان بیاید.استقلالی ها هم جایشان خالی نبود و حسابی زیرعکس رونالدینیو برای 

پرسپولیسی ها کری خواندند.ایلنا این مطلب را منتشر کرده است.

راز تماس استقلال با سید جلال
گفته می شود: درحالی که استقلال هنوز سرمربی دارد و این سرمربی پرویز مظلومی است، گروهی 
خودسر در استقلال به دنبال بستن تیم فصل بعد هستند. اینکه این گروه را چه کسانی تشکیل می دهند، 
خیلی سخت نیست درباره اش به جمع بندی رسید اما آنها از میان لیست مورد نظر احتمالی اسکوچیچ و 
منصوریان ، یعنی بازیکنانی که با این دو مربی احتمالا راحت هستند ، تماس می گیرند و پیشنهاد می دهند. 
جلال حسینی ، سال قبل هم از استقلال پیشنهاد داشت اما به احترام پرسپولیس به این تیم نرفت تا سالی 
موفق اما پر مشقت را در نفت تهران سپری کند. حالا و درحالی که نام علیرضا منصوریان برای استقلال مطرح 
است ، گروهی از این باشگاه با او تماس گرفته اند ، درحالی که تیم درگیر جام حذفی است و باید تمام تمرکز 
باشگاه روی قهرمانی باشد تا اینگونه استقلال فصل را بی جام به پایان نرساند. با این وجود مذاکرات آبی ها با 

گزینه های مختلف ادامه دارد.

شوهر رییس جمهوری کرواسی در سفر به تهران کجا بود؟
گفته می شود: سفر خانم کیتاروویچ رییس جمهوری کرواسی به ایران بازتاب گسترده ای در رسانه های 
داخلی داشت. از جمله مردم می خواستند بدانند همسر این خانم نیز همراه او  به تهران آمده است یانه؟ پاسخ 
این پرسش در گزارش رییس اتاق بازرگانی و صنایع و معادن ایران از دیدار با رییس جمهوری کرواسی آمده 
است. محسن جلال پور می نویسد: » متوجه شدم که در این سفر همسر خانم کیتارویچ نیز جزء 60 فعال 
اقتصادی همراه رییس جمهوری کرواسی است و نکته قابل توجه دیگر این که خانم رییس جمهور اطلاعات 
خوبی درباره اقتصاد ایران داشت و چند بار تأکید کرد در هیأت همراه حتی یک نفر هم نیست که صرفا برای 

فروش محصولات آمده باشد. منظورش این بود که با هدف سرمایه گذاری و کار مشترک آمده اند.«

 درخواست کفالت رضا ضراب رد شد 
گفته می شود: رسانه های ترکیه از رد درخواست کفالت 50 میلیون دلاری رضا ضراب تاجر ایرانی الاصل 
ترکیه که در آمریکا به اتهام دور زدن تحریم های ایران دستگیر شده است، خبر دادند. به گزارش ایرنا پایگاه 
اینترنتی حریت، دادگاه آمریکا درخواست وکیل مدافع ضراب برای آزادی وی در قبال پرداخت 10 میلیون 
دلار نقد و 40 میلیون دلار وثیقه را رد کرد. وکیل مدافع ضراب با عنوان لزوم معاینات پزشکی خواستار آزادی 
وی در قبال 50 میلیون دلار کفالت و تحت نظر بودن در یک منزل در نیویورک و کنترل با دستگاه جی پی 
اس شده بود. به گزارش منابع خبری ترکیه، دادستان نیویورک درخواست آزادی ضراب به قید کفالت را رد 

کرده و وکیل مدافع وی قصد دارد که این مساله را در دادگاه طرح کند.

یکی از شهرداران مناطق تبریز دستگیر شد
گفته می شود: در ادامه پیگیری پرونده فساد شهرداری و شورای شهر تبریز خبر از باز شدن پای یکی 
از شهرداران مناطق تبریز این شهر خبر می دهند.یک منبع آگاه در این رابطه در گفت وگو با  فارس در تبریز 
اظهار داشت: در رابطه با پرونده فساد در شهرداری و شورای شهر تبریز باید دقت کنیم یک سری افراد به 
عنوان متهم و یک سری افراد به عنوان مطلع در این پرونده هستند.این منبع آگاه خبر دستگیری یک از 
شهرداران مناطق تبریز را تایید کرد.هفته گذشته نیز مدیر حراست و رئیس دفتر ساختمان عمارت شهرداری 

تبریز دستگیر شده بودند.

سفر احمدی نژاد به زنجان در هاله ای از ابهام
گفته می شود: استاندار زنجان با بیان اینکه هیچ نهاد رسمی تاکنون مسئولیت این سفر را برعهده نگرفته 
است گفت :هر گروهی که از وی برای سفر به استان دعوت کردند باید مسئولیت این سفر را قبول کند.انصاری 
افزود : اگر در این سفر هر گونه حادثه ای پیش آید مسئولیت بر عهده برگزار کنندگان این مراسم است و باید 
عواقب آن رابر عهده بگیرند.وی تصریح کرد: تاکنون نه کسی از ما درخواست مجوز برای این مراسم کرده و نه 

کسی مسئولیت آنرا بر عهده گرفته است.باشگاه خبرنگاران این خبر را منتشر کرده است.

کنایه سنگین قالیباف به روحانی
گفته می شود: محمدباقر قالیباف شهردار تهران در مراسم جشن سه سالگی دکتر سلام که عصر امروز 
پنجشنبه در سالن شهدای هفتم تیر برگزار شد، ضمن تبریک روز جوان و اعیاد شعبانیه، گفت: اگر برخی 
با کلیدشان نتوانستند مشکلات کشور را حل کنند، دیگر برای کلیدشان قفل درست نکنند. این اظهارات را 

تسنیم منتشر کرده است.

واگذاری طرح های اقتصاد مقاومتی به بسیج
گفته می شود: عبدالرضا رحمانی فضلی در یادواره سردار شهید قاسم مدحنی و 10 هزار شهید بسیج 
عشایری کشور که با حضور سردار محمدرضا نقدی و جمعی از مسؤولان کشوری و استانی برگزار شد، اظهار 
داشت : امروز اعلام می کنیم در سه استان لرستان، کرمان و آذربایجان شرقی آمادگی داریم طرح های اقتصاد 

مقاومتی را به بسیج واگذار کنیم. این اظهارات را فارس منتشر کرد ه است.


